

# မြန်မာ့အလင်း

၁၂၇၅ ခုနှစ်က တည်ထောင်သည်။ Established in 1914  
Myanma Alinn Daily

## ဝီရိယကို မြဲမြံစွာအားထုတ်

ပျင်းရိသည်ဖြစ်၍ ဝီရိယမရှိဘဲ အနှစ်တစ်ရာပတ်လုံး အသက်ရှည်နေခြင်းထက် ဝီရိယကို မြဲမြံစွာ အားထုတ်သော သူ၏ တစ်ရက်မျှအသက်ရှည်ခြင်း သည် မြတ်၏။

သဟဿဝဂ်(ဓမ္မပဒ-၁၁၂)

၁၃၈၅ ခုနှစ်၊ တပို့တွဲလပြည့်ကျော် ၁ ရက်

၂၀၂၄ ခုနှစ်၊ ဖေဖော်ဝါရီ ၂၅ ရက်၊ တနင်္ဂနွေနေ့

အတွဲ (၆၃)၊ အမှတ်(၁၄၈)

### နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ၏ ရှေ့လုပ်ငန်းစဉ် (၅) ရပ်

- ၁။ လွတ်လပ်ပြီးတရားမျှတသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီအထွေထွေရွေးကောက်ပွဲ အောင်မြင်စွာ ကျင်းပနိုင်ရေး ပြည်ထောင်စုတစ်ဝန်းလုံး တည်ငြိမ်အေးချမ်း၍ တရားဥပဒေစိုးမိုးရေး အပြည့်အဝရရှိလာအောင် အလေးထားဆောင်ရွက်သွားမည်။
- ၂။ တိုင်းရင်းသားပြည်သူတစ်ရပ်လုံးနှင့် အကျုံးဝင်သော စိုက်ပျိုးမွေးမြူရေးကို အခြေခံသည့် ကုန်ထုတ်လုပ်ငန်းများအားမြှင့်တင်၍ နိုင်ငံစီးပွားမြှင့်တင်ရေးနှင့် ပြည်သူ့လူထုတစ်ရပ်လုံး၏ လူမှုစီးပွားဘဝမြှင့်တင်ရေး ဆက်လက်ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်သွားမည်။
- ၃။ နိုင်ငံတော်၏ ပကတိအနှစ်သာရဖြစ်သော ပြည်တွင်းငြိမ်းချမ်းရေးနှင့် ရရှိထားသည့် ပြည်တွင်း ငြိမ်းချမ်းရေးရလဒ်များ တည်ငြိမ်မှုရှိစေရေးအတွက် (NCA) ပါ သဘောတူညီချက်များ အတိုင်း ဖြစ်နိုင်သမျှ အလေးထားလုပ်ဆောင်သွားမည်။
- ၄။ စစ်မှန်စည်းကမ်းပြည့်ဝသည့် ပါတီစုံဒီမိုကရေစီစနစ် ခိုင်မာစေရေးနှင့် ဒီမိုကရေစီနှင့် ဖက်ဒရယ်စနစ်ကိုအခြေခံသည့် ပြည်ထောင်စုတည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်းစဉ်များကို အရှိန်အဟုန်ဖြင့် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်။
- ၅။ ဆန္ဒမဲပေးပိုင်ခွင့်ရှိသူအားလုံး၏ အခွင့်အရေးများ နစ်နာမှုမရှိစေရေးနှင့် နည်းလမ်းကျန် မှန်ကန်မှုရှိသည့် အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲတစ်ရပ်ဖြစ်စေရေး ဆောင်ရွက်ခြင်း၊ အရေးပေါ်ကာလဆိုင်ရာ ပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့်အညီ ဆောင်ရွက်ခြင်းတို့ပြီးစီးပါက လွတ်လပ်ပြီး တရားမျှတသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီအထွေထွေရွေးကောက်ပွဲ ကျင်းပ၍ ထွက်ပေါ်လာသည့် အစိုးရအား နိုင်ငံတော်တာဝန်လွှဲအပ်နိုင်ရေး ဆက်လက်ဆောင်ရွက် သွားမည်။

## စစ်အင်ဂျင်နီယာတပ်ဖွဲ့ဝင်များသည် ခေတ်နှင့်အညီ ပြောင်းလဲတိုးတက်နေသည့် အင်ဂျင်နီယာဆိုင်ရာနည်းပညာများကို ကြိုးစားလေ့လာပြီး စွမ်းရည်ထက်မြက်သည့်တပ်ဖွဲ့တစ်ခုဖြစ်အောင် ကြိုးစားတည်ဆောက်

### နိုင်ငံတော်နှင့်တပ်မတော်က အားကိုးအားထားပြုရသည့် လက်ရုံးဝန်ထမ်းတပ်ဖွဲ့တစ်ခုအဖြစ် ဆက်လက်ရပ်တည်

နေပြည်တော် ဖေဖော်ဝါရီ ၂၄

(၇၅)နှစ်မြောက် စိန်ရတုစစ်အင်ဂျင် နီယာတပ်ဖွဲ့နေ့အခမ်းအနားကို ယနေ့ နံနက်ပိုင်းတွင် နေပြည်တော် စစ်ကြော ရေးနှင့်တည်ခိုရေးစခန်းရှိ ဆင်ဖြူရှင် ခန်းမ၌ကျင်းပပြုလုပ်ရာ နိုင်ငံတော်စီမံ အုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် တက်ရောက်ချီးမြှင့် သည်။

အဆိုပါ (၇၅) နှစ်မြောက် စိန်ရတု စစ်အင်ဂျင်နီယာတပ်ဖွဲ့နေ့အခမ်းအနား သို့ နိုင်ငံတော် စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီး ချုပ်နှင့်အတူ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေး ကောင်စီဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယတပ်မတော် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ကာကွယ်ရေးဦးစီး ချုပ် (ကြည်း) ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး စိုးဝင်း၊ ညွှန်ကြားကွပ်ကဲရေးမှူး (ကြည်း၊ ရေလေ) ဗိုလ်ချုပ်ကြီး မောင်မောင်အေး၊ ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်(လေ)ဗိုလ်ချုပ်ကြီး ထွန်းအောင်၊ ကာကွယ်ရေး ဦးစီးချုပ်ရုံး မှ အဆင့်မြင့်တပ်မတော်အရာရှိကြီး များ၊ ပြည်ထောင်စုအဆင့် ပုဂ္ဂိုလ်များ၊ နေပြည်တော်တိုင်း စစ်ဌာနချုပ်တိုင်းမှူး၊

စာမျက်နှာ ၃ ကော်လံ ၁ ❖



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် (၇၅)နှစ်မြောက် စိန်ရတုစစ်အင်ဂျင်နီယာတပ်ဖွဲ့နေ့ အထိမ်းအမှတ်ပြခန်းများအား လှည့်လည်ကြည့်ရှုလေ့လာစဉ်။

**THE BEST QUALITY TYRE**

အချဉ်အမွှေးဖြင့်စား **တယာ မှ**

**TRISTAR**

**TYRE**

Cycle Tyres

ပင်ရင်းအရောင်းဌာန-၇နန်း - ၀၀၆၀၈၅၄၄

STARMART nine mile Showroom - (၉)မိုင်၊ ပြည်လမ်း၊ ရန်ကင်းမြို့၊ ၇နန်း - ၀၉ ၃၀၈၆၀၀၀၀

KHA YAE PIN MART-မင်္ဂလာဒုံ၊ ပြည်လမ်း၊ ရန်ကင်းမြို့၊ ၇နန်း - ၀၉ ၆၇၀၄၄၃၅၅၅

STARMART MANDALAY Wholesale-၂၆လမ်း၊ နဂါးမင်းလမ်း၊ ထောက်၊ မန္တလေးမြို့၊ ၇နန်း - ၀၉ ၆၆၀၇၀၂၂၄၄

STARMART Nay Pyi Taw-ရန်ကင်း - မန္တလေးလမ်းမတန်း၊ ရွာကောက်ရပ်၊ ပျဉ်းမနား၊ ၇နန်း - ၀၉ ၆၈၅၀၃၀၇၇

**နယ်စပ်ဖြတ်ကျော် မီးခိုးမြူငွေ့လျော့ချရေး  
တောင်ယာမီး၊ တောမီးမရှိရန် တားဆီးပညာပေး**

နယ်စပ် နေထိုင်သူများ ရောက်ရှိလာသည့်အခါ တောင်ယာမီးရှို့ခြင်းနှင့် တောမီးလောင်ခြင်းတို့ကြောင့် မီးခိုးမြူငွေ့များ ဖြစ်ပေါ်လေ့ရှိပြီး လာအို၊ မြန်မာ၊ ထိုင်း၊ ကမ္ဘောဒီးယား စသည့်နိုင်ငံတို့တွင် လေထုညစ်ညမ်းမှုဒဏ်ကို ခံစားကြရသည်။ တောင်ယာမီး၊ တောမီးတို့ကြောင့် ထွက်ပေါ်လာသည့် မီးခိုးငွေ့များသည် တစ်နိုင်ငံမှ တစ်နိုင်ငံသို့ အတားအဆီးမရှိ ဝင်ရောက်ပြီး ဒေသခံပြည်သူတို့အပေါ် ကျန်းမာရေးအန္တရာယ်များ ဖြစ်ပွားစေခြင်းကြောင့် အဆိုပါနယ်စပ်ဖြတ်ကျော်မီးခိုးမြူငွေ့ (Transboundary Smoke) ကို ထိန်းချုပ်နိုင်ရန် သက်ဆိုင်ရာနိုင်ငံတို့က ကြိုးပမ်းနေကြရသည်။

တောမီးလောင်ခြင်း၊ တောင်ယာမီးရှို့ခြင်း စသည်တို့ကြောင့် ဖြစ်ပေါ်လာသည့် မီးခိုးမြူငွေ့တွင် အလွန်သေးငယ်သည့် အမှုန်အမွှားများ (Particulate Matter (PM 2.5 နှင့် PM 10))၊ ကာဗွန်ဒိုင်အောက်ဆိုဒ်၊ ကာဗွန်မိုနောက်ဆိုဒ်၊ နိုက်ထရိုဂျင်ဒိုင်အောက်ဆိုဒ်၊ ဆာလဖာဒိုင်အောက်ဆိုဒ်၊ အိုဇုန်း၊ ရေငွေ့နှင့် အခြားအဆိပ်ဓာတ်ငွေ့များ ရောနှောပါဝင်လျက်ရှိသည်။ နယ်စပ် တောင်ယာမီးရှို့ကြသည့် ဖေဖော်ဝါရီလနှင့် မတ်လတို့တွင် တစ်နိုင်ငံနှင့်တစ်နိုင်ငံ ဖြတ်ကျော်နေသည့် မီးခိုးမြူငွေ့၊ ပြာမှုန်များ ရက်ရှည်ကြာစွာ ပူးလွှမ်းကျဆင်းမှုကြောင့် မျက်စိစပ်ခြင်း၊ ချောင်းဆိုးခြင်း၊ နှာခေါင်းသွေးယိုခြင်းနှင့် အသက်ရှူလမ်းကြောင်းဆိုင်ရာ ပြဿနာများကို ခံစားကြရသည်။ မီးခိုးမြူငွေ့တွင် ပါဝင်သည့် ကာဗွန်မိုနောက်ဆိုဒ်သည် ခေါင်းကိုက်ခြင်း၊ ပျို့အန်ခြင်း၊ ရင်ဘတ်အောင့်ခြင်းနှင့် ကြာမြင့်စွာရှူရှိုက်နေပါက သေဆုံးသွားနိုင်သည်။ ဆာလဖာဒိုင်အောက်ဆိုဒ်သည် နှာခေါင်းနှင့် လည်ချောင်းယားယံခြင်း၊ ချောင်းဆိုးခြင်း၊ အသက်ရှူခက်ခြင်း၊ ရင်ဘတ်တစ်ဝိုက် တင်းကျပ်ခြင်း၊ နိုက်ထရိုဂျင်ဒိုင်အောက်ဆိုဒ်ကို အချိန်ကြာကြာရှူနေရပါက ချောင်းဆိုးရင်ကျပ်ခြင်း၊ အဆုတ်ကိုထိခိုက်စေခြင်း၊ ပန်းနာရင်ကျပ်ရုံမျှမဟုတ်ဘဲ ပိုမိုဆိုးရွားစေခြင်း၊ အရေပြားယားယံခြင်း၊ အလွန်သေးငယ်သည့် အမှုန်အမွှားများသည် အသက်ရှူလမ်းကြောင်းမှတစ်ဆင့် အဆုတ်သို့ရောက်ရှိကာ နှလုံးရောဂါနှင့် အဆုတ်ကင်ဆာ ဖြစ်ပွားနိုင်စေပြီး မြေပြင်အိုဇုန်းဓာတ်သည် အဆုတ်နှင့် အသက်ရှူလမ်းကြောင်းဆိုင်ရာပြဿနာများကို ဖြစ်ပွားစေသည်။

မီးခိုးမြူငွေ့ကြောင့် လူများ၏ ကျန်းမာရေးကိုသာမက ပတ်ဝန်းကျင်အခြေအနေများကိုလည်း ယိုယွင်းထိခိုက်စေနိုင်သည်။ မီးခိုးမြူငွေ့ကျရောက်ခြင်းကြောင့် ယာဉ်များသွားလာမှု၊ လေယာဉ်များဆင်းသက်မှုတို့အပေါ် အန္တရာယ်ဖြစ်စေနိုင်သည်။ ကျောင်းများပိတ်ရခြင်း၊ ဈေးများပိတ်ရခြင်းတို့ကြောင့် ပညာရေး၊ စီးပွားရေးတို့ ထိခိုက်နစ်နာရသည်။ သို့ဖြစ်ရာ တောင်ယာမီး၊ တောမီးတို့ကြောင့် နယ်စပ်ဖြတ်ကျော်မီးခိုးမြူငွေ့ မဖြစ်ပေါ်စေရေး၊ လေထုညစ်ညမ်းမှုလျော့ချရေးတို့ကို နိုင်ငံများ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရန်လိုအပ်သည့်အလျောက် နယ်စပ်ဖြတ်ကျော် မီးခိုးမြူငွေ့ညစ်ညမ်းမှုဆိုင်ရာ အာဆီယံသဘောတူညီချက် (ASEAN Agreement on Transboundary Haze Pollution) ကို ၂၀၀၃ ခုနှစ် မတ်လ ၅ ရက်က သဘောတူလက်မှတ်ရေးထိုးရာတွင် မြန်မာနိုင်ငံသည်လည်း အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံအဖြစ် ပူးပေါင်းပါဝင်ခဲ့သည်။ အဆိုပါ သဘောတူညီချက်အရ တောင်ယာမီးရှို့ခြင်း၊ တောမီးလောင်ခြင်းနှင့် အခြားမီးလောင်ကျွမ်းမှုမျိုးတို့ကြောင့် ဖြစ်ပေါ်လာသည့် နယ်စပ်ဖြတ်ကျော်မီးခိုးမြူငွေ့ညစ်ညမ်းမှု ပြဿနာများကို စောင့်ကြပ်ကြည့်ရှုရန်နှင့် ထိန်းချုပ်လျော့ချနိုင်ရန် မြန်မာနိုင်ငံသို့ နိုင်ငံသားများ၌ တာဝန်ရှိနေသည်။

နယ်စပ်ဖြတ်ကျော်မီးခိုးမြူငွေ့များ ဖြစ်ပေါ်ခြင်းနှင့် စပ်လျဉ်း၍ အာရှဗိုလီယံအဖွဲ့အစည်း (ASMC) က စောင့်ကြည့်တိုင်းတာလျက်ရှိပြီး ဒေသတွင်း တောင်ယာမီးရှို့ခြင်း၊ တောမီးလောင်ခြင်း ဖြစ်ပေါ်သည့်နေရာများ (Hot Spots) ကို ထုတ်ပြန်လျက်ရှိသည်။ ယခုအခါ ခြောက်သွေ့ရာသီသို့ ရောက်ရှိလာပြီဖြစ်ရာ တောင်ယာမီး၊ တောမီးများ မရှိစေရန် အသိပညာပေးခြင်း၊ အရေးယူတားဆီးခြင်း၊ သစ်တောများ ထိန်းသိမ်းကာကွယ်ခြင်းတို့ကို ထိရောက်စွာ ဆောင်ရွက်ခြင်းအားဖြင့် မီးခိုးမြူငွေ့ညစ်ညမ်းမှုများ ထိန်းချုပ်လျော့ချကြရပါမည်အကြောင်း။

**(၇၉) နှစ်မြောက် တပ်မတော်နေ့ ဦးတည်ချက်များ**

- (က) ပြည်ထောင်စုမပြိုကွဲရေး၊ တိုင်းရင်းသားစည်းလုံးညီညွတ်မှုမပြိုကွဲရေး၊ အချုပ်အခြာအာဏာ တည်တံ့ခိုင်မြဲရေးဟူသော ဒို့တာဝန်အရေး(၃)ပါးကို တပ်မတော်၏အမျိုးသားရေးမူဝါဒအဖြစ် အမြဲဦးထိပ်ပန်ဆင်ပြီး နိုင်ငံတော်အတွက် အသက်ပေးကာကွယ်စောင့်ရှောက်ရေး။
- (ခ) နိုင်ငံတော်၏ အမျိုးသားရေးရည်မှန်းချက်(၂)ရပ်ဖြစ်သည့် တိုင်းပြည်သာယာပြောရေးနှင့် စားရေရှိကွာမှုလုံးဝ ရှင်းလင်းစနစ်များတွင် နိုင်ငံတော်အစိုးရ၊ တိုင်းရင်းသားပြည်သူလူထုတို့နှင့်အတူ တပ်မတော်သားများ အနေဖြင့် ကျရာအခန်းကဏ္ဍများမှ တက်ကြွစွာ ပူးပေါင်းပါဝင်ဆောင်ရွက်ရေး။
- (ဂ) အင်အားတောင့်တင်းပြီး စွမ်းရည်ထက်မြက်သည့် ခေတ်မီမျိုးချစ်တပ်မတော် တည်ဆောက်ရာတွင် လေ့လာ၊ လေ့ကျင့်၊ လိုက်နာ ဆိုသည့် တပ်မတော်၏ လုပ်ငန်းစဉ်များနှင့်အညီ စွမ်းရည်(၃)ရပ် တိုးတက်မြှင့်တင်ပေးအောင် အစဉ်တစိုက် အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ရေး။
- (ဃ) နိုင်ငံတော်၏ ပကတိလိုအပ်ချက်ဖြစ်သည့် တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေး၊ စည်းလုံးညီညွတ်ရေးနှင့် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး၊ ဒီမိုကရေစီနှင့် ဖက်ဒရယ်စနစ်ကို အခြေခံသည့် ပြည်ထောင်စုကြီး ပေါ်ထွန်းလာစေရေးအတွက် လွတ်လပ်ပြီး တရားမျှတသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီအထွေထွေရွေးကောက်ပွဲ ကျင်းပနိုင်ရေး တပ်မတော်က လိုအပ်သည်များ ကူညီဆောင်ရွက်ပေးရေး။

**စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန  
မွေးမြူရေးသုတေသနဦးစီးဌာန သုတေသနစာတမ်းများဖိတ်ခေါ်ခြင်း**

မွေးမြူရေးသုတေသနဦးစီးဌာန၊ ရေဆင်း၊ နေပြည်တော်၌ ဒုတိယအကြိမ်မြောက် မွေးမြူရေး သုတေသနဆိုင်ရာစာတမ်းဖိတ်ပွဲကို (၁၄-၂၀၂၄)ရက်တွင် “ဆန်းသစ်တီထွင် သုတေသနမှအစ အာဟာရ ပြည့်စုံ စားရေရှိကွာမှုရေရှည်တည်တံ့ဖူလုံရေးဆီ”ခေါင်းစဉ်ဖြင့် ကျင်းပပြုလုပ်မည် ဖြစ်ပါသည်။ များကွက်ဝင်တန်ဖိုးမြင့် မွေးမြူရေးထုတ်ကုန်ဆိုင်ရာများ၊ ရေရှည်တည်တံ့စေမည့် မွေးမြူထုတ်လုပ်ရေးနည်းစနစ်ဆိုင်ရာများ၊ တိရစ္ဆာန်အစာနှင့် အာဟာရဗေဒဆိုင်ရာများ၊ ရောဂါကာကွယ်ထိန်းချုပ်ရေးဆိုင်ရာများ၊ မွေးမြူရေးအခြေပြု လူမှုစီးပွားရေးဆိုင်ရာ နယ်ပယ်များမှ သုတေသန စာတမ်းများကို (၁-၃-၂၀၂၄) ရက်နေ့က ဆုံးထား၍ တင်သွင်းနိုင်ပါကြောင်း ဖိတ်ခေါ်နှိုးဆော်အပ်ပါသည်။

အသေးစိတ်ကို ဦးစီးဌာန၏ Website လိပ်စာ <https://www.dlar.moali.gov.mm> တွင်လည်းကောင်း၊ ခေါက်တောဆောင်ရွက် ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်၊ ဖုန်း ၀၉ ၂၅၀၂၅၉၉၉၀၊ email [sawwetdlar@gmail.com](mailto:sawwetdlar@gmail.com) သို့လည်းကောင်း ဆက်သွယ်စုံစမ်းနိုင်ပါသည်။

**မြန်မာနိုင်ငံအထည်ချုပ်လုပ်ငန်းရှင်များအသင်းက ကြီးမှူး၍ အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်း  
တိုးပွားစေရေး အခြေခံမော်တော်ချုပ်သင်တန်းကို ထပ်မံဖွင့်လှစ်သွားမည်**

ရန်ကုန် ဖေဖော်ဝါရီ ၂၄

မြန်မာနိုင်ငံအထည်ချုပ်လုပ်ငန်း ရှင်များအသင်း (MGMA) က ကြီးမှူး၍ အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်း တိုးပွားစေရေး အခြေခံမော်တော်ချုပ်သင်တန်းကို လာမည့် မတ်လအတွင်း ထပ်မံဖွင့်လှစ်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

MGMA က ကြီးမှူးပြီး အခြေခံမော်တော်ချုပ်သင်တန်း အမှတ်စဉ် (၂၃၄) ကို ၂၀၂၄ ခုနှစ် မတ် ၄ ရက်မှ ၂၂ ရက်အထိ မြန်မာနိုင်ငံ အထည်ချုပ်လုပ်ငန်း လူ့စွမ်းအား အရင်းအမြစ် ဖွံ့ဖြိုးရေးစင်တာ (MGHRDC) တွင် ဖွင့်လှစ်သွားမည် ဟု သိရသည်။

အဆိုပါသင်တန်းကို အထည်ချုပ်စက်ရုံများနှင့် နယ်ပယ်အလုပ်အကိုင် ရှာဖွေနေသူများ၊ အထည်ချုပ် စက်ရုံများတွင်

လုပ်ကိုင်ရန် စိတ်ဝင်စားသူတို့ အကြား ချိတ်ဆက်ပေးပြီး အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းများ ဖန်တီးပေးနိုင်ရန် ရည်ရွယ်ကာ ဖွင့်လှစ်ခြင်းဖြစ်ပြီး သင်တန်းပြီးဆုံးပါက အထည်ချုပ်စက်ရုံများဖြင့် ချိတ်ဆက်ကာ အလုပ်ရရှိရန် ကူညီပေးသွားမည်ဟုလည်း သိရသည်။

“Member ဝင်ထားတဲ့ စက်ရုံတွေက လာခေါ်ကြတော့ သင်တန်းဆင်းတဲ့သူတွေထဲက အလုပ်လုပ်မယ့်သူတွေဆိုရင် အလုပ်သွင်းပေးပါတယ်။ အခုဆိုရင် စက်ရုံတွေမှာ အလုပ်သမားလိုအပ်ချက်တွေလည်း ရှိတာကြောင့် အလုပ်သမားတွေ လာခေါ်တဲ့အခါ အလုပ်လုပ်မယ့်သူတွေကို အလုပ်သွင်းပေးနေပါတယ်” ဟု အဆိုပါ သင်တန်းကျောင်းမှ တာဝန်ရှိသူ

တစ်ဦးက ပြောကြားသည်။

သင်တန်းတွင် အထည်ချုပ်လုပ်ငန်းဆိုင်ရာတွင် သိသင့်သလိုအပ်သည့် ဗဟုသုတများ၊ ချုပ်ကိုင်မှုအဆင့်ဆင့်များကို လက်တွေ့ သင်ကြားမှုများဖြင့် သင်ကြား ပေးသွားမည်ဖြစ်ပြီး အလုပ်သမား ဥပဒေဆိုင်ရာ



- အင်တာနက်ပေါ်တွင် သတင်းတု၊ သတင်းမှားများ လွှင့်တင်ခြင်း၊ မြန်မာ့ရိုးရာယဉ်ကျေးမှုနှင့် ကိုက်ညီမှုမရှိသည့် မဖွယ်မရာမှတ်တမ်းပုံများ၊ ဗီဒီယိုများအား ဖြန့်ဝေခြင်း၊ အခကြေးငွေဖြင့် ရောင်းချခြင်းများသည် တည်ဆဲဥပဒေများအရ အရေးယူခံရနိုင်ပါသည်။
- အွန်လိုင်းလောင်းကစားကြော်ငြာများ၊ လက်ခံကြော်ငြာပေးခြင်းသည် တည်ဆဲဥပဒေများအရ အရေးယူခံရနိုင်ပါသည်။

MTi Photo- MGMA



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် (၇၅)နှစ်မြောက် စိန်ရတုစစ်အင်ဂျင်နီယာတပ်ဖွဲ့နေ့ အထိမ်းအမှတ်ဆိုင်ဘုတ်ကို စက်ခလုတ်နှိပ်ဖွင့်လှစ်ပေးစဉ်။

**\* ရှေ့ဖွံ့ဖြိုးမှု**  
အမြဲစိမ်းစားစစ်အင်ဂျင်နီယာတပ်ဖွဲ့ဝင်အရာရှိကြီးများ၊ အရာရှိ၊ စစ်သည်များ၊ တာဝန်ရှိသူများနှင့် ဖိတ်ကြားထားသူများ တက်ရောက်ကြသည်။

ဖဲကြီးဖြတ်ဖွင့်လှစ်ပေးဦးစွာ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေး ဦးစီးချုပ်သည် အခမ်းအနား ကျင်းပမည့်နေရာသို့ရောက်ရှိရာ တာဝန်ရှိသူများက ကြိုဆိုနှုတ်ဆက်ကြသည်။ ထို့နောက် အခမ်းအနားအစီအစဉ်ပထမပိုင်းအဖြစ် ညှိနှိုင်းကွပ်ကဲရေးမှူးကြီး(ကြည့်၊ ရေ လေ)ဗိုလ်ချုပ်ကြီး မောင်မောင်အေး၊ တိုင်းမှူးဗိုလ်ချုပ် စောသန်းလှိုင်နှင့် စစ်အင်ဂျင်နီယာတပ်ဖွဲ့ ညွှန်ကြားရေးမှူး ဗိုလ်ချုပ် ဇော်နိုင်ဦး တို့က (၇၅)နှစ်မြောက် စိန်ရတုစစ်အင်ဂျင်နီယာ တပ်ဖွဲ့နေ့အခမ်းအနားကို ဖဲကြီးဖြတ်ဖွင့်လှစ်ပေး

ကြသည်။ စက်ခလုတ်နှိပ်ဖွင့်လှစ်ယင်းနောက် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်က (၇၅)နှစ်မြောက် စိန်ရတုစစ်အင်ဂျင်နီယာတပ်ဖွဲ့နေ့ အထိမ်းအမှတ်ဆိုင်ဘုတ်ကို စက်ခလုတ်နှိပ်ဖွင့်လှစ်ပေးပြီး တက်ရောက်လာကြသူများနှင့်အတူ စုပေါင်းမှတ်တမ်းတင် ဓာတ်ပုံရိုက်ကြသည်။

ဆက်လက်၍ အခမ်းအနားအစီအစဉ် ဒုတိယပိုင်းကို ဆင်ဖြူရှင်ခန်းမအတွင်း၌ ကျင်းပပြုလုပ်ရာ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်နှင့် အခမ်းအနားတက်ရောက်လာကြသူများသည် နိုင်ငံကျော် သရုပ်ဆောင်၊ အဆိုတော် အကယ်ဒမီရန်အောင် ဖျော်ဖြေတင်ဆက်သည့် “မောင်တို့ချယ်ရီမြေ” တေးသီချင်းနှင့် စစ်

အင်ဂျင်နီယာတပ်ဖွဲ့ဝင်များ သီဆိုသည့် (၇၅)နှစ်မြောက် စိန်ရတုစစ်အင်ဂျင်နီယာတပ်ဖွဲ့နေ့ ဂုဏ်ပြုသီချင်းဖြစ်သည့် “အင်ဂျင်နီယာ ခိုတပ်ဖွဲ့ဝင်များ” သီချင်းဖြင့် ဖျော်ဖြေတင်ဆက်မှုကို ကြည့်ရှုအားပေးကြသည်။

ဂုဏ်ပြုအမှာစကားပြောကြားထိုနောက် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေး ဦးစီးချုပ်က (၇၅)နှစ်မြောက် စိန်ရတုစစ်အင်ဂျင်နီယာတပ်ဖွဲ့နေ့ အထိမ်းအမှတ်ဂုဏ်ပြုအမှာစကား ပြောကြားရာတွင် ယနေ့သည် မြန်မာ့တပ်မတော် စတင်ဖွဲ့စည်းခဲ့သည့် အချိန်ကတည်းက တပ်မတော်၏ အစိတ်အပိုင်းတစ်ခုအဖြစ်ပါဝင်ခဲ့သည့် စစ်အင်ဂျင်နီယာတပ်ဖွဲ့၏ (၇၅)နှစ်မြောက် စိန်ရတုစစ်အင်ဂျင်နီယာတပ်ဖွဲ့နေ့ အခါသမယပင်ဖြစ်ကြောင်း၊ စစ်အင်ဂျင်နီယာတပ်ဖွဲ့ဝင်များ အနေဖြင့်

**☆ စစ်အင်ဂျင်နီယာတပ်ဖွဲ့ဝင်များအနေဖြင့် တပ်မတော်စတင်တည်ထောင်ချိန်မှ ယနေ့ကာလအထိ ပေးအပ်လာသည့် ရည်မှန်းချက်တာဝန်များအပေါ် “ရွေ့လျားနိုင်ရန် (TO MOVE)၊ တိုက်ခိုက်နိုင်ရန် (TO FIGHT)၊ နေထိုင်နိုင်ရန် (TO LIVE)” ဆိုသည့် စစ်အင်ဂျင်နီယာတပ်ဖွဲ့၏ ဆောင်ပုဒ်နှင့်အညီ ကိုယ်စွမ်းဉာဏ်စွမ်းရှိသမျှ အကောင်းဆုံးကျေပျော်အောင် စွမ်းဆောင်ခဲ့ကြသည်ကို အသိအမှတ်ပြု**

တပ်မတော် စတင်တည်ထောင်ချိန်မှ ယနေ့ကာလအထိ ပေးအပ်လာသည့် ရည်မှန်းချက်တာဝန်များအပေါ် “ရွေ့လျားနိုင်ရန် (TO MOVE)၊ တိုက်ခိုက်နိုင်ရန် (TO FIGHT)၊ နေထိုင်နိုင်ရန် (TO LIVE)” ဆိုသည့် စစ်အင်ဂျင်နီယာတပ်ဖွဲ့၏ ဆောင်ပုဒ်နှင့်အညီ ကိုယ်စွမ်းဉာဏ်စွမ်းရှိသမျှ အကောင်းဆုံးကျေပျော်အောင် စွမ်းဆောင်ခဲ့ကြသည်ကို အသိအမှတ်ပြုကြောင်း။

စစ်အင်ဂျင်နီယာတပ်ဖွဲ့သည် တပ်မတော်နှင့် နိုင်ငံတော်၏ စစ်ဦးစီးနှင့် စစ်ထောက်ဆိုင်ရာ ရည်မှန်းချက်တာဝန်များကို ပံ့ပိုးကူညီနိုင်စေရန် ဖွဲ့စည်းထားသည့် လက်ရုံးဝန်ထမ်းတပ်ဖွဲ့တစ်ခုဖြစ်ကြောင်း။

အဆင့်ဆင့်ပြောင်းလဲဖွဲ့စည်းစစ်အင်ဂျင်နီယာ တပ်ဖွဲ့၏ သမိုင်းကြောင်းကို လေ့လာကြည့်ပါက ၁၉၃၇ ခုနှစ်တွင် အိန္ဒိယပြည်

Madras Sapper Miners တပ်မှ ခွဲထွက်ပြီး Burma Sapper Miners တပ်အဖြစ် စတင်သန္ဓေတည်ထောင်ပေါက်လာသည်ကိုတွေ့ရှိရကြောင်း၊ လွတ်လပ်ရေးကြိုးပမ်းမှုကာလ အဆင့်ဆင့်ပြောင်းလဲဖွဲ့စည်းခဲ့သည့် မြန်မာ့တပ်မတော်တွင်လည်း စစ်အင်ဂျင်နီယာတပ်ဖွဲ့သည် လက်ရုံးဝန်ထမ်းတပ်ဖွဲ့တစ်ခုအဖြစ် ပါဝင်ပြီး တိုက်ခိုက်ရေးတာဝန်များနှင့် စစ်မြေပြင်အင်ဂျင်နီယာ လုပ်ငန်းတာဝန်များကို ထမ်းဆောင်ကာ နိုင်ငံလွတ်လပ်ရေးအတွက် နယ်ချဲ့ကျူးကျော်သူများကို တိုက်ထုတ်ခဲ့သည်ကိုလည်း တွေ့ရကြောင်း။



ညှိနှိုင်းကွပ်ကဲရေးမှူးကြီး(ကြည့်၊ ရေ လေ) ဗိုလ်ချုပ်ကြီး မောင်မောင်အေး၊ တိုင်းမှူးဗိုလ်ချုပ် စောသန်းလှိုင်နှင့် စစ်အင်ဂျင်နီယာတပ်ဖွဲ့ ညွှန်ကြားရေးမှူး ဗိုလ်ချုပ် ဇော်နိုင်ဦး တို့က (၇၅)နှစ်မြောက် စိန်ရတုစစ်အင်ဂျင်နီယာတပ်ဖွဲ့နေ့အခမ်းအနားကို ဖဲကြီးဖြတ်ဖွင့်လှစ်ပေးစဉ်။

မော်ကွန်းတင်နိုင် ၁၉၄၉ ခုနှစ် ဖေဖော်ဝါရီ ၂၁ ရက်တွင် KNDO သောင်းကျန်းသူများက မေမြို့(ယခု ပြင်ဦးလွင်မြို့) ကို တိုက်ခိုက်သိမ်းပိုက်ခဲ့ကြကြောင်း၊ အဆိုပါအချိန်တွင် ပြင်ဦးလွင်မြို့တွင် ရှိနေသည့် လေ့ကျင့်ရေးအင်ဂျင်နီယာ တပ်ရင်းမှအရာရှိ၊ စစ်သည်များသည် ရခိုင်သမ္မတလူ့အင်အား၊ လက်နက်အင်အားနှင့် ခဲယမ်းဓါးကျောက်များစုစည်းပြီး ရဲဝံ့စွန့်စားစွာ တိုက်ပွဲဝင်ခဲ့ကြသည့်အတွက် ပြင်ဦးလွင်မြို့ကို ဖေဖော်ဝါရီ ၂၄ ရက်တွင် ပြန်လည်သိမ်းပိုက်ရရှိခဲ့ကြောင်း၊ အဆိုပါတိုက်ပွဲတွင် လေ့ကျင့်ရေးအင်ဂျင်နီယာ တပ်ရင်းမှ တပ်ကြပ်လှမောင်၏ဇနီး မချစ်ပို၏ ရဲစွမ်းသတ္တိသည် သမိုင်းတွင် စာမျက်နှာ ၄ သို့



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် (၇၅)နှစ်မြောက် စိန်ရတုစစ်အင်ဂျင်နီယာတပ်ဖွဲ့နေ့ အခမ်းအနားတွင် ဂုဏ်ပြုအမှာစကား ပြောကြားစဉ်။

စာမျက်နှာ ၃ မှ မော်ကွန်း ရေးထိုးနိုင်ခဲ့သည်ကို တွေ့ရှိရကြောင်း၊ မချစ်မိသည် စစ်သားဇနီးပီသစွာနှင့် အရေးကြုံ လာချိန်တွင် အာဇာနည်သူရဲ ကောင်းစိတ်ဓာတ်နှင့် မိမိအသက် ကို မင့်ကွက်ဘဲ တိုင်းပြည်အတွက် စွန့်လွှတ်စွန့်စား တိုက်ပွဲဝင်ခဲ့သူ တစ်ဦးပင်ဖြစ်ကြောင်း၊ မချစ်မိ သည် သောင်းကျန်းသူများကို တိုက်ခိုက်ရင်း ၁၉၄၉ ခုနှစ် ဧပြီ ၈ ရက်တွင် သောင်းကျန်းသူများ၏ ဖမ်းဆီးသတ်ဖြတ်ခြင်း ခံခဲ့ရပြီး သူရဲကောင်းပီသစွာဖြင့် တိုင်းပြည် အတွက် အသက်ပေးလျှ ခဲ့ရ ကြောင်း၊ ထိုသို့ မချစ်မိ၏သူရဲ ကောင်းပီသစွာနှင့် ရဲစွမ်းသတ္တိ ပြည့်စုံမှုများကို ၁၉၅၀ ပြည့်နှစ် တွင်နိုင်ငံတော်က သူရဲဘွဲ့ပေးအပ် ပြီး အသိအမှတ်ပြုချီးမြှင့်ခဲ့ခြင်း ကြောင့် စစ်အင်ဂျင်နီယာတပ်ဖွဲ့၏ ဂုဏ်ကိုဆောင်နိုင်ခဲ့သည့် မြန်မာ နိုင်ငံ၏ပထမဆုံးသော သူရဲဘွဲ့ရ

အမျိုးသမီးတစ်ဦးအဖြစ် ဂုဏ်ယူ ဖွယ်မော်ကွန်းတင်နိုင်ခဲ့ကြောင်း။ ထိုသို့ ထူးချွန်ပြောင်မြောက် စွာဖြင့် ရဲစွမ်းသတ္တိပြည့်စုံခဲ့သည့် စစ်အင်ဂျင်နီယာတပ်ဖွဲ့ကို ဂုဏ်ပြု သည့်အနေဖြင့် ပြင်ဦးလွင်မြို့ ကို ပြန်လည်သိမ်းပိုက်နိုင်ခဲ့သည့် ၁၉၄၉ ခုနှစ် ဖေဖော်ဝါရီ ၂၄ ရက် ကို စစ်အင်ဂျင်နီယာတပ်ဖွဲ့နေ့ အဖြစ် သတ်မှတ်ခဲ့ခြင်းလည်းဖြစ် ကြောင်း၊ ဂုဏ်ပြုမှတ်တမ်းတင် ထိုက်သည့် တာဝန်ထမ်းဆောင် နိုင်မှု၊ တိုင်းပြည်နှင့်လူမျိုးအပေါ် သစ္စာစောင့်သိမှု၊ တပ်ဖွဲ့၏ အစဉ်အလာကောင်း တစ်ခုအဖြစ် သာကောတင်အောင် စွမ်းဆောင် နိုင်မှုတို့အတွက် တပ်ဖွဲ့ဝင်အဆင့် အတန်းအားလုံးတို့၏ စံနမူနာပြ ဖြစ်စေရန် စစ်အင်ဂျင်နီယာတပ်ဖွဲ့ နေ့အဖြစ် သတ်မှတ်ခဲ့ခြင်းသည် ယနေ့ဆိုပါက (၇၅)နှစ်ဆိုသည့် စိန်ရတုကလာလကို ရောက်ရှိခဲ့ပြီ ဖြစ်ကြောင်း။

ခေတ်အဆက်ဆက် စစ် အင်ဂျင်နီယာတပ်ဖွဲ့၏စွမ်းဆောင် မှုများကို ကြည့်မည်ဆိုပါက လွတ်လပ်ရေး ရပြီးချိန်ကစပြီး ပြည်တွင်းသောင်းကျန်းမှု နှိမ်နင်း ရေးစစ်ဆင်ရေးများတွင် စစ် အင်ဂျင်နီယာတပ်ဖွဲ့ အနေဖြင့် စစ်မြေပြင်အင်ဂျင်နီယာ အကူပေး တာဝန်များအပြင် မြေလျင်တပ် များနှင့်အတူ ရဲပုံစွန့်စားစွာ ပါဝင် တိုက်ပွဲဝင်ခဲ့ကြောင်း၊ စစ် အင်ဂျင်နီယာတပ်ဖွဲ့မှ အရာရှိ၊ စစ်သည်များသည် ၁၉၈၈ ခုနှစ် နောက်ပိုင်း နိုင်ငံတော်တည် ဆောက်ရေးအတွက် ကျရာတာဝန် များကို ကျေပွန်စွာထမ်းဆောင်ခဲ့ သကဲ့သို့ နယ်စပ်ဒေသများတွင် လည်း လမ်းဖောက်ခြင်း၊ တံတား များတည်ဆောက်ခြင်းနှင့် တပ် မတော်အတွက် မရှိမဖြစ်လိုအပ် သည့် အခြေခံအဆောက်အအုံများ တည်ဆောက်ပေးခြင်း စသည့် အင်ဂျင်နီယာပိုင်းဆိုင်ရာ လုပ်ငန်း

များကို ထမ်းဆောင်ခဲ့ကြကြောင်း။ မိုင်းရှင်းလင်းရေး စစ်အင်ဂျင်နီယာတပ်ဖွဲ့ အနေ ဖြင့် စစ်ကျန် မြေဖြူမိုင်းများ ရှင်းလင်းရေး လုပ်ငန်းများနှင့် လူသားချင်းစာနာထောက်ထားမှု ဆိုင်ရာ မိုင်းရှင်းလင်းရေး (Humanitarian Demining)လုပ်ငန်း များကို ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိ ကြောင်း၊ အထူးမိုင်းရှင်းလင်းရေး အဖွဲ့ (EOD Squad) များကို စစ် မြေပြင်အင်ဂျင်နီယာတပ်ရင်းများ တွင် ဖွဲ့စည်းထားရှိပြီး မြို့တွင်း မိုင်းရှင်းလင်းရေး လုပ်ငန်းများနှင့် စစ်ကျန်မကျန်မဲ့များ ဖယ်ရှား ရှင်းလင်းရေး လုပ်ငန်းများကို ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိကြောင်း။ တပ်မတော်အနေဖြင့် နိုင်ငံ တော်အတွင်း သဘာဝဘေး အန္တရာယ်များ ကျရောက်လာပါက အချိန်မဆိုင်းဘဲ ကူညီကယ်ဆယ် ရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ပေး လျက်ရှိရာ စစ်အင်ဂျင်နီယာတပ်ဖွဲ့ အနေဖြင့် သဘာဝဘေးအန္တရာယ် ကူညီကယ်ဆယ်ရေးလုပ်ငန်းများ

နှင့် ပြန်လည်တည်ဆောက်ရေး လုပ်ငန်းများတွင် အင်ဂျင်နီယာ ပိုင်းဆိုင်ရာ နည်းပညာများ၊ အတတ်ပညာများ၊ စက်၊ ယာဉ်၊ ယန္တရားများနှင့် အင်တိုက် အားတိုက် ပါဝင်ကူညီပေးလျက်ရှိ ကြောင်း။ သမိုင်းဝင်မှတ်တမ်းများ များကို ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိ ကြောင်း၊ ၂၀၂၃ ခုနှစ် ဩဂုတ် ၁ ရက်တွင် ပြီးစီးခဲ့ပြီး ကမ္ဘာ့အကြီးဆုံး စကျင် ကျောက်ဆစ် ရုပ်ပွားတော်ကြီး တစ်ဆူဖြစ်လာခဲ့သည့် မာရဝီဇယ ပုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီး တည် ထားကိုးကွယ်နိုင်ရေးအတွက် စစ် အင်ဂျင်နီယာတပ်ဖွဲ့က သယ်ယူ ပို့ဆောင်ရေးအပိုင်းတွင် ပါဝင် ဆောင်ရွက်ခဲ့သည့်အပြင် ပုဒ္ဓ ဥယျာဉ်တော်ကြီးအတွင်းရှိ ဘုရား၊ ကျောင်း၊ ကန် သိမ်၊ ဇရပ်၊ တံတား၊ ဥယျာဉ်နှင့် အုပ်ချုပ်မှုအဆောက် အအုံ စသည်များကို တာဝန် ယူပြီး ကုသိုလ်ပြု ပါဝင် တည်ဆောက်ခွင့် ရရှိခဲ့ခြင်းသည်



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်ထံသို့ စစ်အင်ဂျင်နီယာတပ်ဖွဲ့ ညွှန်ကြားရေးမှူးကြီး (၇၅) နှစ်မြောက်စိန်ရတု စစ်အင်ဂျင် နီယာတပ်ဖွဲ့နေ့ အထိမ်းအမှတ်လက်ဆောင်ကို နေရာအရောက်ဂါရဝပြုပေးအပ်စဉ်။



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် (၇၅)နှစ်မြောက် စိန်ရတု စစ်အင်ဂျင်နီယာတပ်ဖွဲ့နေ့ အထိမ်းအမှတ်ပြုခန်းများအား လှည့်လည်ကြည့်ရှုလေ့လာစဉ်။

တည်ဆောက်ခွင့် ရရှိခဲ့ခြင်းသည် ကူညီကယ်ဆယ်ရေးလုပ်ငန်းများ စာမျက်နှာ ၅ သို့

စာမျက်နှာ ၄ မှ

စစ်အင်ဂျင်နီယာတပ်ဖွဲ့၏ သမိုင်းဝင်မှတ်တမ်းများပင်ဖြစ်ကြောင်း။

ထိုသို့စွမ်းစွမ်းတစ်ဆောင်ရွက်မှုများကြောင့် နိုင်ငံတော်ကချီးမြှင့်သည့် ဂုဏ်ထူးဆောင်ဘွဲ့၊ ဘွဲ့ထူးဂုဏ်ထူးဆောင် တံဆိပ်ရရှိသူများစွာရှိကြောင်း၊ တပ်ဖွဲ့နေ့အဖြစ် စတင်သတ်မှတ်ခဲ့သည့်နေ့မှ ယနေ့စိန်ရတနာလအထိ သူရမချစ်ပိုအပီအဝင် “သူရကွဲ့” ချီးမြှင့်ခံရသူ ငါးဦး၊ “သူရကောင်းမှတ်တမ်းဝင်တံဆိပ်” ချီးမြှင့်ခံရသူ ၁၃၆ ဦး၊ “တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်၏ သူရကောင်းလက်မှတ်” ချီးမြှင့်ခံရသူ ၅၇ ဦး၊ “တပ်မတော်ကာကွယ်ရေး ဦးစီးချုပ်၏ ဂုဏ်ထူးဆောင်လက်မှတ်” ချီးမြှင့်ခံရသူ ၁၀၃ ဦးနှင့် “တပ်မတော် စွမ်းရည်သတ္တိဆိုင်ရာ ဂုဏ်ထူးဆောင်လက်မှတ်” ချီးမြှင့်ခံရသူ ၂၄ ဦးအထိ ရှိခဲ့ကြောင်း၊ ထို့ပြင် အင်ဂျင်နီယာပိုင်းဆိုင်ရာ တာဝန်များမှာ ထူးချွန်စွာစီမံဆောင်ရွက်နိုင်ခဲ့သည့်အတွက် နိုင်ငံတော်မှ ပေးအပ်ချီးမြှင့်သည့် “ဂုဏ်ထူးဆောင်ဘွဲ့” ဖြစ်သည့်

စည်သူဘွဲ့နှင့် ဇေယျကျော်ထင်ဘွဲ့၊ ချီးမြှင့်ခံရသူ တစ်ဦး၊ သီရိပျံချီဘွဲ့၊ ချီးမြှင့်ခံရသူ တစ်ဦး၊ ဇေယျကျော်ထင်ဘွဲ့၊ ချီးမြှင့်ခံရသူ ရှစ်ဦး၊ သိပ္ပကျော်စွာ ဘွဲ့၊ ချီးမြှင့်ခံရသူ တစ်ဦး၊ စုစုပေါင်း ၁၁ ဦး နှင့် “စွမ်းဆောင်မှုဆိုင်ရာ ဂုဏ်ထူးဆောင်တံဆိပ်” ဖြစ်သည့် စီမံထူးချွန်တံဆိပ် (၁၀၀၈) ဆင့် ရှစ်ဦး၊ စီမံထူးချွန်တံဆိပ် (ဒုတိယ)ဆင့် ၁၆ ဦး၊ စီမံထူးချွန်တံဆိပ် (တတိယ)ဆင့် ၂၃ ဦး၊ လူမှုထူးချွန်တံဆိပ် (ဒုတိယ) ဆင့် တစ်ဦး၊ လူမှုထူးချွန်တံဆိပ် (တတိယ)ဆင့် တစ်ဦး၊ စက်မှုစီးပွားထူးချွန်တံဆိပ် (တတိယ) ဆင့် လေးဦး၊ နည်းပညာထူးချွန်တံဆိပ် (ဒုတိယ) ဆင့် သုံးဦး၊ နည်းပညာထူးချွန်တံဆိပ် (တတိယ) ဆင့် ခုနစ်ဦး စုစုပေါင်း ၆၃ ဦးအထိ ထိုက်တန်စွာ ရရှိခဲ့ကြခြင်းကြောင့် ဝမ်းမြောက်ဂုဏ်ယူကြောင်း။

နိုင်ငံတကာအဆင့်စီ မြန်မာ့လွတ်လပ်ရေး ကြိုးပမ်းမှုကာလကတည်းက တပ်မတော်၏ လက်ရုံးဝန်ထမ်းတပ်ဖွဲ့တစ်ခုအဖြစ်ပါဝင်ခဲ့သည့် စစ်အင်ဂျင်နီယာတပ်ဖွဲ့သည် ယနေ့ဆိုပါက နိုင်ငံတကာအဆင့်မီသည့် စစ်



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် တက်ရောက်လာကြသည့် အငြိမ်းစားစစ်အင်ဂျင်နီယာတပ်ဖွဲ့ဝင် အရာရှိကြီးများအား ရင်းရင်းနှီးနှီး နှုတ်ဆက်စဉ်။

★ မြန်မာ့လွတ်လပ်ရေးကြိုးပမ်းမှုကာလကတည်းက တပ်မတော်၏လက်ရုံးဝန်ထမ်း တပ်ဖွဲ့တစ်ခုအဖြစ် ပါဝင်ခဲ့သည့် စစ်အင်ဂျင်နီယာတပ်ဖွဲ့သည် ယနေ့ဆိုပါက နိုင်ငံတကာအဆင့်မီသည့် စစ်လက်ရုံးဝန်ထမ်းတပ်ဖွဲ့တစ်ခုအဖြစ် ဝင့်ကြားထည်ဝါစွာ ရပ်တည်နိုင်ခဲ့ပြီဖြစ်

★ စစ်အင်ဂျင်နီယာတပ်ဖွဲ့ဝင်များအနေဖြင့် အဆိုပါအစဉ်အလာကောင်းများကို လက်ဆင့်ကမ်းတာဝန်ယူ ထိန်းသိမ်းသွားကြပြီး အနာဂတ်မျိုးဆက်သစ် စစ်အင်ဂျင်နီယာတပ်ဖွဲ့ဝင်များကို အဖိုးတန်အမွေအဖြစ် လက်ဆင့်ကမ်းပေးအပ်သွားကြရမည်

လက်ရုံးဝန်ထမ်း တပ်ဖွဲ့တစ်ခုအဖြစ် ဝင့်ကြားထည်ဝါစွာ ရပ်တည်နိုင်ခဲ့ပြီဖြစ်ကြောင်း၊ ထို့ပြင် စစ်အင်ဂျင်နီယာ တပ်ဖွဲ့အတွင်း၌ တာဝန်ထမ်းဆောင်ခဲ့ကြသည့် အရာရှိ၊ စစ်သည်များသည် နိုင်ငံတော်နှင့်တပ်မတော်က ပေးအပ်လာသည့် တာဝန်များအပေါ် ဦးလည်မသုန် ထမ်းရွက်နိုင်ခဲ့ကြသည်ကိုလည်း (၇၅)နှစ်တာခရီးတွင် အကြိမ်ကြိမ်သက်သေပြခဲ့ကြပြီးဖြစ်ကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် စစ်အင်ဂျင်နီယာ တပ်ဖွဲ့ဝင်များအနေဖြင့် အဆိုပါအစဉ်အလာကောင်းများကို လက်ဆင့်ကမ်းတာဝန်ယူ ထိန်းသိမ်းသွားကြပြီး အနာဂတ်မျိုးဆက်သစ်စစ်အင်ဂျင်

နီယာတပ်ဖွဲ့ဝင်များကို အဖိုးတန်အမွေအဖြစ် လက်ဆင့်ကမ်းပေးအပ်သွားကြရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ စစ်အင်ဂျင်နီယာ တပ်ဖွဲ့ဝင်များအနေဖြင့် ချမှတ်ထားသည့်ကြွေးကြော်သံများ၊ ဆောင်ပုဒ်များအတိုင်း ကျရာတာဝန်များကို ကျေပွန်အောင် ဆက်လက်ထမ်းဆောင်သွားကြရန် လိုကြောင်း။ စစ်အင်ဂျင်နီယာ တပ်ဖွဲ့ဝင်များသည်ခေတ်နှင့်အညီပြောင်းလဲတိုးတက်နေသည့် အင်ဂျင်နီယာဆိုင်ရာနည်းပညာများကို ကြိုးစားလေ့လာပြီး စွမ်းရည်ထက်မြက်သည့် တပ်ဖွဲ့တစ်ခုဖြစ်အောင် ကြိုးစားတည်ဆောက် ကြရန် မှာကြားရင်း (၇၅) နှစ်မြောက်

စိန်ရတနာစစ်အင်ဂျင်နီယာတပ်ဖွဲ့နေ့မှသည် နောင်လာမည့်ရတနာများစွာတိုင်အောင် “အင်ဂျင်နီယာစွမ်းရည်ထက် အောင်နိုင်တိုက်ပွဲဆက်” ဆိုသည့်အတိုင်း နိုင်ငံတော်နှင့်တပ်မတော်က အားကိုးအားထားပြုရသည့် လက်ရုံးဝန်ထမ်း တပ်ဖွဲ့တစ်ခုအဖြစ် ဆက်လက် ရပ်တည်နိုင်ပါစေကြောင်း ဆုမွန်ကောင်းတောင်းကြောင်း ပြောကြားသည်။ ဖျော်ဖြေတင်ဆက်

အထိမ်းအမှတ်မှတ်တမ်း Documentary Video ကို ပြသသည်။ ဆက်လက်၍ (၇၅) နှစ်မြောက်စိန်ရတနာစစ်အင်ဂျင်နီယာ တပ်ဖွဲ့နေ့ဂုဏ်ပြုသီချင်းဖြစ်သည့် “သမိုင်းတွင်သော စစ်အင်ဂျင်နီယာ” တေးသီချင်းကို စစ်အင်ဂျင်နီယာတပ်ဖွဲ့ဝင်များက ဖျော်ဖြေတင်ဆက်သည်။ ထို့နောက် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေး ဦးစီးချုပ်နှင့် အဖွဲ့ဝင်များသည် တက်ရောက်လာကြသူများနှင့်အတူ (၇၅)နှစ်မြောက်စိန်ရတနာစစ်အင်ဂျင်နီယာတပ်ဖွဲ့နေ့ အထိမ်းအမှတ်အဖြစ် တည်ခင်းစဉ်သို့ ဝင်ရောက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ဂါရဝပြုပေးအပ်သည်။ ယင်းနောက် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေး ဦးစီးချုပ်သည် တက်ရောက်လာကြသည့် အငြိမ်းစားစစ်အင်ဂျင်နီယာတပ်ဖွဲ့ဝင်အရာရှိကြီးများအား ရင်းရင်းနှီးနှီး နှုတ်ဆက်သည်။ လှည့်လည်ကြည့်ရှုဆက်လက်ပြီး နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေး ဦးစီးချုပ်နှင့် အဖွဲ့ဝင်များသည် တက်ရောက်လာကြသူများနှင့်အတူ (၇၅)နှစ်မြောက်စိန်ရတနာစစ်အင်ဂျင်နီယာတပ်ဖွဲ့နေ့ အထိမ်းအမှတ်အဖြစ် တည်ခင်းစဉ်သို့ ဝင်ရောက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ပြင်ဦးလွင်ခရိုင် စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာနမှ ထောပတ်ပင်မျိုးများပေးအပ်

ပြင်ဦးလွင် ဖေဖော်ဝါရီ ၂၄ ရိတ်သိမ်းချိန်လွန် နည်းပညာသင်တန်းကျောင်း (ထုံးဘို)မှ လေ့လာရေးလာရောက်သော သင်တန်းသား သင်တန်းသူများအား ဒေသအသီးသီးတွင် စမ်းသပ်စိုက်ပျိုးနိုင်ရန်အတွက် ထောပတ်ပင်မျိုးပင်များ ပေးအပ်ပို့အခမ်းအဒွားကို ဖေဖော်ဝါရီ ၂၂ ရက်က မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ပြင်ဦးလွင်မြို့နယ် ဦးစီးမှူးရုံး စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာန၌ ကျင်းပသည်။

မှ စီမံကိန်းဒါရိုက်တာ ဦးအောင်ကိုထွန်းက မြန်မာနိုင်ငံ ထောပတ်သီးစိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်တင်ပို့ရေးအဖွဲ့များအသင်း၏ လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်ချက်များကို ဆွေးနွေးရှင်းလင်းပြောကြားသည်။ ဆက်လက်၍ ပြင်ဦးလွင်ခရိုင်စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာန ဦးစီးမှူးနှင့် မြို့နယ်ဦးစီးမှူးတို့က လေ့လာရေးလာရောက်သော သင်တန်းသား သင်တန်းသူများအား ဒေသအသီးသီးတွင် စမ်းသပ်စိုက်ပျိုးနိုင်ရန် ထောပတ်ပင်မျိုးပင်များကို လက်ဝယ်အရောက်ပေးအပ်သည်။

အခမ်းအနားသို့ ပြင်ဦးလွင်ခရိုင် စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာန ဦးစီးမှူး ဦးဖုန်းမောင်၊ မြို့နယ်ဦးစီးမှူး ဦးအောင်စိုးဦး၊ Maymyo Avocado Company စီမံကိန်းဒါရိုက်တာ ဦးအောင်ကိုထွန်း၊ Maymyo Avocado Company နည်းပညာဒါရိုက်တာ ဦးမျိုးညွန့်နှင့် ရိတ်သိမ်းချိန်လွန်နည်းပညာသင်တန်းကျောင်းမှ ဆရာ ဆရာမများ၊ သင်တန်းသားသင်တန်းသူ ၃၀ တက်ရောက်ကြသည်။

မြို့လူသစ် (ပြန်/ဆက်)





နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီအဖွဲ့ဝင်များ ပြည်နယ်နှင့်တိုင်းဒေသကြီး ဘိလိယက်နှင့်စနူကာပြိုင်ပွဲ ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားတွင် ပြိုင်ပွဲဝင်အားကစားသမားများ ယှဉ်ပြိုင်ကစားနေမှုများကို ကြည့်ရှုအားပေးကြစဉ်။

# နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီအဖွဲ့ဝင်များ ၂၀၂၃-၂၀၂၄ခုနှစ် ပြည်နယ်နှင့် တိုင်းဒေသကြီး ဘိလိယက်နှင့် စနူကာပြိုင်ပွဲ ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားသို့ တက်ရောက် ကြည့်ရှုအားပေး

နေပြည်တော် ဖေဖော်ဝါရီ ၂၄ ၂၀၂၃-၂၀၂၄ ခုနှစ် ပြည်နယ်နှင့် တိုင်းဒေသကြီး ဘိလိယက်နှင့် စနူကာပြိုင်ပွဲဖွင့်ပွဲ အခမ်းအနားကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် နေပြည်တော်ဝဏ္ဏသိဒ္ဓိအားကစား ကွင်းရှိ ဘိလိယက်နှင့်စနူကာ အားကစားရုံ၌ ကျင်းပသည်။

အခမ်းအနားသို့ နိုင်ငံတော်စီမံ အုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ အဖွဲ့ဝင် ဒေါ်ခွဲဘူ၊ ပိုးရယ်အောင်သိန်း၊ ဒေါက်တာမူထွန်း၊ ဒေါက်တာဘရွှေ ခွန်စံလှိုင်၊ ဦးရွှေကြိမ်းနှင့် ဦးရန်ကျော်၊ ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီးများ၊ ဒုတိယဝန်ကြီးများ၊ ဌာနဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူများ၊

မြန်မာနိုင်ငံ ဘိလိယက်နှင့်စနူကာ အဖွဲ့ချုပ်တို့မှ တာဝန်ရှိသူများ၊ ဖိတ်ကြားထားသည့် စည်သူညီ တော်များ၊ ပြိုင်ပွဲဝင်အသင်းများ မှ အုပ်ချုပ်သူ/နည်းပြများနှင့် အားကစားသမားများ တက် ရောက်ကြသည်။ အခမ်းအနားတွင် မြန်မာနိုင်ငံ

အိုလံပစ်ကော်မတီ ဥက္ကဋ္ဌ အားကစားနှင့် လူငယ်ရေးရာ ဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးမင်းသိန်းဇံက ပြည်နယ်နှင့် တိုင်းဒေသကြီး ဘိလိယက်နှင့် စနူကာပြိုင်ပွဲသို့ လာရောက် ယှဉ်ပြိုင်ကြသည့် အားကစား မောင်/မယ်များသည် မိမိတို့ ကိုယ်စားပြု ယှဉ်ပြိုင်သည့် ပြည်နယ်နှင့် တိုင်းဒေသကြီး အသင်း အနိုင်ရရှိရေးအတွက် မိမိတို့၏ အစွမ်းအစ၊ အရည် အသွေးများကို အစွမ်းကုန် ဖော်ထုတ်ပြသပြီး ကြိုးစား ယှဉ်ပြိုင်သွားကြစေလိုကြောင်း၊ အားကစားသမား အချင်းချင်း ချစ်ကြည်ရင်းနှီးစွာ အားကစား စိတ်ဓာတ် အပြည့်အဝဖြင့် အကောင်းဆုံး ပါဝင်ယှဉ်ပြိုင်သွား ရန် လိုအပ်ကြောင်း၊ ထို့ပြင် အားကစားသမား ကောင်းများ ပီသစွာ သတ်မှတ်ထားသည့် စည်း မျဉ်း/စည်းကမ်းများကို လေးစား လိုက်နာကြစေလိုကြောင်း၊ ယခု

ပြိုင်ပွဲမှတစ်ဆင့် နိုင်ငံတော်က အားထားရသည့် နိုင်ငံ့ဂုဏ်ဆောင် အားကစားသမား ကောင်းများ ဖြစ်လာအောင် ကြိုးစားသွားကြ ရန် တိုက်တွန်းမှာကြားရင်း ၂၀၂၃-၂၀၂၄ ခုနှစ် ပြည်နယ် နှင့်တိုင်းဒေသကြီး ဘိလိယက်နှင့် စနူကာပြိုင်ပွဲကို ဖွင့်လှစ်ပေးလိုက် ကြောင်း ပြောကြားသည်။

စနူကာပြိုင်ပွဲကို အလားအလာ ကောင်းမွန်သည့် မျိုးဆက်သစ် အားကစားသမားများ ပေါ်ထွက် လာစေရေး၊ ပြည်နယ်နှင့်တိုင်း ဒေသကြီးများမှ အားကစား သမားများအချင်းချင်း ချစ်ခင် ရင်းနှီးမှုရရှိစေရေးနှင့် မြန်မာ လက်ရွေးစင် အားကစားသမား များအား အထောက်အကူပြုနိုင် မည့် ထူးချွန်ထက်မြက်သည့် အားကစားသမားများ ပေါ်ထွက် လာစေရေးအတွက် ရည်ရွယ်၍ ဖေဖော်ဝါရီ ၂၄ ရက်မှ မတ် ၁ ရက်အထိ ကျင်းပသွားမည့်ဖြစ်ပြီး ပြိုင်ပွဲသို့ ပြိုင်ပွဲဝင် အမျိုးသား အသင်း ၁၃ သင်းနှင့် အမျိုးသမီး အသင်း ၁၀ သင်းတို့ ဝင်ရောက် ယှဉ်ပြိုင်သွားမည့် ဖြစ်ရာ အားကစားကို စိတ်ပါဝင်စားသည့် မိဘပြည်သူများအနေဖြင့် မည်သူ မဆို (အမေ့) လာရောက်ကြည့်ရှု အားပေးနိုင်ကြောင်း သိရ သည်။



၂၀၂၃-၂၀၂၄ ခုနှစ် ပြည်နယ်နှင့်တိုင်းဒေသကြီး ဘိလိယက်နှင့်စနူကာပြိုင်ပွဲ ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားကို ဖေဖော်ဝါရီ ၂၄ ရက်နေ့ နေပြည်တော် ဝဏ္ဏသိဒ္ဓိအားကစား ကွင်းရှိ ဘိလိယက်နှင့်စနူကာ အားကစားရုံ၌ ကျင်းပသည်။ နေပြည်တော် ဝဏ္ဏသိဒ္ဓိအားကစား ကွင်းရှိ ဘိလိယက်နှင့်စနူကာ အားကစားရုံ၌ ကျင်းပသည်။ နေပြည်တော် ဝဏ္ဏသိဒ္ဓိအားကစား ကွင်းရှိ ဘိလိယက်နှင့်စနူကာ အားကစားရုံ၌ ကျင်းပသည်။

## ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးမင်းမင်း (၁၅)ကြိမ်မြောက် ဝိယက်နမ်နိုင်ငံတကာ ပရိဘောဂနှင့်အိမ်အသုံးအဆောင်ပစ္စည်းများပြပွဲ အခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်ရန် ဝိယက်နမ်နိုင်ငံသို့ ထွက်ခွာ

နေပြည်တော် ဖေဖော်ဝါရီ ၂၄ စီးပွားရေးနှင့် ကူးသန်းရောင်းဝယ် ရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးမင်းမင်း ဦးဆောင်သည့် မြန်မာ့ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့သည် ဝိယက်နမ်နိုင်ငံ ဟိုချိုမင်းမြို့ရှိ SKY EXPO ဝိယက်နမ် နိုင်ငံတကာပြပွဲ ဗဟိုဌာန၌ ဖေဖော်ဝါရီ ၂၆ ရက်မှ ၂၉ ရက် အထိ ကျင်းပပြုလုပ်မည့် (၁၅) ကြိမ်မြောက် ဝိယက်နမ် နိုင်ငံတကာ ပရိဘောဂနှင့်အိမ် အသုံးအဆောင်ပစ္စည်းများ ပြပွဲ

အခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်ရန် ယနေ့ညနေပိုင်းတွင် လေကြောင်း ခရီးဖြင့် ရန်ကုန်မြို့မှ ဝိယက်နမ် နိုင်ငံသို့ထွက်ခွာကြရာ တာဝန်ရှိ သူများက ရန်ကုန်အပြည်ပြည် ဆိုင်ရာလေဆိပ်၌ ပို့ဆောင် နှုတ်ဆက်ကြသည်။ အဆိုပါပြပွဲသည် နိုင်ငံတကာ မှ ပရိဘောဂပစ္စည်းများနှင့်အိမ် အလှဆင်ပစ္စည်းများ ထုတ်လုပ်သူ ရောင်းချသူ၊ ဝယ်ယူသူအစရှိသည့် စီးပွားရေးလုပ်ငန်းရှင်များအကြား ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်နိုင်ခြင်း၊

စီးပွားရေးလုပ်ငန်းရှင်များ အကြား တိုက်ရိုက်တွေ့ဆုံဆွေးနွေးမှုများ ပြုလုပ်ပြီး စီးပွားရေးပေါင်း ဆောင်ရွက်ရေးဆိုင်ရာ အခွင့် အလမ်းကောင်းများ ရရှိကာ မြန်မာ့ပရိဘောဂ ထုတ်ကုန် ပစ္စည်းများကို နိုင်ငံတကာ ဈေးကွက်သို့ ပို့ချထွက်တင်ပို့နိုင် ပြီး ကုန်သွယ်မှုလုပ်ငန်းများ ပိုမို တိုးမြှင့်နိုင်မည်ဖြစ်သည်။ မြန်မာ ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့ အနေဖြင့် ကုန်စည်ပြပွဲသို့ တက်ရောက်ပြီး ဝိယက်နမ်နိုင်ငံရှိ အုန်းသီး



စိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်တင်ပို့မှု အခြေ အနေများကို လေ့လာကာစိုက်ပျိုး ထုတ်လုပ်မှု နည်းပညာဆိုင်ရာ ကိစ္စများကို ဆွေးနွေးသွားမည် ဖြစ်သည်။ ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးဆောင်

သော မြန်မာတိုက်သွားလှယ်အဖွဲ့ တွင် မြန်မာကုန်သွယ်မှုဖြင့်တင် ရေးအဖွဲ့ ဒုတိယဌာနကြားရေးမှူး ချုပ်မြန်မာနိုင်ငံသစ်သီးဝလံပန်းမန် နှင့်ဟင်းသီးဟင်းရွက် စိုက်ပျိုး ထုတ်လုပ်တင်ပို့ရောင်းချသူများ

အသင်း ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ၊ မြန်မာနိုင်ငံ အုန်းသီးစိုက်ပျိုး ထုတ်လုပ်တင်ပို့ ရောင်းချသူများအသင်းဥက္ကဋ္ဌနှင့် အသင်းဝင် လုပ်ငန်းရှင်များ လိုက်ပါသွားကြကြောင်း သတင်း ရရှိသည်။ သတင်းစဉ်







# အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ထေရဝါဒဗုဒ္ဓသာသနာပြုတက္ကသိုလ် ဘွဲ့နှင်းသဘင်ခန်းမဆောင်ဆောက်လုပ်ရန် ပန္နက်တော်တင် တွင်းတော်ဝန်း မဟာမင်္ဂလာအခမ်းအနား ကျင်းပ

ရန်ကုန် ဖေဖော်ဝါရီ ၂၄

သာသနာရေးနှင့် ယဉ်ကျေးမှုဝန်ကြီးဌာန အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ထေရဝါဒဗုဒ္ဓသာသနာပြု တက္ကသိုလ်၏ ဘွဲ့နှင်းသဘင်ခန်းမဆောင် ဆောက်လုပ်ရန် ပန္နက်တော်တင်တွင်းတော်ဝန်း မဟာမင်္ဂလာ အခမ်းအနားကို ယနေ့နံနက် ၈ နာရီခွဲ တွင် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး မရမ်းကုန်းမြို့နယ် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ထေရဝါဒဗုဒ္ဓသာသနာပြု တက္ကသိုလ် စာသင်ဆောင်ဝင်းအတွင်းရှိ မြေမြတ် နေရာမှန်၌ ကျင်းပသည်။



နာယုကြည်ညိုသည်။ ထို့နောက် ဆရာတော် သံဃာတော်များအား သင်္ကန်းအစရှိသော လှူဖွယ်ဝတ္ထုပစ္စည်းများ ဆက်ကပ်လှူဒါန်းကာ နိုင်ငံတော် သံဃမဟာ

နာယကအဖွဲ့ အကျိုးတော်ဆောင် ဆရာတော် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ထေရဝါဒဗုဒ္ဓသာသနာပြု တက္ကသိုလ် ဒုတိယအဓိပတိ သန့်လှိုင်မင်းကျောင်း ဆရာတော်ကြီးထံမှ အနုမောဒနာတရားနာကြား၍

ပါမောက္ခချုပ်ဆရာတော် အဂ္ဂမဟာ ပဏ္ဍိတ၊ မဟာ မဇ္ဈကထိက ဗဟုဇနဟိတဓရ၊ ဒေါက်တာ ဘဒ္ဒန္တ ဆေကိန္ဒက ရေစက်သွန်းချ အမျှပေးခြင်းဖြင့်တော် မူသည်။

ယင်းနောက် မင်္ဂလာအချိန်တွင် ရန်ကုန်တိုင်း ဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ် ဦးစိုးသိန်း(ဝဲပုံ)၊ ရန်ကုန်တိုင်း စစ်ဌာနချုပ်တိုင်းမှူး ဗိုလ်ချုပ်ဇော်ဟိန်း၊ သာသနာ ရေးနှင့် ယဉ်ကျေးမှုဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးအေးထွန်း၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး အစိုးရအဖွဲ့ဝင် ဝန်ကြီးများ၊ ဌာနဆိုင်ရာ အကြီးအကဲများနှင့် တာဝန် ရှိသူများက သတ်မှတ်နေရာများ၌ အစီအစဉ်အတိုင်း ပန္နက်တော်များတင်ကြပြီး ပန္နက်တော်များအား ရွှေရည်၊ ငွေရည်၊ နဂရတ်ရတနာရည်နှင့် အမွှေး နံ့သာရည်ဖြင့် ပက်ဖျန်းပူဇော်ကြသည်။

အခမ်းအနားအပြီးတွင် ရတနာရွှေမိုးငွေမိုးများ ရွာသွန်းပြီးပြီး ကြွရောက်တော် မူလာကြသော ဆရာတော်ကြီးများအား နေ့ဆွမ်းဆက်ကပ် လှူဒါန်း ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

## ချောင်းဆုံမြို့နယ် ကဒါကျေးရွာ ဘုရားပွဲတော် စည်ကားစွာ ကျင်းပ

ချောင်းဆုံ ဖေဖော်ဝါရီ ၂၄

မွန်ပြည်နယ် ချောင်းဆုံမြို့နယ်တွင် နှစ်ပေါင်း ၁၀၀ ကျော်ခန့် ကတည်းက ကျင်းပခဲ့သည့် စည်ကားစည်ကဲ ဘုရားပွဲတော်များကို နှစ်စဉ်နှစ်တိုင်း ရိုးရာမပျက် စည်ကားသိုက်မြိုက်စွာ ကျင်းပလျက်ရှိပြီး ဖေဖော်ဝါရီ ၂၄ ရက်က ကဒါကျေးရွာ ဘုရားပွဲတော်ကို စတင်ကျင်းပရာ မွန်ပြည်နယ် ဝန်ကြီးချုပ် ဦးအောင်ကြည်သိန်းနှင့် ပြည်နယ်ဝန်ကြီးများ ကြည့်ရှု အားပေးကြသည်။

ချောင်းဆုံမြို့နယ်အတွင်း ရိုးရာအစဉ်အလာကို ထိန်းသိမ်းကာ နှစ်စဉ်ကျင်းပမြဲဖြစ်သည့် စည်ကဲစည်ကဲ ဘုရားပွဲတော်များတွင် ပထမ ဦးဆုံးဘုရားပွဲတော်ဖြစ်သည့် ကဒါကျေးရွာ ဘုရားပွဲတော်သို့ အနယ်နယ် အရပ်ရပ်မှ အေးချမ်းပျော်ရွှင်စွာ လာရောက်လည်ပတ်ကြ သူများ၊ ကဒါကျေးရွာရှိ နေအိမ်များမှ စည်ခံကျွေးမွေးနေမှုများဖြင့် စည်ကားသိုက်မြိုက်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ မြို့နယ်(ပြန်/ဆက်)



## မြင်းခြံမြို့၌ (၂၂)ကြိမ်မြောက် မြို့နယ်လုံးကျွတ် ဆွမ်းသပိတ်လုံးလောင်းလှူပွဲကျင်းပ

မြင်းခြံ ဖေဖော်ဝါရီ ၂၄

မြင်းခြံမြို့ အမှတ် (၁၁) ရပ်ကွက် မင်းကျောင်းတိုက် ဆန္ဒတော်ပြည် စေတီတော်ရင်ပြင်၌ ယနေ့နံနက် ၈ နာရီက (၂၂) ကြိမ်မြောက် မြို့နယ် လုံးကျွတ် ဆွမ်းသပိတ်လုံးလောင်းလှူပွဲ ကျင်းပသည်။

အဆိုပါ ဆွမ်းသပိတ်လောင်းလှူပွဲတွင် ခရိုင်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့၊ ဥက္ကဋ္ဌ ဦးမင်းအောင်နှင့် တာဝန်ရှိသူများ၊ မြို့နယ်စီမံ အုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့၊ ဥက္ကဋ္ဌ ဦးကျော်ဝင်းစိန်နှင့် အဖွဲ့ဝင်များ၊ ခရိုင်/မြို့နယ်အဆင့် ဌာန ဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများနှင့် ဝန်ထမ်းများ၊ ခရိုင်/မြို့နယ် မိခင်ကလေး၊ အမျိုးသမီးရေးရာအဖွဲ့ တို့မှ ဥက္ကဋ္ဌနှင့် အဖွဲ့ဝင်များ၊ အလှူရှင်များ စုပေါင်း၍ ပင့်သံဃာအပါး ၁၅၀၀ အား ဆွမ်းသပိတ်လုံးလောင်းလှူ ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ခရိုင်(ပြန်/ဆက်)

## စိုက်ပျိုးမွေးမြူရေးထုတ်ကုန်များ၏အရည်အသွေး ပိုမိုကောင်းမွန်ရန် ဆက်လက်ကြိုးပမ်းရန်လိုအပ်

နေပြည်တော် ဖေဖော်ဝါရီ ၂၄

စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့်ဆည် မြောင်းဝန်ကြီးဌာန အနေဖြင့် သုတေသီများနှင့် တောင်သူ လယ်သမားများ ပါဝင်သော တောင်သူနည်းပညာ ဆွေးနွေးပွဲ များ (Farmers' Technical Forum) ကို အပတ်စဉ်စနေနေ့ တိုင်း ကျင်းပလျက်ရှိရာ (၂၆)ကြိမ် မြောက် ဆွေးနွေးပွဲကို ယနေ့ နံနက်ပိုင်းက ရေဆင်းစိုက်ပျိုးရေး သုတေသီဦးစီးဌာန စုဝေးဆောင် ခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။

(၂၆) ကြိမ်မြောက် ဆွေးနွေးပွဲ တွင် ဒုတိယဝန်ကြီး ဒေါက်တာ အောင်ကြီးက မွေးမြူရေးလုပ်ငန်း များအနက် ဆိတ်မွေးမြူရေး လုပ်ငန်းသည် ကျေးလက်နေ ပြည်သူများအတွက် အရင်းအနှီး အနည်းဆုံးနှင့် မိသားစုဝင်ငွေရရှိ စေသည့် လုပ်ငန်းတစ်ခုဖြစ် ကြောင်း၊ ဆိတ်၏ သဘာဝအရ အကြမ်းခံနိုင်ပြီး အစာမရွေး စားသောက်တတ်သဖြင့် စားကျက် ဒေသမရွေးကောင်းစွာ မွေးမြူနိုင် ကြောင်း၊ မျိုးအောင်မြင်မှုနှုန်း ကောင်းမွန်၍ ကောင်ရေတိုးပွား နှုန်းလည်း အလွန်မြင့်မားသဖြင့် ကျေးလက်နေပြည်သူများအတွက် အာမခံချက်ရှိသည့် ဝင်ငွေရ လုပ်ငန်း ဖြစ်သော်လည်း ၂၀၂၁ ခုနှစ် စာရင်းစာရင်းအရ အရင်းအနှီး၊ ဆိတ်ကောင်ရေ ကျဆင်းလာ သည့် ကွေ့ရှိကြောင်း၊ ယနေ့ ဆွေးနွေးပွဲတွင် သိုး၊ ဆိတ်များတွင် ဖြစ်တတ်သည့် ကူးစက်ရောဂါ များ၊ ကပ်ပါးရောဂါများကို စနစ်



တကုကာကွယ်ပြီး စီးပွားဖြစ် မွေးမြူရေးလုပ်ငန်း တစ်ခုအဖြစ် လုပ်ကိုင်ဆောင်ရွက်နိုင်ကြရေး အတွက် ပညာရှင်များနှင့် တောင်သူများ အကောင်းဆုံး နှီးနှောဖလှယ် ဆွေးနွေးကြပြီး မွေးမြူရေး တောင်သူများ၏ အကျိုးစီးပွား ဖြစ်ထွန်းရေး၊ အသားထုတ်လုပ်မှုကဏ္ဍ ဖြင့်တင် ဆောင်ရွက်နိုင်ရေးနှင့် ပြည်ပ ပို့ကုန်အဖြစ် တိုးမြှင့်နိုင်ရေး ကြိုးပမ်းသွားကြရန် တိုက်တွန်း ပြောကြားသည်။ ဆက်လက်၍ ဒုတိယဝန်ကြီး ဒေါက်တာတင်ထွဋ်က လယ်ယာ ကဏ္ဍ ဖွံ့ဖြိုးရေး ကြိုးပမ်းရာတွင် တောင်သူနှင့် ပညာရှင်အကြား ကွက်လပ်မရှိ ထိတွေ့ရန် လိုအပ် လျက်များ၊ စိုက်ပျိုးမွေးမြူရေး ထုတ်ကုန်များ၏ အရည်အသွေး ပိုမိုကောင်းမွန်ရန် ဆက်လက် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ရန် လိုအပ် ချက်များကို ဆွေးနွေးမှာကြား သည်။

ဆွေးနွေးပွဲသို့ ဇေယျာသီရိ မြို့နယ်မှ တောင်သူများ ၇၀ ခန့် တက်ရောက်၍ မွေးမြူရေးနှင့် ကုသရေးဦးစီးဌာနမှ ဒေါက်တာ အောင်သက်စိုးက သိုး၊ ဆိတ် မွေးမြူရေးခေါင်းစဉ်ဖြင့် လည်းကောင်း၊ မွေးမြူရေးသုတေသန ဦးစီးဌာနမှဒေါက်တာဆောင်ဘောင် က သိုး၊ ဆိတ် မွေးမြူရေးနှင့် ကပ်ပါးရောဂါအန္တရာယ် ခေါင်းစဉ် ဖြင့်လည်းကောင်း ဆွေးနွေးကြပြီး တောင်သူများ၏ မေးမြန်း တင်ပြချက်နှင့် လိုအပ်ချက်များကို ဒုတိယဝန်ကြီးများ၊ ဌာနဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူများက မြေကြား ဆွေးနွေးသည်။

ယင်းနောက် ဒုတိယဝန်ကြီး ဒေါက်တာတင်ထွဋ်သည် ရေဆင်း စိုက်ပျိုးရေးတက္ကသိုလ် လက်တွေ့ စိုက်ကွင်းတွင် ဆောင်ရွက်ထားရှိ သည့် ဆင်းရွှေကြာ-၂ နေကြာမျိုး ကို ဖိန့်တစ်ပစ် ရီကားရင်မက်စ် ဆလက်ရှင် (Phenotypic Recurrent Mass Selection) နည်းဖြင့် မျိုးမြှင့်တင်ခြင်းဆောင် ရွက်များကို ကိုင်းဆင်းကြည့်ရှုပြီး နေကြာပန်းခိုင် အရွယ်အစား၊ ပန်းခိုင် တစ်ခုတွင် ပါဝင်သည့် အောင်မြင်သောအစေ့ အရေ အတွက်၊ ပင်တစ်၏ တောင်တင်း ခိုင်မာမှု အစရှိသည့် ရုပ်သွင်ပြင် လက္ခဏာများကို အခြေခံ၍ မျိုးရွေးချယ်ခြင်း နည်းလမ်းများ နှင့်ပတ်သက်၍ ဘွဲ့ကြို ဘွဲ့လွန် သင်တန်းသားများကို ရှင်းလင်း ပြောကြားသည်။ ရေဆင်းစိုက်ပျိုးရေးတက္ကသိုလ် တွင် ပညာသင်ယူလျက်ရှိကြ သော ဘွဲ့ကြို ဘွဲ့လွန် သင်တန်း သားများအနေဖြင့် သဘာဝ အတိုင်း ပင်ခြား ဝတ်မှုန်ကူးသည့် နေကြာသီးနှံကို မျိုးရွေးချယ်ခြင်း နှင့် မျိုးမြှင့်တင်ခြင်း ဆောင်ရွက် မှုများကို လက်တွေ့သင်ယူ ဆောင်ရွက်ကြခြင်း ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

## ညအပူချိန်များ အနည်းငယ် လျော့နည်းနိုင်

နေပြည်တော် ဖေဖော်ဝါရီ ၂၄

နေပြည်တော်၊ ရန်ကုန်မြို့နှင့် မန္တလေးမြို့တို့အနီးတစ်ဝိုက်တို့တွင် ယနေ့ အများအားဖြင့် သာယာမည်။ မနက်ဖြန်အတွက် ခန့်မှန်းချက်မှာ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီးအထက်ပိုင်း၊ ကချင်ပြည်နယ်နှင့် ရှမ်းပြည်နယ် (မြောက်ပိုင်းနှင့်အရှေ့ပိုင်း)တို့တွင် ညအပူချိန်များ အနည်းငယ် လျော့နည်းနိုင်သည်။ မိုး/ဇလ

# အဖိုးနည်းဝန်ပါ သင်ကျန်းမာဖို့ ပိုက်ကျော်ခြင်းကစားစို့ . . .

## အားကစားဝါသနာရှင်တစ်ဦး

၁၉၈၀ ကျော် ၉၀ ဝန်းကျင်ကာလတွင် ပိုက်ကျော်ခြင်း အားကစားနည်းသည် မြန်မာလူငယ်တို့ကြား၌ အထူးရေပန်းစားလာသည်။ ရပ်ကွက်၊ ကျေးရွာ မြေကွက်လပ်တိုင်းနီးပါးတွင် ပိုက်ကျော်ခြင်း ကွင်းလေးများ ဖြစ်ထွန်းပေါ်ပေါက်လာသည်။ ညနေစောင်းပြီးဆိုလျှင်ဖြင့် ပိုက်ကျော်ခြင်းကွင်းများ တွင် လူငယ်များစုဝေးလာကြသည်။

သုံးယောက်တစ်တွဲ၊ တစ်အုပ်စုဖြင့် အသင်း တွေက များလှန်းလှ၍ ရှုံးထွက်စနစ်ဖြင့် တစ်သင်း ဝင် တစ်သင်းထွက်ကစားကြရသည်။ ကစားဖော် အချင်းချင်းနောက်ကြ၊ ပြောင်ကြ၊ ကျီစယ်ကြဖြင့် အတော်ပျော်စရာကောင်းခဲ့သည်။ အချို့သူငယ်ချင်း များက ဘယ်ကဘယ်လိုနည်းစနစ်တွေ သင်ယူ ရရှိခဲ့ကြသလဲမသိ။ အတော်ကောင်းကြသည်။ ဆရာကြီးများပါဝင်သည့် အသင်းအချင်းချင်း ဆုံတွေ့ပြီးဆိုမှဖြင့် ပြိုင်ဆိုင်မှုက ပို၍ပိုပြိုင် သက်ဝင်လာပြီး အကြိတ်အနုနုရှိလာသည်။ ကျွန်တော်ကတော့ ဘောလုံးခေတ်ဖြစ်၍ အားပေး သူကသက်သက်၊ သို့သော်ဘောလုံးအားကစားနည်း ပြီးလျှင် ပိုက်ကျော်ခြင်းအားကစားနည်းကို နှစ်ခြိုက် ပါသည်။ ဘောလုံးမကန်ဖြစ်လျှင် ပိုက်ကျော်ခြင်း ကွင်းဘက် ခြေခွံလှည့်လေ့ရှိပါသည်။ တစ်ခါတစ်ရံ နောက်ထိန်းကစားပေးလေ့ရှိသည်။

### တိုးပေါက်အောင် စဉ်းကား

ပိုက်ကျော်ခြင်းကစားသူလူငယ်များ အထူး များပြားလာ၍ ရပ်မိရပ်ဖများက လွတ်လပ်ရေးနေ့၊ ပြည်ထောင်စုနေ့ စသည့် နိုင်ငံတော်၏ နေ့ထူး နေ့မြတ်များနှင့် ဒီဇင်ဘာ လူထုအားကစားလများ တွင် ရပ်ကွက်ပိုက်ကျော်ခြင်းပြိုင်ပွဲကို နှစ်စဉ် ကျင်းပပေးခဲ့သည်။ ပိုက်ကျော်ခြင်းကွင်း ဘေးစည်း လေးဖက်လေးတန်ပြည့်မျှ ပရိသတ်များအားပေး ခဲ့ကြ၍ တိုးပေါက်အောင် စဉ်းကားလှသည်။ သူ့အသင်းကိုယ်အသင်း၊ သူ့လမ်းကိုယ်လမ်း အားပေးကြရင်း ပြိုင်ဆိုင်မှုများပြင်းထန်လာသည် နှင့်အမျှ တစ်ခါတစ်ရံ ပွတ်တိုက်မှုများလည်း ရှိခဲ့သည်။ ဒိုင်လူကြီးပင် ခုံအောက်ပုန်းရှောင်ခဲ့ရသည့် နှစ်များပင် ကြုံတွေ့ခဲ့ရဖူးသည်။ ပိုက်ကျော်ခြင်း အားကစားနည်းသည် ဤမျှရေပန်းစားခဲ့ပါသည်။

ပိုက်ကျော်ခြင်း အားကစားနည်းကို နိုင်ငံတကာ တွင် Sepak Takraw ဟု ခေါ်ဆိုသည်။ Sepak ဟူသည့် စကားလုံးမှာ မလေးဘာသာစကားအရ “ကန်သည်” ဟုအဓိပ္ပာယ်ရပြီး Takraw ဟူသည့် စကားလုံးမှာ ထိုင်းဘာသာစကားအရ “ခြင်းလုံး” ဟုအဓိပ္ပာယ်ရသည်။ ရှေးအကျဆုံး မှတ်တမ်းများ အရ ပိုက်ကျော်ခြင်းအားကစားနည်းကို အေဒီ ၁၅ ရာစု နှစ်တွင် မလက္ကာရေလက်ကြားဒေသများတွင် အစောဆုံးကစားခဲ့ကြသည်ဟု မလေးရှားနိုင်ငံ သမိုင်းမှတ်တမ်းများအရ သိရသည်။ ထို့နောက်



၂၀၂၃ ခုနှစ် ပြည်နယ်နှင့် တိုင်းဒေသကြီး ပိုက်ကျော်ခြင်းပြိုင်ပွဲ၌ ပြိုင်ပွဲဝင်အသင်းများယှဉ်ပြိုင်စဉ်။

အရှေ့တောင်အာရှနိုင်ငံများတွင် ထွန်းကားခဲ့ပြီး အရှေ့တောင်အာရှပြိုင်ပွဲရှိ တရုတ်၊ ဘရာဇီး၊ စသော နိုင်ငံများတွင်လည်း စတင်ခေတ်စားလာသည်။ လက်ရှိကာလတွင် မလေးရှားနှင့် ထိုင်းနိုင်ငံ တို့သည် ပိုက်ကျော်ခြင်းအားကစားနည်းတွင် ထိပ်တန်းအဆင့်နိုင်ငံများဖြစ်ကြသည်။

### နိုင်ငံ့ဂုဏ်ဆောင်ပေးနိုင်

မြန်မာနိုင်ငံတွင်လည်း ပိုက်ကျော်ခြင်း အားကစားနည်းသည် လူထုပါဝင်ကစားသည့် အားကစားနည်းတစ်ရပ်ဖြစ်လာသည်နှင့်အမျှ အာရှ နှင့် အရှေ့တောင်အာရှအားကစားပြိုင်ပွဲများတွင် နိုင်ငံ့ဂုဏ်ဆောင်ပေးနိုင်ခဲ့သည်အထိ အောင်မြင်မှု ရရှိလာသည်။

ပိုက်ကျော်ခြင်းအားကစားနည်းဖြင့် နိုင်ငံတော် အတွက် အာရှနှင့် အရှေ့တောင်အာရှအားကစား ပြိုင်ပွဲများတွင် ရွှေတံဆိပ် ၂၀၊ ငွေတံဆိပ် ၂၃ ခုနှင့် ကြေးတံဆိပ် ၃၂ ခု စုစုပေါင်းဆုတံဆိပ် ၇၅ ခု ရယူ ပေးနိုင်ခဲ့ပြီး ဗီယက်နမ်နိုင်ငံတွင် ကျင်းပခဲ့သည့် (၃၁) ကြိမ်မြောက် အရှေ့တောင်အာရှအားကစား ပြိုင်ပွဲတွင်လည်း ရွှေတံဆိပ်တစ်ခုနှင့် ကြေးတံဆိပ် သုံးခု၊ ကမ္ဘောဒီးယားနိုင်ငံတွင် ကျင်းပခဲ့သည့် (၃၂) ကြိမ်မြောက် အရှေ့တောင်အာရှ အားကစားပြိုင်ပွဲ တွင် ရွှေတံဆိပ်နှစ်ခု၊ ငွေတံဆိပ်နှစ်ခုနှင့် ကြေး တံဆိပ်တစ်ခု ရယူဆုတံဆိပ်ပေးနိုင်ခဲ့သည်။

ပြီးခဲ့သည့် ၂၀၂၃ ခုနှစ် စက်တင်ဘာ ၂၃ ရက်မှ အောက်တိုဘာ ၈ ရက်အထိ တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတ နိုင်ငံ ဟန်ကျိုးမြို့၌ ကျင်းပခဲ့သည့် (၁၉) ကြိမ် မြောက် အာရှအားကစားပြိုင်ပွဲ၊ အမျိုးသား ပိုက်ကျော်ခြင်း (လေးယောက်တွဲ) ပြိုင်ပွဲတွင်လည်း မြန်မာပိုက်ကျော်ခြင်းအသင်းသည် အင်ဒိုနီးရှား အသင်းကို နှစ်ပွဲပြတ်ဖြင့် အနိုင်ရယူခဲ့ပြီး မြန်မာနိုင်ငံ အတွက် ရွှေတံဆိပ်ဆုကို ရယူဆုတံဆိပ်ပေးခဲ့

ပြန်ပါသည်။ ဗိုလ်လှပွဲတွင် မြန်မာအမျိုးသား ပိုက်ကျော် ခြင်း (လေးယောက်တွဲ) အသင်းသည် အုပ်စုတွင်းက ရှုံးနိမ့်ခဲ့သည့် အင်ဒိုနီးရှားအသင်းကို ပထမပွဲတစ်ပွဲ တွင် (၂၁-၁၃) ရမှတ်ဖြင့် ပြတ်ပြတ်သားသားအနိုင် ယူနိုင်ခဲ့သော်လည်း ဒုတိယပွဲစဉ်တွင် ရမှတ်အတူ အနေအထားမှ သူတစ်ပြန်ကိုယ်တစ်ပြန် အကြိတ် အနုနုကစားခဲ့ရပြီး (၂၄-၂၂) ရမှတ်ဖြင့် ခက်ခဲစွာ အနိုင်ရယူခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

မြန်မာအမျိုးသားပိုက်ကျော်ခြင်း (လေးယောက် တွဲ) အသင်းတွင် ဇင်မင်းဦး (အားထစ်)၊ ဇင်ကိုကို၊ ရှိန်းဝဏ္ဏဇော်၊ ရှိန်းလေး၊ အောင်ခန့်သူ (ဘားသက်)၊ သန့်ဇင်ဦး (ဘောစီ) နှင့် သန့်ဇင်ထွန်းတို့ပါဝင်က စားခဲ့ကြသည်။ မြန်မာပိုက်ကျော်ခြင်းအသင်းသည် ပြိုင်ပွဲတွင် အင်ဒိုနီးရှား၊ ဗီယက်နမ်၊ လာအိုနှင့် ဂျပန် အသင်းတို့ကို အဆင့်ဆင့်ကျော်ဖြတ်ပြီးမှ ချန်ပီယံ ရွှေတံဆိပ်ဆုကို ထိုက်ထိုက်တန်တန် ဆွတ်ခူးရရှိ ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

### ဂုဏ်ပြုဆုချီးမြှင့်

ထို့ကြောင့် ၂၀၂၄ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီ ၂၃ ရက်က နေပြည်တော်ရှိ ဝဏ္ဏသိဒ္ဓိအားကစားရုံ (B) ၌ ကျင်းပ ခဲ့သော ၂၀၂၃ ခုနှစ်အတွင်း အာရှအဆင့်နှင့် ကမ္ဘာ့ အဆင့်အားကစားပြိုင်ပွဲများတွင် ဆုတံဆိပ်ရရှိ ခဲ့သည့် မြန်မာအားကစားအဖွဲ့များအား နိုင်ငံတော် က ဂုဏ်ပြုဆုချီးမြှင့်သည့် အခမ်းအနားတွင် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်က ပိုက်ကျော်ခြင်းအားကစားအဖွဲ့ အပါအဝင် ပြိုင်ပွဲများတွင် ရွှေတံဆိပ်ငါးဆု ဆွတ်ခူး ပေးနိုင်ခဲ့သည့် ကာယဗလနှင့် ကာယကြံ့ခိုင်မှု အားကစားအဖွဲ့၊ ဝိတန်းအားကစားအဖွဲ့၊ ဗိုလ်ချုပ် အားကစားအဖွဲ့များကို ဂုဏ်ပြုချီးမြှင့်ငွေကျပ် သိန်း ၃၀၀ စီ ပေးအပ်ချီးမြှင့်ခဲ့သည်။

ဂုဏ်ပြုချီးမြှင့်သည့် အခမ်းအနားတွင် နိုင်ငံ တော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော် ဝန်ကြီးချုပ်က ယခုကဲ့သို့ အာရှအဆင့်နှင့် ကမ္ဘာ့ အဆင့်ပြိုင်ပွဲများတွင် နိုင်ငံတော်အတွက် စုစုပေါင်း ရွှေတံဆိပ်ငါးခု၊ ငွေတံဆိပ်ငါးခု၊ ကြေးတံဆိပ် ၁၄ ခု စုစုပေါင်းဆုတံဆိပ် ၂၄ ခု ရယူပေးနိုင်ခဲ့ခြင်းသည် နိုင်ငံ့ဂုဏ်ကို အားကစားဖြင့် မြှင့်တင်ပေးရာ ရောက်သည့်အပြင် နိုင်ငံတကာအလယ်၌ အမိ မြန်မာနိုင်ငံတော်အလံကို လွှင့်တင်ပေးပြီး နိုင်ငံတော်သီချင်းသံ လွှင့်ဖျံ့အောင် စွမ်းဆောင် ကြိုးပမ်းခဲ့သူများဖြစ်သည့်အတွက် အုပ်ချုပ်သူများ၊ နည်းပြများအပါအဝင် ပြိုင်ပွဲဝင်မြန်မာအားကစား သမားများ၏ ကြိုးပမ်းမှု၊ ခွဲ၊ စိတ်ဓာတ်တို့ကို

ချီးကျူးဂုဏ်ပြု မှတ်တမ်းတင်ကြောင်း။ ထိုသို့ နိုင်ငံ့ဂုဏ်ဆောင်နိုင်ရေး ပြင်းပြင်းထန်ထန် ကြိုးစားလေ့ကျင့်ပြိုင်ဆင်ခဲ့မှုများကို ဂုဏ်ပြု သည့်အနေဖြင့် ပြိုင်ပွဲအသီးသီးတွင် တစ်ဦးချင်း ရွှေတံဆိပ်နှင့် အသင်းလိုက် ရွှေတံဆိပ်ရရှိခဲ့ကြ သည့် အသင်းများကို ငွေကျပ်သိန်း ၃၀၀ စီ၊ တစ်ဦး ချင်း ငွေတံဆိပ်နှင့် အသင်းလိုက်ငွေတံဆိပ်ဆု ရရှိခဲ့ကြသည့်အသင်းများကို ငွေကျပ်သိန်း ၂၀၀ စီ၊ တစ်ဦးချင်း ကြေးတံဆိပ်နှင့် အသင်းလိုက် ကြေးတံဆိပ်ရရှိခဲ့ကြသည့်အသင်းများကို ငွေကျပ် သိန်း ၁၀၀ စီဖြင့် စုစုပေါင်းငွေကျပ်သိန်း ၃၉၀၀ ကို ချီးမြှင့်ပေးအပ်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ပြောကြား ခဲ့သည်။

### နှစ်စဉ်မပျက် ကျင်းပပေးလျက်ရှိ

ထို့အတူ အားကစားနှင့် လူငယ်ရေးရာဝန်ကြီး ဌာနနှင့် မြန်မာနိုင်ငံ ပိုက်ကျော်ခြင်း အဖွဲ့ချုပ်တို့က ပြည်နယ်နှင့် တိုင်းဒေသကြီးအသီးသီးရှိ ပြည်သူ့ လူထုများ ပိုက်ကျော်ခြင်းအားကစားနည်းကို စိတ်ပါဝင်စားလာစေရန်၊ ပြိုင်ပွဲဝင်အားကစား သမားအချင်းချင်း ချစ်ကြည်ရင်းနှီးမှုရရှိပြီး မျိုးချစ် စိတ်ဓာတ်ရှင်သန်ထက်မြက်လာစေရန်၊ တစ်မျိုး သားလုံး ကျန်းမာကြံ့ခိုင်လာစေရန်၊ မြန်မာ့ ပိုက်ကျော်ခြင်း အားကစားအဆင့်အတန်း တိုးတက် မြင့်မားလာရေးကို အထောက်အကူပြုစေရန်နှင့် မျိုးဆက်သစ်ပိုက်ကျော်ခြင်း အားကစားသမားများ ပေါ်ထွက်လာစေရန်ရည်ရွယ်၍ ပြည်နယ်နှင့် တိုင်းဒေသကြီး ပိုက်ကျော်ခြင်းပြိုင်ပွဲနှင့် ဝန်ကြီး ဌာနပေါင်းစုံ ပိုက်ကျော်ခြင်း (အမျိုးသား) ပြိုင်ပွဲတို့ကို နေပြည်တော်ရှိ ဝဏ္ဏသိဒ္ဓိအားကစားရုံ၌ နှစ်စဉ် မပျက် ကျင်းပပေးလျက်ရှိသည်။

၂၀၂၃ ခုနှစ် ပြည်နယ်နှင့် တိုင်းဒေသကြီး ပိုက်ကျော်ခြင်းပြိုင်ပွဲကို ပြီးခဲ့သည့် နိုဝင်ဘာ ၂၂ ရက်မှ ၃၀ ရက်အထိ ကျင်းပခဲ့ရာ ပြိုင်ပွဲဝင် အမျိုးသားအသင်း ၁၄ သင်း၊ အမျိုးသမီးအသင်း ၁၂ သင်း၊ အားကစားသမား စုစုပေါင်း ၂၆၂ ဦး ပါဝင် ယှဉ်ပြိုင်ခဲ့ကြပြီး အမျိုးသမီးတစ်ဦးချင်းဆုလေးကို မွန်ပြည်နယ်အသင်း၊ အမျိုးသားတစ်ဦးချင်းဆုလေး နှင့် စုပေါင်းတစ်ဦးချင်းဆုလေးကို စစ်ကိုင်း တိုင်းဒေသကြီးအသင်းတို့က ဆွတ်ခူးရရှိသွားခဲ့ ကြသည်။

ထို့အတူ မြန်မာပိုက်ကျော်ခြင်း အားကစားဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်ရေး၊ မျိုးဆက်သစ်ပိုက်ကျော်ခြင်း အားကစားသမားသစ်များ ပေါ်ပေါက်လာစေရေးနှင့် ပိုက်ကျော်ခြင်းအားကစားဖြင့် နိုင်ငံ့ဂုဏ်ကို ဆောင်နိုင်စေရန် ရည်ရွယ်ချက်ဖြင့် မြန်မာနိုင်ငံ ပိုက်ကျော်ခြင်းအဖွဲ့ချုပ်ကြီးမှူး၍ ရွှေသံလွင် မီဒီယာက ပထမအကြိမ် စီစဉ်ကျင်းပသည့် ၂၀၂၄ ခုနှစ် SKYNET ဖိတ်ခေါ်လေး ပိုက်ကျော်ခြင်း ပြိုင်ပွဲကို ဇန်နဝါရီ ၂၃ ရက်မှ ၂၈ ရက်အထိ ရန်ကုန် မြို့ တာမွေမြို့နယ်ရှိ ရွှေထွဋ်တင်ကွင်း၌ စည်ကား သိုက်မြိုက်စွာ ကျင်းပခဲ့သည်။

ပြိုင်ပွဲတွင် အမျိုးသားသုံးယောက်တွဲပြိုင်ပွဲ၊ အမျိုးသမီးသုံးယောက်တွဲပြိုင်ပွဲ၊ အမျိုးသား လေးယောက်တွဲပြိုင်ပွဲဟူ၍ ပြိုင်ပွဲအမျိုးအစား သုံးမျိုးထည့်သွင်းကျင်းပခဲ့ရာ ဟန်ကျိုးအာရှ အားကစားပြိုင်ပွဲ ရွှေတံဆိပ်ဆုရှင် နိုင်ငံ့ဂုဏ်ဆောင် အားကစားသမားများနှင့် လူငယ်ပိုက်ကျော်ခြင်း အားကစားသမားများအပါအဝင် အမျိုးသားအသင်း မြောက်သင်းနှင့် အမျိုးသမီးအသင်းလေးသင်းတို့ ပါဝင်ယှဉ်ပြိုင်ခဲ့ကြသည်။ ဆုကြေးများအဖြစ် အမျိုးသား (လေးယောက် တွဲ) ပြိုင်ပွဲတွင် စာမျက်နှာ ၁၁ သို့

**✽ ပိုက်ကျော်ခြင်းအားကစားနည်းဖြင့် နိုင်ငံတော်အတွက် အာရှနှင့် အရှေ့တောင် အာရှအားကစားပြိုင်ပွဲများတွင် ရွှေတံဆိပ် ၂၀၊ ငွေတံဆိပ် ၂၃ ခုနှင့် ကြေးတံဆိပ် ၃၂ ခု စုစုပေါင်းဆုတံဆိပ် ၇၅ ခု ရယူပေးနိုင်ခဲ့ပြီး ဗီယက်နမ်နိုင်ငံတွင် ကျင်းပ ခဲ့သည့် (၃၁) ကြိမ်မြောက် အရှေ့တောင်အာရှအားကစားပြိုင်ပွဲတွင်လည်း ရွှေတံဆိပ်တစ်ခုနှင့် ကြေးတံဆိပ် သုံးခု၊ ကမ္ဘောဒီးယားနိုင်ငံတွင် ကျင်းပခဲ့သည့် (၃၂) ကြိမ်မြောက် အရှေ့တောင်အာရှအားကစားပြိုင်ပွဲတွင် ရွှေတံဆိပ်နှစ်ခု၊ ငွေတံဆိပ်နှစ်ခုနှင့် ကြေးတံဆိပ်တစ်ခု ရယူဆုတံဆိပ်ပေးနိုင်**

# ထားဝယ်မြို့ကျက်သရေဆောင် လောကသရဖူလျောင်းတော်မူဘုရားကြီး ဗုဒ္ဓါဘိသေက အနေကဇာတင်

ထားဝယ် ဖေဖော်ဝါရီ ၂၄  
ထားဝယ်မြို့ ကျက်သရေဆောင် လောကသရဖူလျောင်းတော်မူဘုရားကြီး၏ မျက်စိတော်ဆက်ကပ်လှူဒါန်းခြင်း၊ ရွှေသင်္ကန်းတော် ကပ်လှူခြင်း၊ ဘက်စုံပြုပြင်မွမ်းမံလှူဒါန်းခြင်း ဗုဒ္ဓါဘိသေက အနေကဇာတင်ပူဇော် အလှူတော်ရေစက်ချမဟာမင်္ဂလာအခမ်းအနားကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းက ထားဝယ်မြို့ လျောင်းတော်မူဘုရားကြီး ဓမ္မာရုံ၌ ကျင်းပသည်။

ဦးစွာ ဆရာတော် သံဃာတော်အရှင်သုမြတ်များက လောကသရဖူလျောင်းတော်မူဘုရားကြီးအား ဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီးရှေ့၌ ဗုဒ္ဓါဘိသေကအနေကဇာတင်လှူပူဇော်သည်။ အခမ်းအနားတွင် ထားဝယ်မြို့ ဇေယျဝတီစာသင်တိုက် တိုင်းဒေသကြီးသံဃာ့နာယကအဖွဲ့ (ကူးတိုဝိုင်း) ဥက္ကဋ္ဌ အဂ္ဂမဟာပဏ္ဍိတ ဘဒ္ဒန္တနန္ဒဝံသ ဆရာတော်ကြီးထံမှ ငါးပါးသီလခံယူဆောင်တည်ကာ ဆရာတော် သံဃာတော် အရှင်သုမြတ်များရွတ်ပွားပူဇော်သည့် ပရိတ်တရားတော်များ နာယကြည့်ညိုခဲ့ကြသည်။

ထို့နောက် တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ် ဦးမြတ်ကို

က သာသနာရေးဆိုင်ရာများ လျှောက်ထားပြီး ဘုရားကြီးဂေါပကအဖွဲ့ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဦးဝင်းလှက ရွှေသာလျောင်းဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီးအား ပြုပြင်မွမ်းမံခဲ့သည့်အခြေအနေများကို ရှင်းလင်းလျှောက်ထားတင်ပြကာ ဩဝါဒါစရိယဆရာတော်ကြီးကိုးပါးတို့အား နဝကမ္မ အလှူငွေများ ဆက်ကပ်လှူဒါန်းသည်။

ဆက်လက်၍ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌက တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ငွေကျပ်သိန်း ၁၀၀ အလှူရှင် ဦးထွန်းဦး၊ ဒေါ်ခင်မိုးဦး (ဒေါ်ညိုမိသားစုကုန်မာဆိုင်) တို့အား ဂုဏ်ပြုမှတ်တမ်းလွှာများပေးအပ်ပြီး တိုင်းဒေသကြီး သံဃာနာယကအဖွဲ့ (ကူးတိုဝိုင်း) ဥက္ကဋ္ဌ အဂ္ဂမဟာပဏ္ဍိတဘဒ္ဒန္တနန္ဒဝံသ ဆရာတော်ကြီးထံမှ လှူဒါန်းမှုအစုစုတို့အတွက် အနုမောဒနာတရားနာယူကြည့်ညို၍ ရေစက်သွန်းချအမျှပေးကြသည်။ ယင်းနောက် တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် တာဝန်ရှိသူများ၊ ဒေသခံပြည်သူများက ဆရာတော် သံဃာတော်အရှင်သုမြတ် ၁၀၈ ပါးအား အလှူငွေများနှင့် ဆွမ်းလောင်းလှူကြကြောင်း သိရသည်။

တိုင်းဒေသကြီး (ပြန်/ဆက်)



## မုံရွာမြို့၌ အသံမစဲ ဥပုတသန္တိပါဠိတော် ရွတ်ဖတ်ပူဇော်ခြင်း အောင်ပွဲနှင့် ဆွမ်းဆန်စိမ်းလောင်းလှူပွဲ ကျင်းပ

စစ်ကိုင်း ဖေဖော်ဝါရီ ၂၄  
စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး အစိုးရအဖွဲ့က ဦးဆောင်ကျင်းပပြုလုပ်သော ၂၁-၂၀၂၃ ရက်မှ ၂၄-၂၀၂၄ ရက်အထိ အသံမစဲ ဥပုတသန္တိပါဠိတော် ရွတ်ဖတ်ပူဇော်ခြင်း အောင်ပွဲနှင့် ဆွမ်းဆန်စိမ်းလောင်းလှူပွဲ မဟာမင်္ဂလာအခမ်းအနားကို ဖေဖော်ဝါရီ ၂၄ ရက်က မုံရွာမြို့ ရွှေစည်းခုံ သာသနာ့ဗိမာန်တော်၌ ကျင်းပသည်။

အခမ်းအနားတွင် နိုင်ငံတော်ဩဝါဒါစရိယ မုံရွာမြို့ ဘုရားကြီးရပ်ကွက် မဟာဗိဇ္ဇာသိပ္ပံကျောင်းတိုက်ပဓာနနာယက အဂ္ဂမဟာဆရာတော်ကြီးထံမှ တိုင်းဒေသ

ကြီး ဝန်ကြီးချုပ် ဦးမြတ်ကျော် အမှူးပြုသည့် ဧည့်ပရိသတ်များက ငါးပါးသီလ ခံယူဆောင်တည်ကြပြီး သံဃာတော်အရှင်သုမြတ်တို့ ရွတ်ပွားသရဏ္ဍာယ်တော်မူသောဧတ္တသုတ် ပရိတ်တရားတော်များကို နာယကြည့်ညိုခဲ့ကြသည်။

ထို့နောက် တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ်နှင့်အဖွဲ့က သံဃာတော်အရှင်သုမြတ်တို့အား လှူဖွယ်ဝတ္ထုပစ္စည်းများကို ဆက်ကပ်လှူဒါန်းခဲ့ကြပြီး မုံရွာမြို့ ရန်ကင်းကျောင်းတိုက် ပဓာနနာယက အဂ္ဂမဟာပဏ္ဍိတ ဒွိဝိဇ္ဇကောဝိဒ ဆရာတော်ကြီးထံမှ အနုမောဒနာတရား နာယူကြည့်ညို၍ လှူဒါန်းမှုအစုစုအတွက် ရေစက်သွန်းချ အမျှပေးဝေခဲ့ကြသည်။

ဆက်လက်၍ မုံရွာမြို့ အသံမစဲ ဥပုတသန္တိပါဠိတော် ရွတ်ဖတ်ပူဇော်ခြင်း အောင်ပွဲအဖြစ် ဆွမ်းဆန်စိမ်းလောင်းလှူပူဇော်ပွဲကို မုံရွာမြို့ ရွှေစည်းခုံ သာသနာ့ဗိမာန်တော် ရှေ့၌ စည်ကားသိုက်မြိုက်စွာ ကျင်းပရာ သံဃာတော် အရှင်သုမြတ်များအား ဆွမ်းဆန်တော်နှင့် လှူဖွယ်ပစ္စည်းများကို ဆက်ကပ်လောင်းလှူကြသည်။

ခရိုင် (ပြန်/ဆက်)

## ကွန်ပျူတာတက္ကသိုလ် (ကျိုင်းတုံ) ၌ နည်းပညာဆိုင်ရာ တီထွင်မှုစွမ်းရည် ပြပွဲကျင်းပ

ကျိုင်းတုံ ဖေဖော်ဝါရီ ၂၄  
ရှမ်းပြည်နယ် (အရှေ့ပိုင်း) ကွန်ပျူတာတက္ကသိုလ် (ကျိုင်းတုံ) ၂၀၂၃-၂၀၂၄ ပညာသင်နှစ် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ၏ တီထွင်မှုစွမ်းရည် နည်းပညာဆိုင်ရာ Product Show 2024 ပြပွဲကို ဖေဖော်ဝါရီ ၂၃ ရက်က အဆိုပကျောင်း၌ ကျင်းပသည်။

ပြပွဲတွင် ကွန်ပျူတာတက္ကသိုလ် (ကျိုင်းတုံ)၊ ပါမောက္ခချုပ် ဒေါက်တာ သင်းသုနိုင်က ကွန်ပျူတာတက္ကသိုလ် (ကျိုင်းတုံ) ၏ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများအနေဖြင့် သင်ယူထားသည့် ပညာရပ် အခြေခံများအလိုက် တတ်ကျွမ်းသည့် နည်းပညာရပ်များကို အသုံးပြုပြီး IT Software Systems များ၊ Website များ၊ Hardware နည်းပညာသုံး Systems ၂၃ ခုကို တီထွင်၍ Product Show 2024 ပြသဆောင်ရွက်ခြင်း ဖြစ်ကြောင်း၊ မိမိဒေသ၏ စီးပွားရေး၊ လူမှုရေး၊ ယဉ်ကျေးမှု စသည့်ကဏ္ဍများကို ကွန်ပျူတာ နည်းပညာဖြင့် ပေါင်းစပ်ကာ စာတွေ့၊ လက်တွေ့

အသုံးပြု ပုံဖော်ဆောင်ရွက်ထားခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ ရှမ်းအရှေ့ဒေသမှ IT ပညာရှင်များ ပေါ်ထွက်လာစေရန်နှင့် ကွန်ပျူတာနည်းပညာရပ်များဖြင့် ဒေသအကျိုး၊ နိုင်ငံအကျိုးအတွက် ဆောင်ရွက်နိုင်သည့် လူငယ်များပေါ်ထွန်းလာစေရန် ရည်ရွယ်ချက်များဖြင့် ဆောင်ရွက်ခြင်းဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားသည်။

ပြပွဲသို့ တက်ရောက်လာကြသည့် ပြည်နယ်အစိုးရအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ ဦးစီးအဖွဲ့၊ အဖွဲ့ဝင် - ၂ ဦးမင်းညို၊ အဖွဲ့ဝင် - ၃ ဦးလက်ကန် ဌာနဆိုင်ရာများ၊ ကျိုင်းတုံတက္ကသိုလ်၊ ကွန်ပျူတာ တက္ကသိုလ် (ကျိုင်းတုံ)၊ နည်းပညာတက္ကသိုလ် (ကျိုင်းတုံ)၊ ကျိုင်းတုံပညာရေးကောလိပ်၊ အစိုးရနည်းပညာအထက်တန်းကျောင်း၊ အခြေခံပညာကိုယ်ပိုင်အထက်တန်းကျောင်းများမှ ပါမောက္ခချုပ်၊ ဒုတိယပါမောက္ခချုပ်နှင့်ကျောင်းအုပ်ကြီးများ၊ ဆရာ ဆရာမများနှင့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ လာရောက်ကြည့်ရှုလေ့လာကြသည်။ အောင်စင်မြင့် (ပြန်/ဆက်)



ကျေးလက်လမ်း ဖွံ့ဖြိုးရေးဦးစီးဌာနမှ ပြည်ထောင်စုရန်ပုံငွေကျပ် ၂၂၃ ဒသမ ၃၈၈ သန်းဖြင့် မင်းတုန်းမြို့နယ် ကြို့ကုန်း-ကလည် ဆက်သွယ်ရေးလမ်းပေါ်ရှိ ကွန်ကရစ်တံတား အရှည်ပေ ၁၂၀ တည်ဆောက်ပြီးစီးမှုကို တွေ့ရစဉ်။

မြို့နယ် (ပြန်/ဆက်)

**စာမျက်နှာ ၁၀ မှ**  
ပထမဆင့်ကျပ်သိန်း ၃၀ နှင့် ဒုတိယဆင့်ကျပ်သိန်း ၂၀၊ အမျိုးသား (သုံးယောက်တွဲ) ပြိုင်ပွဲတွင် ပထမဆင့်ကျပ် ၂၅ သိန်းနှင့် ဒုတိယဆင့်ကျပ် ၁၅ သိန်း၊ အမျိုးသမီး (သုံးယောက်တွဲ) ပြိုင်ပွဲတွင် ပထမဆင့်ကျပ် ၁၂ သိန်းနှင့် ဒုတိယဆင့်ကျပ် ရှစ်သိန်းဖြစ်ပြီး အကောင်းဆုံး အားကစားသမားချမှတ်ပေးခြင်း ပေးအပ်ချီးမြှင့်ခဲ့သည်။ ထို့ပြင် ပြိုင်ပွဲဝင်အသင်းတစ်သင်းလျှင် ငွေကျပ်ငါးသိန်းနှင့် အားကစားသမားတစ်ဦးချင်းအတွက် ဂျာစီနှစ်စုံ ထောက်ပံ့ပေးခဲ့ပြီး နယ်မှလာသည့် အသင်းများအတွက် တည်းခိုနေထိုင်ရေးကို အားကစားနှင့် လူငယ်ရေးရာဝန်ကြီးဌာနနှင့် မြန်မာနိုင်ငံ

ပိုက်ကျော်ခြင်းအဖွဲ့ချုပ်တို့က ပံ့ပိုးကူညီပေးခဲ့သည်။ SKYNET ဖိတ်ခေါ်ဖလား ပိုက်ကျော်ခြင်း ပြိုင်ပွဲသို့ အာရှပိုက်ကျော်ခြင်းအဖွဲ့ချုပ် ဥက္ကဋ္ဌနှင့် နိုင်ငံတကာပိုက်ကျော်ခြင်းအဖွဲ့ချုပ် အထွေထွေအတွင်းရေးမှူး Mr. Abdul Halim Bin Kader တက်ရောက်အမှာစကားပြောကြားခဲ့ပြီး SKYNET ရုပ်သံလိုင်းများကလည်း တိုက်ရိုက်ထုတ်လွှင့်ပြသပေးခဲ့သည်။ ပြိုင်ပွဲတွင် အမျိုးသား (သုံးယောက်တွဲ) ပြိုင်ပွဲနှင့် အမျိုးသား (လေးယောက်တွဲ) ပြိုင်ပွဲ ချန်ပီယံဆုကို Late Thone Kaung အသင်းနှင့် အမျိုးသမီး (သုံးယောက်တွဲ) ပြိုင်ပွဲ ချန်ပီယံဆုကို Apple အသင်းတို့က ဆွတ်ခူးရရှိသွားခဲ့ကြသည်။ ပိုက်ကျော်ခြင်းအားကစား၏ အရွှေ့သည့်

ကျွန်တော်တို့လူငယ်ဘဝကလို မဟုတ်တော့။ နိုင်ငံတော်နှင့် အဖွဲ့ချုပ်တို့၏အားပေးမှုဖြင့် တိုးတက်မြှင့်တင်လာသည်။ အားကစားသမားများအနေဖြင့်လည်း ထူးချွန်သည်နှင့်အမျှ အပျော်တမ်းအဆင့်မှ ပရော်ဖက်ရှင်နယ် ဆုကြေးစားအဆင့်သို့ တက်လှမ်းလာနိုင်ခဲ့ကြသည်။

ယခင်က ညနေစောင်းလျှင်လူငယ်များ ဆုံနေကျ ရပ်ကွက်ကွင်းအတွင်းက ပိုက်ကျော်ခြင်းကစားကွင်းလေးကို ကျွန်တော်လွမ်းမော အမှတ်ရလာသည်။ ကစားဖော် ကစားဖက် အားပေးဖော် အားပေးဖက် သူငယ်ချင်းများကိုလည်း သတိရမိသည်။ အချို့ကား မရှိကြတော့။ ယခင်ပိုက်ကျော်ခြင်းကွင်းလေး တည်ရှိရာ မြေကွက်လပ်လွတ်လေးကလည်း

ပိုင်ဆိုင်မှု၏ သင်္ကေတ ဖြစ်စဉ်များအထက်ထပ်။ မြန်မာနိုင်ငံ ပိုက်ကျော်ခြင်းအဖွဲ့ချုပ်၏ “အဖိုးနည်းဝန်ပါ သင်ကျန်းမာဖို့ ပိုက်ကျော်ခြင်းကစားကြစို့” ဆောင်ပုဒ်နှင့်အညီ ကျန်းမာရေးအတွက်ဖြစ်စေ၊ အားကစားအတွက်ဖြစ်စေ လေ့ကျင့်ယှဉ်ပြိုင်နိုင်သည့် ပိုက်ကျော်ခြင်းအားကစားနည်းကို အထူးသဖြင့် လူငယ်များအောက်ခြေတွင် ပိုမိုကစားနိုင်ရန် ရပ်မိရပ်ဖလှူကြီးများက အားပေးဆောင်ရွက်ကြရပါမည်။ အားကစားနည်းတစ်ရပ်အောင်မြင်ဖို့ အောင်မြင်မှုကို ထိန်းသိမ်းနိုင်ဖို့ဆိုသည်မှာ ပီရမစ်သဏ္ဍာန်အောက်ခြေကစ၍ ကျယ်ပြန့်စွာ တည်ဆောက်ကြရမည်ဖြစ်ပါသည်။ ။

### ရွှေတိဂုံစေတီတော်မြတ်ကြီး၌ (၁၆)ကြိမ်မြောက် မြန်မာ့ရိုးရာထမနဲလှူဒါန်းပွဲ ရေစက်ချအနုမောဒနာအခမ်းအနားကျင်းပ

ရန်ကုန် ဖေဖော်ဝါရီ ၂၄  
ရွှေတိဂုံစေတီတော် ဘဏ္ဍာတော်ထိန်းဂေါပကအဖွဲ့က ကြီးပွားကျင်းပသည့် တပို့တွဲလပြည့်နေ့ ထမနဲဆွမ်းလှူဒါန်းပွဲအခမ်းအနားများကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် ရွှေတိဂုံစေတီတော် ရင်ပြင်သတ်မှတ်နေရာများ၌ ကျင်းပသည်။



တစ်ပတ်လှည့်လည်ပူဇော်ခံရာ ဂေါပကအဖွဲ့ဝင်များ၊ ဝန်ထမ်းများ၊ ဝတ်အသင်းအဖွဲ့များနှင့် အလှူရှင်များက ထမနဲဆွမ်းနှင့် လှူဖွယ်ပစ္စည်းများ လောင်းလှူကြသည်။

ဆက်လက်၍ (၁၆)ကြိမ်မြောက် မြန်မာ့ရိုးရာ ထမနဲလှူဒါန်းပွဲ ရေစက်ချအနုမောဒနာအခမ်းအနား

ကို ချမ်းသာကြီးတန်ဆောင်း၌ ကျင်းပရာ ရွှေတိဂုံစေတီတော် ဘဏ္ဍာတော်ထိန်းဂေါပကအဖွဲ့၊ ဩဝါဒါစရိယ၊ နိုင်ငံတော်သံဃာ့ဝန်ဆောင်၊ သာသနာဓဇေဓမ္မာစရိယ ဆရာတော်ဘဒ္ဒန္တဂန္ဓနထံမှ ဧည့်ပရိသတ်များက ကိုးပါးသီလ ခံယူဆောင်တည်ကြသည်။ (အပေါ်ပုံ)

ထို့နောက် မြန်မာ့ရိုးရာထမနဲတိုးပြိုင်ပွဲနှင့် ထမနဲလှူဒါန်းပွဲတော် ကျင်းပရေးဗဟိုကော်မတီ ဥက္ကဋ္ဌ၊ ဘဏ္ဍာတော်ထိန်းဂေါပကအဖွဲ့ အလှူဥက္ကဋ္ဌ၊ သဘာပတိ ဦးထိန်းဝင်းက ယေမင်္ဂလာအနုမောဒနာစကားလျှောက်ထားသည်။  
ယင်းနောက် ဩဝါဒါစရိယဆရာတော်ကြီးများ ရွတ်ပွားသရဏ္ဍာယ်ချီးမြှင့်တော်မူသော ပရိတ်တရားတော်များကို နာယုကြည်ညိုကြပြီး ဂေါပကအဖွဲ့ဝင်များနှင့် အလှူရှင်များက လှူဖွယ်ပစ္စည်းများ ဆက်ကပ်လှူဒါန်းကြသည်။  
ဆက်လက်၍ ရွှေတိဂုံစေတီတော် ဘဏ္ဍာတော်ထိန်းဂေါပကအဖွဲ့၊ ဩဝါဒါစရိယ အဂ္ဂမဟာပဏ္ဍိတ၊ အဂ္ဂမဟာဂန္ထဝါစကပဏ္ဍိတ ဘဒ္ဒန္တဂုဏလင်္ကာရထံမှ အနုမောဒနာတရားနာကြားပြီး ကုသိုလ်ကောင်းမှုအစုစုတို့အတွက် ရေစက်သွန်းချ အမှုပေးဝေကြသည်။  
ယနေ့ တပို့တွဲလပြည့်နေ့တွင် ရွှေတိဂုံစေတီတော်မြတ်ကြီး၌ အနယ်နယ်အရပ်ရပ်မှ ဘုရားဖူးလာပြည်သူများဖြင့် စည်ကားလျက်ရှိကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ သတင်းစဉ်

### ဆံတော်ရှင် ကျိုက်သီရိဓမ္မသိုက်စေတီတော်၌ ဆွမ်းဆန်စိမ်း လောင်းလှူပူဇော်ပွဲ ကျင်းပ

အင်းတကော် ဖေဖော်ဝါရီ ၂၄  
ပုဇွန်ပွဲ ကျင်းပရာ အလှူရှင်များ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး အင်းတကော် မြို့၌ ရှေးနှစ်ပေါင်းများစွာက တည်ထားကိုးကွယ်ခဲ့သောဆံတော်ရှင် ကျိုက်သီရိဓမ္မသိုက်စေတီတော်၌ တပို့တွဲလပြည့်နေ့ နံနက်ပိုင်းက ဆွမ်းဆန်စိမ်း လောင်းလှူ

ပူဇော်ပွဲတွင် လှူဒါန်းမှုအစုစုတို့ကို ရေစက်ချတရားတော်အား ဦးဇောကရာဘိဝံသ (ဓမ္မာစရိယ) သန္တမ္မအလင်းရောင်ကျောင်းတိုက်ဆရာတော်က ဟောကြားသည်။ နှစ်စဉ် အဆိုပါ ဘုရားရင်ပြင်တော်ပေါ်တွင် လပြည့်နေ့တိုင်း စတုဒိသာ ကျွေးမွေးခြင်းများကို

အလှူရှင် ဦးဆန်းဦး၊ ဒေါ်ယဉ်မင်းထွန်း(မိသားစု)က ဦးဆောင်၍ ထမင်းနှင့် ငါးသလောက်ပေါင်း၊ ပဲဟင်းများနှင့် အချိုရည်များကို ဘုရားဖူးလာပြည်သူများအား ဧည့်ခံကျွေးမွေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

အလှူရှင်များ၊ ဘုရားပွဲတော်လာပြည်သူများနှင့် စည်ကားနေပြီး အဆိုပါစေတီတော်သည် ယခင်အချိန် ၁၉၈၀ ပြည့်နှစ်ခန့်က တိမ်မြုပ် ပျောက်ကွယ်လုနီးပါး ဖြစ်ခဲ့ရာမှ ယခုအခါ ဆရာတော်၊ သံဃာတော်များ၊ အလှူရှင်များ၊ ဘုရားဂေါပကအဖွဲ့ဝင် အဆက်ဆက်က ပြန်လည်ပြုပြင်ခဲ့ရာမှ ယခုအခါ ပြန်လည်စည်ကားလာခဲ့ကြောင်း သိရသည်။  
တိုင်းဒေသကြီး(ပြန်/ဆက်)



### မန်ကန်မြို့၌ ဗုဒ္ဓမြတ်စွာဘုရားကို ရည်စူး၍ ဘုရားမီးလှူပူဇော်ပွဲ ကျင်းပ

မန်ကန် ဖေဖော်ဝါရီ ၂၄  
ရှမ်းပြည်နယ်(မြောက်ပိုင်း) “ဝ”ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရတိုင်း မန်မန်းခရိုင် မန်ကန်မြို့၌ တပို့တွဲလပြည့်မတိုင်မီ ဗုဒ္ဓမြတ်စွာဘုရားကို ရည်စူး၍ ဘုရားမီးလှူပူဇော်ပွဲကို ယမန်နေ့ညက ကျင်းပသည်။  
ထိုသို့ဗုဒ္ဓမြတ်စွာဘုရားအား ရည်စူး၍ ဘုရားမီးလှူပူဇော်ပွဲကိုမန်ကန်မြို့ ပြည်သူထုများက သစ်ပင်များကိုခုတ်ပြီး ဘုရားစေတီပုံပြုလုပ်ကာ ဗုဒ္ဓမြတ်စွာဘုရားကိုရည်စူး၍ ရှမ်းထမနဲများ ဆက်ကပ်ပူဇော်ခြင်း၊ ဘုရားစေတီအား မီးလှူပူဇော်ခြင်းနှင့် မိဘဆရာသမား၊ သက်ကြီးဘိုးဘွားဆွေမျိုးများအား ကန်တော်ခြင်းတို့ကို တပို့တွဲလပြည့်နေ့မတိုင်မီ ဗုဒ္ဓဘာသာဝင်များ၏ ထုံးထမ်းအစဉ်အလာအတိုင်း တိုင်းရင်းသားပြည်သူအားလုံး ညီညီညွတ်ညွတ်ဖြင့် နှစ်စဉ်ကျင်းပလျက်ရှိကြောင်းလည်း သိရသည်။  
အေးကပ်(မြို့ရုံး/ပြန်/ဆက်)



ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး မော်လမြိုင်ကျွန်းမြို့နယ် မီးသတ်ဦးစီးဌာနရုံးက ကြီးပွားပြုလုပ်သည့် ရှာဖွေကယ်ဆယ်ရေးမွမ်းမံသင်တန်းအမှတ်စဉ်(၁/၂၀၂၄)ကို ဖေဖော်ဝါရီ ၁၉ ရက်က အဆိုပါရုံး၌ ဖွင့်လှစ်သင်ကြားရာ မြို့နယ်မီးသတ်ဦးစီးအရာရှိ ဦးမျိုးဇော်အမှတ်စဉ်(၁၀၀၀)က ပြောကြားစဉ်။  
ရဲကိုမောင်(ပြန်/ဆက်)

### မြို့သစ်မြို့နယ် သမဝါယမအသင်းစုလီမိတက်၏ နှစ်ပတ်လည်အရပ်ရပ်ဆိုင်ရာ အစည်းအဝေးပြုလုပ်

မြို့သစ် ဖေဖော်ဝါရီ ၂၄  
မကွေးတိုင်းဒေသကြီး မြို့သစ်မြို့နယ် သမဝါယမအသင်းစုလီမိတက်၏ ၂၀၂၂-၂၀၂၃ ဘဏ္ဍာနှစ်အတွက် နှစ်ပတ်လည်အရပ်ရပ်ဆိုင်ရာအစည်းအဝေးကို ဖေဖော်ဝါရီ ၂၅ ရက် နံနက် ၉ နာရီက မြို့နယ်သမဝါယမဦးစီးဌာနခန်းမ၌ ကျင်းပရာ မကွေးတိုင်းဒေသကြီး သမဝါယမဦးစီးဌာန ဒုတိယ ညွှန်ကြားရေးမှူး၊ မကွေးတိုင်းဒေသကြီး သမဝါယမအသင်းစုချုပ်မှ ကိုယ်စားလှယ်များနှင့် မြို့နယ် သမဝါယမဦးစီးဌာန ဝန်ထမ်းများ တက်ရောက်ကြသည်။  
ရှေးဦးစွာ မကွေးတိုင်းဒေသကြီး သမဝါယမဦးစီးဌာန၊ ဒုတိယ

ညွှန်ကြားရေးမှူးက သမဝါယမအသင်းများအနေဖြင့် ပေးဆပ်ရန် ကျန်ရှိသည့် EXIM Bank ကြေးကျွန်များအား အမြန်ဆုံးပေးဆပ်နိုင်ရေး ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်စေလိုကြောင်း၊ ပေးဆပ်ပြီးသည့်အသင်းများအနေဖြင့် ရွှေ၊ မိုး၊ ဆောင်း



ရာသီ သီးနှံအလိုက် နိုင်ငံစီးပွားမြှင့်တင်ရေးရန်ပုံငွေဖြင့် ပံ့ပိုးသည့် သွင်းအားစုများ ရယူနိုင်ကြောင်း ဆွေးနွေးပြောကြားသည်။ (အောက်ပုံ)  
ထို့နောက် မြို့သစ်မြို့နယ် သမဝါယမဦးစီးဌာန ဦးစီးအရာရှိက လုပ်ငန်းဆိုင်ရာများကို လည်းကောင်း၊ မြို့နယ်သမဝါယမအသင်းစုလီမိတက် အမှုဆောင်အဖွဲ့ အတွင်းရေးမှူးက လုပ်ငန်းအစီရင်ခံစာနှင့် ရှေ့လုပ်ငန်းစဉ်များကိုလည်းကောင်း၊ စာရင်းစစ်အဖွဲ့ခေါင်းဆောင်က မြို့နယ် သမဝါယမအသင်းစုလီမိတက်၏ ၂၀၂၂-၂၀၂၃ ဘဏ္ဍာနှစ်အတွက် ဘဏ္ဍာရေးရင်းတမ်းများကိုလည်းကောင်း ဖတ်ကြားကြပြီး မြို့နယ် သမဝါယမအသင်းစုလီမိတက်၏ ၂၀၂၂-၂၀၂၃ ဘဏ္ဍာနှစ်၊ နှစ်ချုပ်စာရင်းစစ်ဆေးချက် အစီရင်ခံစာနှင့် ရှေ့လုပ်ငန်းစဉ်များကို အတည်ပြုဆောင်ရွက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ ဝင်းအိန္ဒြေ(ပြန်/ဆက်)

### မလိုအပ်သော မီးများကို ပိတ်ထားခြင်းဖြင့် လျှပ်စစ်ကို ချွေတာပါ

# တောင်ကာရိုလိုင်နားပြည်နယ်၌ ပြုလုပ်သည့် ရီပတ်ဘလီကင်ပါတီ၏ ကိုယ်စားလှယ်လောင်း အကြံပြုရေးကော်မတီတွင် ထရမ်နှင့် ဟာလေးတို့ ယှဉ်ပြိုင်

ဝါရှင်တန် ဖေဖော်ဝါရီ ၂၄ တောင်ကာရိုလိုင်နားပြည်နယ်မှ မဲဆန္ဒရှင်များသည် ရီပတ်ဘလီကင် ပါတီ၏ ကိုယ်စားလှယ်လောင်း အကြံပြုရေးကော်မတီတွင် အတွက် ဖေဖော်ဝါရီ ၂၄ ရက်က မဲတင်ပေးနေကြပြီဖြစ်သည်။

အဆိုပါမဲပွဲတွင် အမေရိကန်သမ္မတဟောင်း ဒေါ်နယ် ထရမ်နှင့် ပြည်နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးဟောင်း နှစ်ကီဟာလေးတို့ ယှဉ်ပြိုင်ကြလျက်ရှိသည်။ ထရမ်သည် ရီပတ်ဘလီကင်ပါတီ၏ မဲပွဲများတွင် ရှိပုံမရှိ ဆက်လက်ဦးဆောင်လျက်ရှိပြီး ဟာလေးသည်လည်း တောင်ကာရိုလိုင်နားပြည်နယ် ရွေးကော်မတီတွင် အကောင်းဆုံးကြီးစား ယှဉ်ပြိုင်လျက်ရှိသည်။

နှစ်ကီဟာလေးသည် အဆိုဆုံး အခြေအနေများကို ကျော်လွှားရန် ကြိုးပမ်းနေပြီး လွန်ခဲ့သည့် ၁၄ နှစ်က ပြည်နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဖြစ်လာစေရန် ကျော်လွှားခဲ့ပုံများကို ပြန်လည်ဖြင့်ယောင်လာ



ပြည်နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးဟောင်း နှစ်ကီဟာလေးနှင့် အမေရိကန်သမ္မတဟောင်း ဒေါ်နယ်ထရမ်။

စေသည်။ သမ္မတဟောင်းထရမ် အမေရိကန်သမ္မတအဖြစ် တာဝန်ယူစဉ်က ၎င်းသည် ကုလသမဂ္ဂဆိုင်ရာ အမေရိကန်သမ္မတကြီးအဖြစ် တာဝန်ထမ်းဆောင်ခဲ့သူလည်း ဖြစ်သည်။

ဖေဖော်ဝါရီ ၂၃ ရက်က ပြုလုပ်သည့် လူထုစုဝေးပွဲတွင် ၎င်းက အမေရိကန်၌ တရုတ်အဖြစ်

ဘိသိက်ခံခြင်းမျိုးမရှိဘဲ တရားဝင် မဲပေးခွင့်ရှိကြောင်း တောင်ကာရိုလိုင်နား ပြည်နယ်သည်လည်း အခြားသောပြည်နယ်များနည်းတူ မဲပေးခွင့်နှင့် ထိုက်တန်ကြောင်း ပြောကြားခဲ့သည်။

၎င်းကို ထောက်ခံသူတစ်ဦးကလည်း ဟာလေးကို ဆက်လက် ထောက်ခံသွားမည်ဖြစ်ပြီး ၎င်း

အနေဖြင့် အကောင်းဆုံးကျော်လွှားနိုင်လိမ့်မည်ဟုယုံကြည်ကြောင်း ပြောကြားခဲ့သည်။ လတ်တလော ကောက်ခံထားသည့် ဆန္ဒမူများအရ ထရမ်ကို ထောက်ခံသူမှာ ၆၀ ရာခိုင်နှုန်းကျော်ရှိပြီး ဟာလေးကို ထောက်ခံသူမှာ ၄၀ ရာခိုင်နှုန်းအောက်တွင်သာရှိသည်။

အင်န်အိတ်ချ်က

## တရုတ်၌ အဆောက်အအုံမီးလောင်မှုဖြစ်ပွား ၁၅ ဦး သေဆုံး

နန်ကျင်း ဖေဖော်ဝါရီ ၂၄ တရုတ်နိုင်ငံအရှေ့ပိုင်း ကျွန်းစုပြည်နယ် နန်ကျင်းမြို့၌ ဖေဖော်ဝါရီ ၂၃ ရက် နံနက်ပိုင်းက အဆောက်အအုံတစ်လုံး မီးလောင်မှုဖြစ်ပွားခဲ့ရာ ၁၅ ဦးသေဆုံးခဲ့သည်ဟု မြန်မာစီမံအုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဖေဖော်ဝါရီ ၂၄ ရက်တွင် ပြောသည်။

ဖေဖော်ဝါရီ ၂၃ ရက် နံနက် ၄ နာရီ ၃၀ မိနစ်က မီးလောင်မှုဖြစ်ပွားနေသည့်ဟု အကြောင်းကြားချက် လက်ခံရရှိခဲ့သည်။ နန်ကျင်း ၆ နာရီ ဝန်းကျင်တွင် မီးကိုဖြိုဖျက်နိုင်ခဲ့သည်။ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ရှာဖွေရေး လုပ်ငန်းများကို မွန်းလွဲ ၂ နာရီတွင် အဆုံးသတ်ခဲ့သည်။

မီးလောင်မှုကြောင့် ၄၄ ဦး ဒဏ်ရာရရှိခဲ့ပြီး ၎င်းတို့ကို ဆေးရုံသို့ ပို့ဆောင်ပေးခဲ့ပြီးဖြစ်သည်။ အဆောက်အအုံ၏ ပထမထပ်တွင် မီးစတင်လောင်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ပြီး လျှပ်စစ်စက်ဘီးထားသည့်နေရာမှ စတင်ခဲ့ခြင်း ဖြစ်သည်ဟု ကနဦးစစ်ဆေးချက်များအရ သိရသည်။ ဆင်ဟွာ

## လာအိုနိုင်ငံ၌ နေန်ဝါရီလနောက်ပိုင်း သွေးလွန်တုပ်ကွေးဖြစ်ပွားသူပေါင်း ၁၀၇၅ ဦးအထိ ရှိလာ

ဗီယင်ကျွန်း ဖေဖော်ဝါရီ ၂၄ လာအိုနိုင်ငံ၌ သူနာ့စီမံခန့်ခွဲရေးဌာနက ပြောကြားခဲ့သည်။ သွေးလွန်တုပ်ကွေး ရောဂါဖြစ်ပွားသူပေါင်းမှာ သေဆုံးသူ နှစ်ဦးအပါအဝင် ၁၀၇၅ ဦးအထိ ရှိလာကြောင်း လာအိုကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန၏ ထုတ်ပြန်ချက်အရ သိရသည်။

သွေးလွန်တုပ်ကွေးရောဂါဖြစ်ပွားမှုမှာ ဆက်ခွဲနိုင်သည့် ပြည်နယ်က ၂၉၆ ဦးဖြင့် အများဆုံးဖြစ်ပြီး ယင်းနောက်တွင် လာအိုနိုင်ငံ၏ မြို့တော် ဗီယင်ကျွန်းက ၂၂၁ ဦး၊ လူအနီးနီးသားပြည်နယ်က ၁၇၅ ဦးဖြင့် အများဆုံးဖြစ်ကြောင်း ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနအောက်ရှိ သတင်းအချက်အလက်နှင့် ပညာရေးဓာတ်တစ် ဖေဖော်ဝါရီ ၂၄ ရက်က ထုတ်ပြန်သော အစီရင်ခံစာအရ သိရသည်။

ထို့အပြင် အဆိုပါအစီရင်ခံစာ၌ သွေးလွန်တုပ်ကွေးရောဂါကြောင့် သေဆုံးသူနှစ်ဦးမှာ မြို့တော်ဗီယင်ကျွန်းမြစ်ကြောင်း ဖော်ပြထားသည်။ သွေးလွန်တုပ်ကွေးရောဂါကူးစက်ပျံ့နှံ့မှုကို ထိန်းချုပ်ဟန့်တားနိုင်ရန် အိမ်ရာများနှင့် အလုပ်ခွင်နေရာများ၌ ဖြင့်ပေါက်ပွားနိုင်ခြေရှိသော နေရာများကို ရှင်းလင်းကြိုရန် လာအိုကျန်းမာရေးအာဏာပိုင်များက ပြည်သူများအား တိုက်တွန်းထားသည်။ ဆင်ဟွာ

## ဂျပန်နိုင်ငံအစိုးရက နိုတိုဒေသ ပြန်လည်တည်ဆောက်ရေးအတွက် နောက်ထပ် အမေရိကန်ဒေါ်လာ သန်း ၆၆၀ သုံးစွဲမည်

နိုတို ဖေဖော်ဝါရီ ၂၄ ဂျပန်နိုင်ငံအစိုးရသည် ငလျင်လှုပ်ခဲ့သည့် နိုတိုဒေသ၌ ပြန်လည်တည်ဆောက်ရေး လုပ်ငန်းများ အရှိန်မြှင့်တင်ရန် နောက်ထပ်

ယန်း ဘီလီယံ ၁၀၀ (အမေရိကန်ဒေါ်လာသန်း ၆၆၀) သုံးစွဲသွားမည် ဖြစ်ကြောင်း ဂျပန်ဝန်ကြီးချုပ် ဖူမိယိုကီရိုအိက ပြောကြားသည်။

မီဂျူမြို့နှင့် ဝါဂျီမြို့တို့ရှိ ပြန်လည်ထူထောင်ရေး စခန်းများသို့ ဖေဖော်ဝါရီ ၂၄ ရက်တွင် သွားရောက်ခဲ့ပြီး ပြည်တွင်းစီးပွားရေးကို ထောက်ပံ့ပေးနေသည့်



## လက်မှုစွမ်းစမ်းလေ့လာရေးအစီအစဉ် Artemis ၏ အာကာသယာဉ်မှူးများ နေထိုင်နိုင်သော မော်ကျူးကို မိဒီယာသို့ပြသ

ရောမ ဖေဖော်ဝါရီ ၂၄ အမေရိကန်ဦးဆောင်သော လက်မှုစွမ်းစမ်းလေ့လာရေးအစီအစဉ် Artemis ၏ တစ်စိတ်တစ်ပိုင်းအဖြစ် အသုံးပြုမည့် အာကာသယာဉ်မှူးများ နေထိုင်နိုင်သော မော်ကျူးတစ်ခုကို မိဒီယာသို့ ချပြခဲ့ကြောင်း နိုင်ငံတကာသတင်းတစ်ရပ်တွင် ဖော်ပြထားသည်။

အဆိုပါ Artemis အစီအစဉ်မှာ ရာစုနှစ်ဝက်ကျော်အတွင်း ပထမဆုံးလူလိုက်ပါနိုင်သည့် လက်မှုစွမ်းစမ်းစဉ်ကို ပြုလုပ်သွားရန် ရည်ရွယ်ထားကြောင်း သိရသည်။ ထိုအစီအစဉ်တွင် ဂျပန်နိုင်ငံလည်း ပါဝင်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်သည်။

အစီအစဉ်အရ လက် လှည့်ပတ်နေစဉ်အတွင်း အာကာသယာဉ်မှူးများ နေထိုင်နိုင်ရန်အတွက်

Gateway အာကာသစခန်းတစ်ခု တည်ဆောက်သွားမည်ဖြစ်သည်။ HALO ဟုခေါ်သော အဆိုပါ မော်ကျူးကို အီတလီနိုင်ငံရှိ တီထွင်ရေးအဆောက်အအုံ တစ်ခု၌ ကြာသပတေးနေ့က ထုတ်ဖော်ပြသခဲ့ခြင်း ဖြစ်သည်။

ဆက်သွယ်ရေးစနစ်များနှင့် အသက်ကယ် ထောက်ပံ့ရေးကိရိယာများ တပ်ဆင်ထားသော အဆိုပါမော်ကျူးကို လာမည့်နှစ်မကုန်မီတွင် လွှတ်တင်ရန် စီစဉ်ထားကြောင်း သိရသည်။ အလုပ်သမားများသည် HALO ၏ အပြင်ဘက် အလှူမီနီယံနံရံများ ဆောက်လုပ်မှုပြီးစီးရန် နီးစပ်လာပြီဖြစ်ကြောင်း၊ မော်ကျူးကို တပ်ဆင်ခြင်းနှင့် အတွင်းပိုင်း စမ်းသပ်မှုများပြီးဆုံးပြီးနောက် နှစ်မကုန်မီတွင်



လွှတ်တင်နိုင်ရန်အတွက် အမေရိကန်သို့ ပို့ဆောင် တော့မည်ဖြစ်ကြောင်း တာဝန်ရှိသူများက ပြောသည်။

Gateway အာကာသစခန်း၏ အတွင်းပိုင်းကို ရှင်းပြနိုင်ရန်အတွက် အဆောက်အအုံတစ်ခုကို

လည်း မိဒီယာသို့ ပြသခဲ့ကြောင်းနှင့် မော်ကျူး၏ အသက်ကယ်ထောက်ပံ့ရေးစနစ်အတွက် ဂျပန် နည်းပညာကို အသုံးပြုထားကြောင်း သိရသည်။

အင်န်အိတ်ချ်က

### ကုန်သွယ်မှုတိုးမြှင့်နိုင်ရေး ဆောင်ရွက်နေသည့်အစီအမံများအပေါ်အခြေခံ၍ ပို့ကုန်ကဏ္ဍပိုမိုတိုးမြှင့်တင်ပို့နိုင်ရေး အလေးထားဆောင်ရွက်

နေပြည်တော် ဖေဖော်ဝါရီ ၂၄  
စီးပွားရေးနှင့် ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးထွန်းအံ့သည် တာဝန်ရှိသူများနှင့်အတူ ယနေ့တွင် ရှမ်းပြည်နယ်(အရှေ့ပိုင်း) ကျိုင်းတုံမြို့အဝင်ရှိ ကျိုင်းဖောင်း ကုန်ပစ္စည်းစစ်ဆေးရေးဂိတ်နှင့် ကျိုင်းတုံမြို့အထွက်ရှိ နောင်နှမ်းကုန်ပစ္စည်းစစ်ဆေးရေးဂိတ်များသို့ သွားရောက်၍ ကုန်သွယ်မှုလုပ်ငန်းစဉ်များ ဆောင်ရွက်နေမှုနှင့် ပို့ကုန်ကုန်တင်ယာဉ်များ စစ်ဆေးနေမှုတို့ကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးပြီး မိမိနိုင်ငံမှတင်ပို့သည့် ကုန်ပစ္စည်းများ ခံချိန်စံညွှန်းမီဖြစ်စေရေး၊ မှန်ကန်သည့် ကုန်သွယ်မှုဖြစ်စေရေးနှင့် ကုန်သွယ်မှုလျင်မြန်ချောမွေ့စေရေးအလေးထားဆောင်ရွက်ရေး၊ နည်းပညာအရ ဆောင်ရွက်သည့် QR code စနစ်အတိုင်း တိကျစွာ စစ်မှန်မှတ်တမ်းတင်ရေးနှင့် လုပ်ငန်းများကို အင်တိုင်းအားစွာဖြင့် သတ်မှတ်လုပ်ဆောင်ပေးရန်အတွက် စနစ်တကျကြပ်မတ်ဆောင်ရွက်ရေးတို့ကို ဖွဲ့စည်းကြားကြားသည်။

ဆက်လက်၍ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးနှင့်အဖွဲ့သည် ယနေ့မှန်းလွှဲပိုင်းတွင် ကျိုင်းတုံမြို့ ပို့ကုန်သွင်းကုန်

ရုံး၌ ကုန်သွယ်ရေးဦးစီးဌာနနှင့် စားသုံးသူရေးရာဦးစီးဌာနမှ အရာထမ်း၊ အမှုထမ်းများနှင့်တွေ့ဆုံ၍ ဝန်ထမ်းများအနေဖြင့် နိုင်ငံတော်မှချမှတ်ထားသော စီးပွားရေး ဦးတည်ချက်များ၊ လုပ်ငန်းစဉ်များအတိုင်း လုပ်ငန်းတာဝန်များကို ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ကြရန်၊ စွမ်းဆောင်ရည်ပြည့်ဝသောဝန်ထမ်းများ ဖြစ်စေရေးနှင့် အင်တိုင်းအားစွာဖြင့် လုပ်ငန်းတာဝန်များကို ဆောင်ရွက်ကြရေးတို့ကို ဖွဲ့စည်းပြီး ဝန်ထမ်းများနှင့်အတူ နေ့လယ်စာ အတူတကွသုံးဆောင်သည်။

ထို့နောက် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးနှင့်အဖွဲ့သည် ညနေပိုင်းတွင် တာချီလိတ်မြို့ရှိ တာချီလိတ်ကုန်သွယ်ရေးစခန်း၌ One-Stop-Service(OSS)အဖွဲ့များ၊ ကုန်သည်အသင်းများမှ တာဝန်ရှိသူများ၊ ပို့ကုန်သွင်းကုန်လုပ်ငန်းရှင်များနှင့်တွေ့ဆုံ၍ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက ကုန်သွယ်မှုတိုးမြှင့်နိုင်ရေး ဆောင်ရွက်နေသည့် အစီအမံများအပေါ်အခြေခံ၍ ပို့ကုန်ကဏ္ဍပိုမိုတိုးမြှင့်တင်ပို့နိုင်ရေး အလေးထားဆောင်ရွက်ကြရန်၊ လက်ရှိဈေးကွက်ရရှိပြီးသော နိုင်ငံများသို့ ပို့ကုန်ပို့မိတင်ပို့နိုင်ရေး၊ ပို့ကုန်ကုန်စည်အမယ်အသစ်များ ရှာဖွေ၍ ပို့မိတင်ပို့နိုင်ရေး၊ ကုန်သွယ်မှုလုပ်ငန်းများ



ရေရှည်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေရေး၊ ကုန်သွယ်မှုလွယ်ကူချောမွေ့စေရေးနှင့် မှန်ကန်မြန်ဆန်စေရေး OSSအဖွဲ့တွင် ပါဝင်ဆောင်ရွက်နေသည့်ဌာနများနှင့် ကုန်သည်အသင်းအဖွဲ့များ ပေါင်းစပ်၍ ဆောင်ရွက်ကြရန် တိုက်တွန်းဖွဲ့စည်းကြားကြားသည်။ (အပေါ်ပုံ) ယင်းနေ့က တက်ရောက်လာကြသော One-Stop-Service (OSS) အဖွဲ့ဝင်များ၊ ကုန်သည်အသင်းများမှ တာဝန်ရှိသူများနှင့် ပို့ကုန်သွင်းကုန်လုပ်ငန်းရှင်များက လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်နေမှု အခြေအနေများကို တင်ပြကြရာ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက လိုအပ်သည်များကို ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ရေးဆွဲကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ သတင်းစဉ်

### (၇၉)နှစ်မြောက် တပ်မတော်နေ့အထိမ်းအမှတ် အကြိမ်(၃၀)မြောက် တပ်မတော် (ကြည်း၊ ရေ လေ) စစ်တီးဝိုင်းပြိုင်ပွဲ ဆုချီးမြှင့်ပွဲအခမ်းအနားကျင်းပ

နေပြည်တော် ဖေဖော်ဝါရီ ၂၄  
(၇၉)နှစ်မြောက် တပ်မတော်နေ့ အထိမ်းအမှတ် အကြိမ် (၃၀) မြောက် တပ်မတော် (ကြည်း၊ ရေ လေ) စစ်တီးဝိုင်းပြိုင်ပွဲ ဆုချီးမြှင့်ပွဲ အခမ်းအနားကို ယနေ့ နံနက်ပိုင်းတွင် နေပြည်တော်ရှိ စစ်ကြောရေးနှင့် တည်းခိုရေးစခန်း စစ်ရေးပြကွင်း၌ ကျင်းပပြုလုပ်ရာ တပ်မတော်နေ့ ကျင်းပရေးဦးစီးကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်လေ့ကျင့်ရေး အရာရှိချုပ် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး ထိန်ဝင်း၊ ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံး (ကြည်း)မှ တပ်မတော် အရာရှိကြီးများ၊ နေပြည်တော် တိုင်းစစ်ဌာနချုပ် တိုင်းမှူးဗိုလ်ချုပ် စောသန်းလှိုင်၊ ပြိုင်ပွဲ ကျင်းပရေး ကော်မတီဝင်များ၊ အက်မြတ်အမှတ်ပေးအဖွဲ့ဝင်များ၊ ပြိုင်ပွဲဝင် စစ်တီးဝိုင်းအသင်းများနှင့် ဖိတ်ကြားထားသူများ တက်ရောက်ကြသည်။

ဦးစွာ ပြိုင်ပွဲဝင်စစ်တီးဝိုင်းအဖွဲ့များက တပ်မတော်လေ့ကျင့်



ရေး အရာရှိချုပ် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး ထိန်ဝင်းအား အလေးပြုခြင်း၊ နိုင်ငံတော်အလေးပြုခြင်းနှင့် သစ္စာအဓိဋ္ဌာန်(၄)ချက် ရွတ်ဆိုခြင်းတို့ကို အစီအစဉ်အတိုင်း ပြုလုပ်သည်။ ထို့နောက် ဆုပေးပွဲကို ဆက်လက်ပြုလုပ်ရာ တပ်မတော်လေ့ကျင့်ရေး အရာရှိချုပ် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး ထိန်ဝင်းက (၇၉)နှစ်မြောက် တပ်မတော်နေ့ အထိမ်းအမှတ် အကြိမ်(၃၀) မြောက် တပ်မတော် (ကြည်း၊ ရေ လေ)စစ်တီးဝိုင်းပြိုင်ပွဲ (ခ)အဆင့် စစ်တီးဝိုင်းခေါင်းဆောင် ကျမ်းကျင်မှုတွင် တတိယဆုရရှိသည့် ရန်ကုန်တိုင်းစစ်ဌာနချုပ် ကိုယ်စားပြု

ဆောင်တို့ကို ဆုများ ပေးအပ်ချီးမြှင့်သည်။

ဆက်လက်၍ (က)အဆင့်တွင် စစ်တီးဝိုင်းခေါင်းဆောင် ကျမ်းကျင်မှု အကောင်းဆုံးဆုရရှိသည့် စစ်တက္ကသိုလ် ကိုယ်စားပြု စစ်တီးဝိုင်းအသင်း၊ (ခ) အဆင့်အသင်းလိုက် အထူးဆု - ၂ ရရှိသည့် တောင်ပိုင်းတိုင်းစစ်ဌာနချုပ် ကိုယ်စားပြုအမှတ်(၁) စစ်တီးဝိုင်းအသင်း၊ အထူးဆု - ၁ ရရှိသည့် အလယ်ပိုင်းတိုင်း စစ်ဌာနချုပ် ကိုယ်စားပြုအမှတ်(၂)စစ်တီးဝိုင်းအသင်း၊ တတိယဆုရရှိသည့် အလယ်ပိုင်းတိုင်း စစ်ဌာနချုပ် ကိုယ်စားပြုအမှတ်(၁) စစ်တီးဝိုင်းအသင်း၊ ဒုတိယဆုရရှိသည့် နေပြည်တော် တိုင်းစစ်ဌာနချုပ် ကိုယ်စားပြုအမှတ်(၁) စစ်တီးဝိုင်းအသင်း၊ ပထမဆုရရှိသည့် ရန်ကုန်တိုင်းစစ်ဌာနချုပ် ကိုယ်စားပြုအမှတ်(၁) စစ်တီးဝိုင်းအသင်းနှင့် (က)အဆင့် အသင်းလိုက် အထူးဆုရရှိသည့် မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့

ဌာနချုပ်ကိုယ်စားပြု ရဲတီးဝိုင်းအသင်း၊ တတိယဆုရရှိသည့် စစ်တက္ကသိုလ်ကိုယ်စားပြု စစ်တီးဝိုင်းအသင်း၊ ဒုတိယဆုရရှိသည့် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံး (ရေ) ကိုယ်စားပြု စစ်တီးဝိုင်းအသင်းနှင့် ပထမဆုရရှိသည့် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံး(လေ) ကိုယ်စားပြု စစ်တီးဝိုင်းအသင်း (ဝဲပုံ) တို့ကို ဆုများ ပေးအပ်ချီးမြှင့်ပြီး အခမ်းအနားကို ရုပ်သိမ်းခဲ့သည်။

အဆိုပါတပ်မတော်နေ့အထိမ်းအမှတ် တပ်မတော် (ကြည်း၊ ရေ လေ)စစ်တီးဝိုင်းပြိုင်ပွဲများကို ၁၉၉၂ ခုနှစ်မှ စတင်ကျင်းပခဲ့ပြီး (၇၉)နှစ်မြောက် တပ်မတော်နေ့ အထိမ်းအမှတ် အကြိမ် (၃၀) မြောက် တပ်မတော် (ကြည်း၊ ရေ လေ)စစ်တီးဝိုင်းပြိုင်ပွဲများကို ဖေဖော်ဝါရီ ၁၉ ရက်မှ စတင်၍ ကျင်းပပြုလုပ်ခဲ့ရာ ပြိုင်ပွဲဝင် စစ်တီးဝိုင်းအသင်းပေါင်း ၂၉ သင်းဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်ခဲ့ကြကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ သတင်းစဉ်



### တပ်မတော်က ဗုံးကြဲတိုက်ခိုက်မှုကြောင့် ကရင်ပြည်နယ် ကော့ကရိတ်မြို့နှင့် ရခိုင်ပြည်နယ် ရမ်းဗြဲမြို့တို့တွင် နေအိမ်များမီးလောင်ပျက်စီးပြီး သေဆုံးမှုများရှိဟု မဟုတ်မမှန်သတင်းများကို ရေးသားဖြန့်ဝေလျက်ရှိ

နေပြည်တော် ဖေဖော်ဝါရီ ၂၄  
ကရင်ပြည်နယ် ကော့ကရိတ်မြို့ ၌ ဖေဖော်ဝါရီ ၂၁ ရက်က ဖြစ်ပွားခဲ့သော ရပ်ကွက်နှစ်ခုကို တပ်မတော်က မီးရှို့၍ ဒုက္ခရောက်စေခဲ့ခြင်းနှင့် ဒေသခံအိမ် ၁၀၀ ခန့် မီးလောင်ပျက်စီးခဲ့သည်ဟု အကြမ်းဖက်အားပေး ပြည်ဖျက်မီဒီယာတစ်ခု ဖြစ်သည့် RFA မှ လူမှုကွန်ရက်ပေါ်တွင် မဟုတ်မမှန် ရေးသားဖော်ပြလျက်ရှိသည်ကို တွေ့ရှိရသည်။

အထက်ပါသတင်းနှင့် ပတ်သက်၍ မြေပြင်စုံစမ်းသိရှိရသော သတင်းများနှင့် ဒေသခံပြည်သူအချို့ထံမှ သိရှိရသော သတင်းများအရ ဖေဖော်ဝါရီ ၂၁ ရက်တွင် ကော့ကရိတ်မြို့တွင်းရှိ ရပ်ကွက်များကို တပ်မတော်က မီးရှို့မှုမရှိကြောင်းနှင့် ဒုက္ခရောက်စေခဲ့ခြင်းသည် ဆိုသည်မှာ သတင်းမှားသာဖြစ်ကြောင်းသိရှိရပြီး ကော့ကရိတ်မြို့အတွင်း KNLA နှင့် PDF အမည်ခံ အကြမ်းဖက် ပူးပေါင်းအဖွဲ့များသည် တပ်မတော်၏ နယ်မြေလုံခြုံရေးတာဝန် ထမ်းဆောင်လျက်ရှိသော တပ်၊ စခန်းများကို အဝေးမှ

လက်နက်ကြီးများဖြင့် ရမ်းသန်းပစ်ခတ်ခြင်း၊ နယ်မြေလုံခြုံရေးလှုပ်ရှားစစ်ကြောင်းများကို လက်နက်ကြီး၊ လက်နက်ငယ်များဖြင့် ချောင်းမြောင်းတိုက်ခိုက်ခြင်းတို့ကို လုပ်ဆောင်လျက်ရှိခြင်းတို့ကြောင့် အနီးဝန်းကျင် မြို့ရွာများအတွင်းရှိ ဒေသခံပြည်သူတို့၏ လူနေအိမ်များပေါ်သို့ လက်နက်ကြီးကျည်များ ကျရောက်ပေါက်ကွဲမှုကြောင့် နေအိမ်များ မီးလောင်ပျက်စီးဆုံးရှုံးမှုများ ဖြစ်ပွားခဲ့ကြောင်း သိရှိရသည်။

အလားတူ ဖေဖော်ဝါရီ ၂၃ ရက်တွင်လည်း ရခိုင်ပြည်နယ် ရမ်းဗြဲမြို့ ကျက်သရေရွာကို တပ်မတော်က ရဟတ်ယာဉ်ဖြင့် ဗုံးကြဲပစ်ခတ်မှုကြောင့် တောင်ကုတ် တက္ကသိုလ်ကျောင်းသား မောင်ဖြိုးစံအောင် ကျည်ထိမှန်သေဆုံးခဲ့သည်ဟု အကြမ်းဖက်အားပေးပြည်ဖျက်မီဒီယာတစ်ခု ဖြစ်သည့် Khit Thit Media က လူမှုကွန်ရက်ပေါ်တွင် မဟုတ်မမှန် ရေးသားဖော်ပြထားသည်ကို တွေ့ရှိရပြီး အဆိုပါနယ်မြေတွင် လုံခြုံရေးတာဝန် ထမ်းဆောင်လျက်ရှိသည့် တာဝန်ရှိသူတစ်ဦး၏

ပြောပြချက်အရ ကျက်သရေရွာကို တပ်မတော်က လေယာဉ်ဗုံးကြဲတိုက်ခိုက်မှုမရှိဘဲ အဆိုပါ ကျက်သရေရွာတွင် တပ်မတော် စစ်ကြောင်းများ ရှိသည်ဟူသော အထင်နှင့် AA အကြမ်းဖက်အဖွဲ့မှ Drop Bomb များ ကြုံချက်ခိုက်မှုကြောင့် ကျေးရွာနေပြည်သူများ သေဆုံး၊ ထိခိုက်ဒဏ်ရာရရှိခြင်းများ ဖြစ်ပွားခဲ့ကြောင်း သိရှိရသည်။ အကြမ်းဖက်အားပေး ပြည်ဖျက်မီဒီယာများသည် အခြေအမြစ်မရှိသော ကောလာဟလ သတင်းများများကို အများပြည်သူအထင်အမြင်လွှဲယားစေရန် ရည်ရွယ်ချက်ဖြင့် ဝါဒဖြန့်နေခြင်းသာ ဖြစ်ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ သတင်းစဉ်

# ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး(အရှေ့ခြမ်း)အတွင်းရှိ လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များအတွက် စားသောက်ဖွယ်ရာများ ဂုဏ်ပြုပေးအပ်

## တောင်ငူခရိုင်နှင့် ညောင်လေးပင်ခရိုင်အတွင်းရှိ မြို့ပေါ် ဈေးသူ၊ ဈေးသားများက ငွေကျပ်သိန်း ၇၃၀ ကျော်ပို့ အသင့်စား စားသောက်ဖွယ်ရာများပေးအပ်ခြင်းဖြစ်

နေပြည်တော် ဖေဖော်ဝါရီ ၂၄

ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး(အရှေ့ခြမ်း)အတွင်း လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များကို စွမ်းစွမ်းတစ်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့် လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များအတွက် စားသောက်ဖွယ်ရာများ ဂုဏ်ပြုပေးအပ်ပွဲကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် တောင်ပိုင်းတိုင်းစစ်ဌာနချုပ် ဧည့်ရိပ်သာ၌ ပြုလုပ်ရာ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ် ဦးမျိုးဆွေဝင်း၊ တောင်ပိုင်းတိုင်းစစ်ဌာနချုပ် တိုင်းမှူး ဗိုလ်မှူးချုပ် ကြည်သိုက်နှင့်အဖွဲ့ဝင်များ၊ တောင်ငူခရိုင်နှင့် ညောင်လေးပင်ခရိုင်အတွင်းရှိ မြို့ပေါ် ဈေးသူ၊ ဈေးသားများအတွင်းရှိ အသင့်စား စားသောက်ဖွယ်ရာများကို တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ်နှင့် တာဝန်ရှိသူများက ပေးအပ်ရာ တိုင်းမှူးက လက်ခံရယူပြီး(ယာဝုံ) ကျေးဇူးတင်စကား ပြန်လည်ပြောကြားခဲ့ကြောင်း သတင်း ရရှိသည်။ သတင်းစဉ်



# ထားဝယ်မြို့၌ အခြေခံစာတတ်မြောက်ရေးလုပ်ငန်း တိုင်းဒေသကြီးအဆင့် လုပ်ငန်းကြီးကြပ်မှုကော်မတီစည်းဝေး

ထားဝယ် ဖေဖော်ဝါရီ ၂၄

ကျေးလက်ဒေသနေ ပြည်သူများနှင့် တိုင်းရင်းသားပြည်သူများအတွက် အခြေခံစာတတ်မြောက်

ရေးလုပ်ငန်း တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီးအဆင့် လုပ်ငန်းကြီးကြပ်မှုကော်မတီအစည်းအဝေးကို ဖေဖော်ဝါရီ ၂၃ ရက် နံနက်ပိုင်းက ထားဝယ်မြို့ တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့ရုံး အစည်းအဝေးတွင် တိုင်းဒေသကြီး စာတတ်မြောက်ရေး လုပ်ငန်းကြီးကြပ်မှု ကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ် ဦးမြတ်ကိုက ပညာရေးဝန်ကြီးဌာနနှင့် တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့ တို့ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မည့် တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး၏ ၂၀၂၄ ခုနှစ် ကျေးလက်ဒေသနေပြည်သူများအတွက် အခြေခံစာတတ်မြောက်ရေး လုပ်ငန်းစတင်ဆောင်ရွက်နိုင်ရန်အတွက် တိုင်းဒေသကြီးအဆင့် လုပ်ငန်းကြီးကြပ်မှု အဖွဲ့ဝင်များအား တွေ့ဆုံရင်းနှီးမြှုပ်နှံခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ တိုင်းဒေသကြီးအတွင်း စာမတတ်သူ ကင်းမဲ့ပြီး လူတိုင်းစာတတ်မြောက်အောင် တိုင်းဒေသကြီးအဆင့် ရန် လိုအပ်ကြောင်း ပြောကြားသည့်။ (အောက်ဝဲပုံ)

ထို့နောက် ကော်မတီတွဲဖက် အတွင်းရေးမှူး၊ တိုင်းဒေသကြီး ပညာရေးဌာနကြီးရေးမှူး၊ ဦးဝင်းနောင်က အခြေခံစာတတ်မြောက်ရေး လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်မည့် အစီအစဉ်များကို ရှင်းလင်းတင်ပြပြီး ကော်မတီဝင်များက ဆောင်ရွက်ရမည့် လုပ်ငန်းနှင့် ရှေ့ဆက်လက် ဆောင်ရွက်မည့် လုပ်ငန်းစဉ်များကို ရှင်းလင်းဆွေးနွေးတင်ပြကြရာ တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ်က ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

တိုင်းဒေသကြီး(ပြန်/ဆက်)



# ဟုမ္မလင်းမြို့နယ်၌ ဆိုလာအသေးစားလျှပ်စစ်မီးရရှိ

ဟုမ္မလင်း ဖေဖော်ဝါရီ ၂၄

စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ဟုမ္မလင်းမြို့နယ်ရှိ ကျေးရွာခင်းရွာ၌ ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနမှ အမျိုးသားလျှပ်စစ်ဓာတ်အားရရှိရေးစီမံကိန်း (NEP) အစီအစဉ်ဖြင့် မဟာဓာတ်အားလိုင်းပြင်ပရှိ မီးလင်းရေးလုပ်ငန်းများဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ ဖေဖော်ဝါရီ ၂၀ ရက်မှစတင်၍ ကျေးရွာများ၌ ဆိုလာအသေးစားလျှပ်စစ်ဓာတ်အားဖြင့် လျှပ်စစ်မီးရရှိနေပြီဖြစ်ကြောင်း မြို့နယ်ဦးစီးမှူးထံမှ သိရသည်။

အဆိုပါ ကျေးရွာများမှာ နောင်ပင်ကျေးရွာ၊ ထင်သီကျေးရွာ၊ သပြေကုန်းကျေးရွာ၊ မောင်းခမ်းကျေးရွာ၊ ကောယားကျေးရွာတို့တွင် ဆိုလာအသေးစားလျှပ်စစ်ဓာတ်အားပေးစီမံကိန်းဖြင့် ကျေးရွာမီးလင်းရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ ၂၀၁၈-၂၀၁၉ ခု ဘဏ္ဍာရေးနှစ်တွင် ကျေးလက်ဒေသ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနမှ ကျေးရွာမီးလင်းရေးဆောင်ရွက်နေမှုများကို မြို့နယ်အဆင့်ဌာနဆိုင်ရာများနှင့် တာဝန်ခံကုမ္ပဏီများက အဆိုပါကျေးရွာသို့ ကင်းဆင်းစစ်ဆေးရာတွင် ကျေးရွာမီးလင်းရေးကော်မတီ၏ တင်ပြချက်များအပေါ် ကုမ္ပဏီနှင့်ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ကြောင်း မြို့နယ်ဦးစီးမှူး ဦးရာဌေးထံမှ သိရသည်။

ယွန်း(မုံရွာ) ကိုယ်ပွား)



# ရန်ကုန်မြို့နှင့် မန္တလေးမြို့အတွက် ရည်ညွှန်းလက်ကားဈေးနှုန်းများနှင့် ပြည်ထောင်စုနယ်မြေနေပြည်တော်၊ တိုင်းဒေသကြီး/ ပြည်နယ် မြို့တော်များအတွက် ရည်ညွှန်းလက်လီဈေးနှုန်းများ

၂၅-၂-၂၀၂၄

ကျပ်/လီတာ

Fuel (လက်ကားဈေးနှုန်း)	ရန်ကုန်	မန္တလေး	ပြည်ထောင်စုနယ်မြေ	တိုင်းဒေသကြီး	ပြည်နယ်	မြို့တော်များ
92 Ron	၂၇၇၂	၂၇၅၅	၂၇၅၅	၂၇၅၅	၂၇၅၅	၂၇၅၅
95 Ron	၂၇၇၅	၂၇၅၈	၂၇၅၈	၂၇၅၈	၂၇၅၈	၂၇၅၈
HSD (500 ppm)	၂၇၅၅	၂၇၅၅	၂၇၅၅	၂၇၅၅	၂၇၅၅	၂၇၅၅
HSD (50 ppm)	၂၇၅၅	၂၇၅၅	၂၇၅၅	၂၇၅၅	၂၇၅၅	၂၇၅၅
HSD (10 ppm)	၂၇၅၅	၂၇၅၅	၂၇၅၅	၂၇၅၅	၂၇၅၅	၂၇၅၅

Fuel (လက်ကားဈေးနှုန်း)	ရန်ကုန်	မန္တလေး
92 Ron	၂၆၄၁	၂၇၂၈
95 Ron	၂၇၅၆	၂၈၄၄
HSD (500 ppm)	၂၇၄၄	၂၇၂၂
HSD (50 ppm)	၂၇၈၇	၂၇၆၆
HSD (10 ppm)	၂၇၉၉	၂၇၇၉

ကျပ်/လီတာ မှတ်ချက်။ (၁) MOPS ဈေးနှုန်းပေါ်တွင် အခြေခံတွက်ချက်ထားခြင်း ဖြစ်ပါသည်။ (၂) သုံးစွဲသူ မိဘပြည်သူများအနေဖြင့် စက်သုံးဆီများ ဝယ်ယူသုံးစွဲရာတွင် ကျေနပ်မှုမရှိပါက ကော်မတီ၏ အောက်ဖော်ပြပါ ဖုန်းနံပါတ်များသို့ လုံခြုံစိတ်ချစွာဖြင့် သတင်းပေးတိုင်ကြားနိုင်ပါကြောင်း အသိပေးအပ်ပါသည်-

၀၆၇- ၄၁၁၃၇၃၊ ၀၉-၂၅၄၆၂၅၄၇၇  
 ၀၆၇- ၄၁၁၂၈၂၊ ၀၉-၇၇၅၂၉၃၉၂၃

စက်သုံးဆီတင်သွင်းသိုလှောင်ဖြန့်ဖြူးခြင်းလုပ်ငန်းကြီးကြပ်ရေးကော်မတီ

# ကျွန်တော်ချစ်သော တောင်ဇလပ်မြေ၊ အေးချမ်းသာယာရှိပါစေ

မြင့်စိုး(နတ်လ)

ကျွန်တော်ချစ်သော တောင်ဇလပ်မြေ  
 ၁၉၉၈ ခုနှစ် ဟားခါးကျောင်းသားအားကစားပွဲတော် ကျင်းပစဉ်ကာလ နယ်စပ်/ စည်ပင်ဝန်ကြီးဌာန၊ နတ်လဝန်ထမ်းဘဝဖြင့် စတင်ရောက်ဖူးခဲ့သော ချင်းဒေသ၊ ထိုမှ တီးတိန်၊ တွန်းဇံခရီးစဉ်မှာ ဤနေရာတွင် မြောက်ယဉ်စွန်းတန်း ဖြတ်သည့် ဆိုသောနေရာ၌ အမှတ်တရစာတံပုံရိုက်ခဲ့ပြီး တွန်းဇံမြို့၏ နံနက်ခင်းအလှကို အကြောင်းပြုကာ “တိမ်ပင်လယ်မှ ပြန်ခဲ့သည်” ဆိုသော ဆောင်းပါးကို ရေးဖြစ်ခဲ့သည့် ချင်းဒေသ၊ ဟားခါးမြို့မှ ထန်တလန် မြို့လေးသို့ သွားသည့်အခါတိုင်း တီးမစ်(သီးခြစ်) ချိုင့်ဝှမ်း၏အလှကို တရိုက်မက်မက် ငေးမောခံစားဖူးသည့် ချင်းဒေသ၊ နတ်လဝန်ထမ်းဘဝဖြင့်ပင် အကယ်ဒမီသက်မွှန်မြင့်တို့၏ဇာတိ ဖလမ်းမြို့နယ် အတွင်းမှ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ကလေးမြို့နယ် ဘက်သို့ လမ်းတစ်လမ်း ဖောက်လှုပ်ပေးခဲ့ဖူးသော ချင်းဒေသ၊ လူပီတောရတစ်ဝိုက်မှာလည်း တောင်တန်းသာသနာပြု ဆရာတော်ဘုရားကြီး အရှင်ဦးဥတ္တမသာရ၏ ဓမ္မအငွေ့အသက်များဖြင့် အေးငြိမ်းရာကို ရှုနေတွေ့ရှိခဲ့ဖူးလေသော ချင်းဒေသ။



ချင်းတိုင်းရင်းသား တိုင်းရင်းသူများနှင့်အတူ ရိုးရာဇီးပုံပွဲကို ပါဝင်ဆင်နွှဲကြစဉ်။

ဆိုရသော်... ချင်းဒေသသည် ယခင်ကတည်းက ကျွန်တော်နှင့် မစိမ်းခဲ့ပါ။ တစ်ခုပြောစရာရှိသည်ကတော့ ချင်းပြည်နယ်မြောက်ပိုင်းဒေသများသို့သာ အရောက်အပေါက်များခဲ့ပြီး တောင်ပိုင်းဒေသများ ဖြစ်သည့် ကန့်ပက်လက်၊ မတူပီ၊ ပလက်ဝနှင့် မင်းတပ်မြို့နယ်များသို့ မရောက်ခဲ့ခြင်းပင်။ သို့ဖြစ်သော်ငြားလည်း ထိုအရပ်၊ ထိုဒေသများမှ တိုင်းရင်းသားလေ့လာရေးအဖွဲ့ဝင်များ၊ ရန်ကုန်မြို့ မဟာသင်္ကြန်ပွဲတော်၌ ပါဝင်ဆင်နွှဲရန် ဖိတ်ကြားခေါ်ယူခဲ့သော တိုင်းရင်းသားယဉ်ကျေးမှုအဖွဲ့ဝင်များနှင့် ရင်းနှီးချစ်ခင်စွာ ဆုံတွေ့ခွင့်ရခဲ့သောကြောင့် သူတို့ဒေသတွေအကြောင်း၊ သူတို့ ရိုးရာယဉ်ကျေးမှုများအကြောင်း အတန်အသင့် စေ့ငဲ့လေ့လာခွင့်ရခဲ့ပါသည်။

ရေးစနစ်များက မကောင်းတော့ဘဲ အားကစားပွဲတော်သို့ လာရောက်နေစဉ် အချိန်တစ်လအတွင်း မွေးရပ်မြေမှ ဖခင်ကွယ်လွန်သွားသည့်သတင်းကို မသိခဲ့ရ။ ပြန်မှရှာကုသွားပြီး အဖေ့မြေပုံကို ကန်တော့ရင်း မျက်ရည်ကျခဲ့ပါသည်။ ဤသည်တို့ကား ကျွန်တော်ချစ်သော တောင်ဇလပ်မြေအမှတ်တရ ရေစက်များပေါ်ပေတည်း။

### (၇၆)နှစ်မြောက် ချင်းအမျိုးသားနေ့

သမဝါယမနှင့် ကျေးလက်ဖွံ့ဖြိုးရေးဝန်ကြီးဌာနတွင် တာဝန်ထမ်းဆောင်ခွင့်ရခဲ့သော ၂၀၂၂ ခုနှစ် ဧပြီလ ၁ ရက်နေ့မှစ၍ ရှမ်းပြည်နယ်(အရှေ့ပိုင်း)၊ ရှမ်းပြည်နယ်(တောင်ပိုင်း)၊ မွန်ပြည်နယ်၊ ကရင်ပြည်နယ်၊ ရခိုင်ပြည်နယ်၊ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး၊ ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး အစရှိသည်တို့ကို အခါအခွင့်သင့်လျှင် သင့်သလို ရောက်ခဲ့သော်ငြားလည်း ချင်းပြည်နယ်သို့ မရောက်ခဲ့ပါ။ ထိုမှ ၂၀၂၃ ခုနှစ် ဖေဖော်ဝါရီလ ၂၀ ရက်နေ့တွင်မူ (၇၅)နှစ်မြောက် ချင်းအမျိုးသားနေ့ကို တက်ရောက်ရန်အတွက် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ အဖွဲ့ဝင်၊ ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဗိုလ်ချုပ်ကြီးမြထွန်းဦး၏ ခရီးစဉ်တွင် အဖွဲ့ဝင်အဖြစ် လိုက်ပါခွင့်ရခဲ့ပါသည်။ ထိုနှစ်က အခမ်းအနားကို ချင်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ရုံးတွင် ကျင်းပပြုလုပ်ခဲ့

ခြင်းဖြစ်သည်။ မရောက်ဘဲ နှစ်အတန်ကြာပြီဖြစ်သော ချင်းပြည်နယ်၏မြို့တော်ဟားခါးကို ပြန်လည်ခြေချခွင့်ရသည့်အတွက် ဝမ်းသာပျော်ရွှင်မိပါသည်။ ယခုနှစ် ၂၀၂၄ ခုနှစ် ဖေဖော်ဝါရီလ ၂၀ ရက်နေ့တွင် ကျရောက်သော (၇၆)နှစ်မြောက် ချင်းအမျိုးသားနေ့ကိုလည်း နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီအဖွဲ့ဝင်၊ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ပို့ဆောင်ရေးနှင့် ဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဗိုလ်ချုပ်ကြီး မြထွန်းဦးက ဦးဆောင်၍ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီအဖွဲ့ဝင် ဒေါက်တာမူထန်၊ နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး ထွန်းထွန်းနောင်၊ တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများရေးရာ ဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး Jeng Phang နော်တောင်၊ စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဒေါက်တာတင်ထွန်း၊ သမဝါယမနှင့် ကျေးလက်ဖွံ့ဖြိုးရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး စာရေးသူ ကျွန်တော် မြင့်စိုး (နတ်လ)၊ ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဒေါက်တာအေးထွန်း၊ ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဒေါက်တာမိုးဇော်ထွန်း၊ အားကစားနှင့် လူငယ်ရေးရာဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးထိန်လင်းတို့ ပါဝင် တက်ရောက်ခွင့်ရခဲ့ကြပါသည်။

ဖေဖော်ဝါရီလ ၁၉ ရက်နေ့တပ်မတော်လေယာဉ်

စာမျက်နှာ ၁၇ သို့



(၇၆)နှစ်မြောက် ချင်းအမျိုးသားနေ့တွင် ကပြဖျော်ဖြေခဲ့ကြသော ဟားခါးချင်းရိုးရာဇီးပွဲအက။

❶ ချင်းအမျိုးသားနေ့သည် ချင်းတိုင်းရင်းသားများက ပြည်ထောင်စုဗဟိုတိုင်းရင်းသားညီအစ်ကိုမောင်နှမများနှင့်အတူ နယ်ချဲ့ဆန့်ကျင်ရေး၊ လွတ်လပ်ရေးတိုက်ပွဲများနှင့် ပဒေသရာဇ်စနစ်ဖျက်သိမ်းရေး၊ တောင်တန်းမြေပြန့် တိုင်းရင်းသားအားလုံး သွေးစည်းညီညွတ်ရေး၊ တိုက်သူကြီးအုပ်ချုပ်သည့်စနစ်မှ ဒီမိုကရေစီအုပ်ချုပ်ရေးစနစ်သို့ ပြောင်းလဲကျင့်သုံးရေးတို့ကို တိုင်းရင်းသားစည်းလုံးညီညွတ်ရေးနှင့် ပြည်ထောင်စုစိတ်ဓာတ်တို့ဖြင့် ဖော်ဆောင်ခဲ့သည့် နေ့ထူးနေ့မြတ်ဖြစ်

❷ ပြည်တွင်းပြည်ပအပျက်အင်အားစုတို့၏ အချင်းချင်း မုန်းတီးစေရန် သွေးခွဲရန်တိုက်ပေးနေခြင်း၊ ကျဉ်းမြောင်းသည့် လူမျိုးရေးအယူဝါဒ သွတ်သွင်းပေးနေခြင်းတို့ကို သတိပြုကာကွယ်ကြရန် လိုအပ်



မွန်ပြည်နယ်၌ အငြိမ်းစားနိုင်ငံဝန်ထမ်းများအား လစဉ် ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုပေးနိုင်ရေး ဆောင်ရွက်မည်

မော်လမြိုင် ဖေဖော်ဝါရီ ၂၄ - မွန်ပြည်နယ်အတွင်းမှ အငြိမ်းစားနိုင်ငံဝန်ထမ်းများ အား လစဉ်ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်ပေးခြင်းနှင့် အခြေခံစားသောက်ကုန်များ ထောက်ပံ့ပေးခြင်းကို ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့၏ ဦးဆောင်မှုဖြင့် မော်လမြိုင်မြို့ အထွေထွေရောဂါကု ပြည်သူ့ဆေးရုံကြီး၌ ဖေဖော်ဝါရီ ၂၂ ရက်က ပြုလုပ်ရာ ပြည်နယ် ဝန်ကြီးချုပ်ဦးအောင်ကြည်သိန်း၊ ပြည်နယ် ဝန်ကြီးများ၊ ဌာနဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများနှင့် အငြိမ်းစား နိုင်ငံဝန်ထမ်းများ တက်ရောက်ကြသည်။



ကျန်းရိမြို့နယ်များတွင်လည်း လက်လှမ်းမီသော ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှု ရရှိစေရေးအတွက် အငြိမ်းစားနိုင်ငံဝန်ထမ်းများအား အလှည့်ကျစနစ်ဖြင့် လစဉ်ကျန်းမာရေးစစ်ဆေးပေးခြင်း၊ စောင့်ရှောက်မှုပေးခြင်းနှင့် အခြေခံစားသောက်ကုန်များ ထောက်ပံ့ပေးနိုင်ရေး ဆက်လက်ဆောင်ရွက်ပေးသွားမည် ဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားသည်။

ဝန်ကြီးများက အငြိမ်းစားနိုင်ငံဝန်ထမ်းများအား အခြေခံစားသောက်ကုန်များနှင့် စားသောက်ဖွယ်ရာများကို ထောက်ပံ့ပေးအပ်ခဲ့ပြီး သမားတော်ကြီးများ၊ ဆရာဝန်များနှင့် ကျန်းမာရေးဝန်ထမ်းများက ရောဂါရှာဖွေစစ်ဆေးသပ်စစ်ဆေးပေးခြင်းနှင့် ကျန်းမာရေး စောင့်ရှောက်မှုပေးခြင်းများ ဆောင်ရွက်ပေးနေမှုကို ကြည့်ရှုအားပေးသည်။ (ဝဲပုံ)

ဆက်လက်၍ ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ပြည်နယ်ဝန်ကြီးများသည် မွန်ပြည်နယ် ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာန၏ ရွှေလျှာ ဒစ်ဂျစ်တယ်စာတိမ်မှန်မော်တော်ယာဉ်ဖြင့် မဟာမြိုင်ပရိယတ္တိစာသင်တိုက်၌ စာသင်ရဟန်းသံသောတော်များအား တီဘီရောဂါ ရှာ/မရှိ၊ တီဘီ ရောဂါဖြစ်ပွားမှုများ၊ တီဘီဝေဒနာရှင်များအား ဆက်သွယ်၍ ခေတ်မီရွှေလျှာ ဒစ်ဂျစ်တယ်စာတိမ်မှန်စက်ဖြင့် တီဘီရောဂါရှာဖွေကုသခြင်းများ အမေဆောင်ရွက်ပေးနေမှုများကို လှည့်လည်ကြည့်ရှုအားပေးခဲ့သည်။

သက်နိုင် (မော်လမြိုင်)

စာမျက်နှာ ၁၆ မှ မုဒိမ်းဖွင့်ပွဲပြုလုပ်၊ အခမ်းအနားကျင်းပ

အခမ်းအနားကျင်းပပြုလုပ်သည့် တပ်နယ်အားကစားကွင်းနေရာက ရုန်းတောင်နှင့် မဝေလုပ်ပါ။ အစီအစဉ်အရ မုဒိမ်းဖွင့်ပွဲကို စတင်ပြုလုပ်သည်။ ဆက်လက်၍ ချင်းအမျိုးသားနေ့ကို ကျင်းပရာ သဘာပတိ ဦးထန်မှမ်းခိုင်က ချင်းအမျိုးသားနေ့ နှုတ်ခွန်းဆက်အမှာစကား ပြောကြားခဲ့သည်။ ၁၉၄၈ ခုနှစ်မှ စတင်သတိမှတ်ခဲ့ပုံနှင့် ချင်းပြည်နယ်အတွင်းက ခေတ်အဆက်ဆက် ကျော်ကြားထင်ရှားခဲ့သော နယ်ချဲ့တော်လှန်ရေးခေါင်းဆောင်များ၊ နိုင်ငံတော်ကို ကာကွယ်စောင့်ရှောက်ခဲ့ကြသည့် ချင်းတိုင်းရင်းသားများ၊ အားကစားမှအစ ထူးချွန်ထက်မြက်ခဲ့သည့် ပုဂ္ဂိုလ်များအကြောင်းကို ဂုဏ်ပြုပြောကြားသွားခဲ့သည်။ ယင်းနောက် ပြည်ထောင်စု သမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်၊ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ၊ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်၊ ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး သတိုးမဟာသရေတို့သည် သတိုးသိရီသုဓမ္မ မင်းဆောင်လှိုင်ထံမှ (၇၆) နှစ်မြောက် ချင်းအမျိုးသားနေ့အခမ်းအနားသို့ ပေးပို့သည့် သဝဏ်လွှာအား နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေး ကောင်စီဝင်၊ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ပို့ဆောင်ရေးနှင့် ဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဗိုလ်ချုပ်ကြီးမြထွန်းဦးက ဖတ်ကြားခဲ့ပါသည်။

ယင်းသဝဏ်လွှာတွင် ချင်းပြည်နယ်နှင့် ချင်းပြည်နယ်နေ့ကို ဂုဏ်ပြုသောသက်သို့ ပြည်ထောင်စုစိတ်ဓာတ် ရှင်သန်ထက်မြက်ခိုင်မာရေး၊ တိုင်းရင်းသား စည်းလုံးညီညွတ်ရေး၊ ဒေသတည်ငြိမ်အေးချမ်းရေး၊ ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးတို့နှင့် စပ်လျဉ်း၍ အောက်ပါအတိုင်းတိုက်တွန်းဖော်ပြထားပါသည်-

ချင်းအမျိုးသားနေ့သည် ချင်းတိုင်းရင်းသားများက ပြည်ထောင်စုဖွားတိုင်းရင်းသားညီအစ်ကို မောင်နှမများနှင့်အတူ နယ်ချဲ့ဆန့်ကျင်ရေး၊ လူတိမ်ရှားတိုက်ပွဲများနှင့် ပဒေသရာဇ်စနစ် ဖျက်သိမ်းရေး၊ တောင်တန်းမြေပြန့် တိုင်းရင်းသားအားလုံး သွေးစည်းညီညွတ်ရေး၊ တိုက်သူကြီးအုပ်ချုပ်သည့်စနစ်မှ ဒီမိုကရေစီအုပ်ချုပ်ရေးစနစ်သို့ ပြောင်းလဲကျင့်သုံးရေးတို့ကို တိုင်းရင်းသားစည်းလုံးညီညွတ်ရေးနှင့် ပြည်ထောင်စုစိတ်ဓာတ်တို့ဖြင့် ဖော်ဆောင်ခဲ့သည့် နေ့ထူးနေ့မြတ် ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ပြည်ထောင်စုဖွား တိုင်းရင်းသားညီအစ်ကို မောင်နှမများအကြား ရာစုနှစ်တိုင်းများစွာ ဖြစ်တည်ခဲ့ပြီးဖြစ်သည့် သံယောဇဉ်တရားနှင့် ချစ်ခင်ရင်းနှီးမှုတို့ကို ဖြံ့ဖြိုးထွန်းကားစေရန်အတွက် ပြည်တွင်းပြည်ပအဖျက်အင်အားစုတို့၏ အချင်းချင်း မုန်းတီးစေရန် သွေးခွဲရန်တိုက်ပေးနေခြင်း၊ ကျဉ်းမြောင်းသည့် လူမျိုးရေးအယူဝါဒ သွတ်သွင်းပေးနေခြင်းတို့ကို သတိပြုကာ ကွယ်ကြရန် လိုအပ်

“နိုင်ငံတော်က ဘက်စုံပညာရေးကဏ္ဍကို မြှင့်တင်ပေးလျက်ရှိသလို တိုင်းရင်းသား ပြည်သူများကလည်း ဝိုင်းဝန်းပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ပေးကြရန် လိုအပ်ကြောင်း၊ နိုင်ငံတော် တည်ဆောက်ရေးအတွက် အရေးပါသည့်အလျောက် တည်ငြိမ်အေးချမ်းမှုကို ဆက်လက် ထိန်းသိမ်းပြီး နိုင်ငံဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် လက်နက်ကိုင်ပဋိပက္ခချုပ်ငြိမ်းရေးကို ချဉ်းတိုင်းရင်းသားများအပါအဝင် တိုင်းရင်းသားပြည်သူအားလုံးက နိုင်ငံတော်အစိုးရနှင့်အတူ လက်တွဲကြိုးပမ်းပေးဆောင်ကြပါရန် မေတ္တာရပ်ခံတိုက်တွန်း”

ပြောင်း၊ အနာဂတ်လူငယ်များ ပညာရည်မြင့်မားရေး၊ အမျိုးသားရေးစရိုက်လက္ခဏာများ ထိန်းသိမ်းနိုင်ရေးနှင့် တိုးတက်ပြောင်းလဲနေသည့်ခေတ်နှင့်အညီ ရင်ပေါင်တန်းနိုင်ရေးအတွက် ဗလင်းတန်နှင့် ပြည်စုံသောလူငယ်များဖြစ်စေရန် နိုင်ငံတော်က ဘက်စုံပညာရေးကဏ္ဍကို မြှင့်တင်ပေးလျက်ရှိသလို တိုင်းရင်းသားပြည်သူအားလုံးက နိုင်ငံတော်အစိုးရဆောင်ရွက်ပေးကြရန် လိုအပ်ကြောင်း၊ နိုင်ငံတော် တည်ငြိမ်အေးချမ်းမှုနှင့် တရားဥပဒေစိုးမိုးမှုသည် နိုင်ငံဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုနှင့် နိုင်ငံတော်တည်ဆောက်ရေးအတွက် အရေးပါသည့်အလျောက် တည်ငြိမ်အေးချမ်းမှုကို ဆက်လက်ထိန်းသိမ်းပြီး နိုင်ငံဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် လက်နက်ကိုင်ပဋိပက္ခချုပ်ငြိမ်းရေးကို ချဉ်းတိုင်းရင်းသားများအပါအဝင် တိုင်းရင်းသားပြည်သူအားလုံးက နိုင်ငံတော်အစိုးရနှင့်အတူ လက်တွဲကြိုးပမ်းပေးဆောင်ကြပါရန် မေတ္တာရပ်ခံတိုက်တွန်းအပ်ပါကြောင်း။

တိုင်းရင်းသားရိုးရာအကျမ်းဖြင့် ဖျော်ဖြေမှုန်းလွှဲပိုင်းတွင် ဗိုလ်ချုပ်ကြီးမြထွန်းဦးနှင့်အဖွဲ့သည် အခမ်းအနား ကျင်းပရာနေရာသို့ ပြန်လည်သွားရောက်ပြီး ခင်းကျင်းပြသထားသော ပြခန်းများအား လိုက်လံကြည့်ရှုခဲ့ကြသည်။ ယင်းနောက် ချင်းတိုင်းရင်းသား ရိုးရာအကျမ်းအား ကြည့်ရှုအားပေးခဲ့ကြရာ ချင်းရိုးရာအကျမ်းဖြစ်သော ကြောင်လိုင်စောင့်ခုံ (conglazionth) အကဖြင့် ဦးစွာဖျော်ဖြေပြုခဲ့ကြသည်။ မိမိတို့၏ဘာသာစကား၊ စာပေ၊ ရိုးရာဓလေ့၊ ယဉ်ကျေးမှုအနုပညာ၊ ဝတ်စားဆင်ယင်ထုံးစံ၊ မုအမွေအနစ်များကို အမြတ်တနိုးထားပြီး ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်ကြရန်၊ အမျိုးသားရေးလက္ခဏာများ မတိမ်ကော မဖျောက်ကွယ်စေရေး ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ကြရန် အားပေးတိုက်တွန်း သိဆိုကပြထားသော အကဖြစ်သည်။ ဒုတိယမြောက်ဖျော်ဖြေတင်ဆက်သော တီးတိန်ချင်းရိုးရာအက (Se-all) ကမူ မိုးမိုးရွာသောသဘာဝစကားအရ ကြယ်စုဟုအဓိပ္ပာယ်ရပြီး ကောင်းကင်မှာ ကြယ်ပွင့်လေးတွေ တစ်ပွင့်စီလှပနေသလို စုစည်း

မောင်မယ်များအနေဖြင့် မိမိတို့၏ တိုင်းပြည်နှင့် လူမျိုးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် အုတ်တစ်ချပ်၊ သံတစ်ပွင့်အဖြစ်ပါဝင်၍ ကျရာကဏ္ဍအလိုက် တာဝန်ကိုယ်စီထမ်းရွက်သွားကြရန် တိုက်တွန်းနှိုးဆော်ထားသော အက ဖြစ်ပါသည်။

သီဆိုကပြဖျော်ဖြေမှုများအပြီးတွင် ချင်းတိုင်းရင်းသားအဆိုတော် ဗန်နုမိရွှေက ချင်းတောင်ပေါ်မှ ဖိတ်ခေါ်ပါသည်နှင့် တို့တောင်ပေါ်မြေ တေးသီချင်းနှစ်ပုဒ်ကို သီဆိုဖျော်ဖြေမှုတစ်ခုဆက်ခဲ့သည်။ ယင်းနောက် စင်မြင့်ရွှေ မြေကွက်လပ်တွင် ဧည့်သည်တော်အားလုံးနှင့် ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ဝင်များ၊ ဌာနဆိုင်ရာဝန်ထမ်းများ၊ တိုင်းရင်းသားယဉ်ကျေးမှုအဖွဲ့ဝင်များ၊ ဒေသခံတိုင်းရင်းသားတိုင်းရင်းသားများစုပေါင်း၍ ချင်းရိုးရာသီချင်းကို သီဆိုကာ ဝိပဿနာနှင့် ဝိုင်းဝန်း၍ ကခုန်ကြသည်။ ထိုနေ့က ဒေသခံတိုင်းရင်းသား တိုင်းရင်းသားကျော် တက်ရောက်၍ ချင်းအမျိုးသားနေ့ကို ပျော်ရွှင်စွာ ပါဝင်ဆင်နွှဲခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။ ဗိုလ်ချုပ်ကြီးမြထွန်းဦး ဦးဆောင်သော အဖွဲ့သည် ဖေဖော်ဝါရီလ ၂၁ ရက်နေ့ နံနက်ပိုင်းတွင် ဟားခါးမြို့၊ ခုတ် ၂၀၀ ပြည်သူ့ဆေးရုံကြီးသို့ သွားရောက်ကာ လူနာများအား တွေ့ဆုံအေးပေးပြီး ကျန်းမာရေးဝန်ထမ်းများအတွက် ဂုဏ်ပြုလက်ဆောင်များ ပေးအပ်ခဲ့ကြပါသည်။

တောင်ဇလပ်မြေ တည်ငြိမ်အေးချမ်းပါစေ

လူဦးရေ ၅၅၀၀၀ ကျော်ရှိသော ချင်းတို့ဌာနတောင်ဇလပ်မြေ ထောင့်တည်ငြိမ်အေးချမ်း၍ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေချင်ပါသည်။ ဒေသဝမ်းစာဖွံ့ဖြိုးအခြားသောသီးနှံများဖြစ်သည့် ဂျုံ၊ ပြောင်း၊ ပဲ အမျိုးမျိုးနှင့် ဝဇ္ဇီစက်ပျိုးရေးလုပ်ငန်းများ၊ နွားနောက်မွေးမြူရေးလုပ်ငန်းများလည်း ဖြစ်ထွန်းအောင်မြင်စေချင်ပါသည်။ ဖေဖော်ဝါရီလ ၂၀ ရက်နေ့ နံနက်ပိုင်းတွင် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီအဖွဲ့ဝင်၊ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ပို့ဆောင်ရေးနှင့် ဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဗိုလ်ချုပ်ကြီး မြထွန်းဦးသည် ထန်တလန်မြို့မှ မြို့မိမြို့ဖများ၊ ဟားခါးမြို့၊ ခရစ်ယာန်အသင်းတော်များမှ ဆရာတော်ကြီးများအား သီးခြားစီတွေ့ဆုံ၍ နှုတ်ဆက်အမှာစကား ပြောကြားရာ၌ ဒေသတည်ငြိမ်အေးချမ်းရေး၊ စာသင်ကျောင်းများ ပြန်လည်ဖွင့်လှစ်နိုင်ရေး၊ စိုက်ပျိုးမွေးမြူရေးလုပ်ငန်းများ အောင်မြင်ဖြစ်ထွန်းရေးအတွက် နိုင်ငံတော်အစိုးရနှင့် လက်တွဲညီညွတ် ဝိုင်းဝန်းပူးပေါင်း ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ကြရန် တိုက်တွန်းမှာကြားခဲ့ပါသည်။ လာမည့် ၂၀၂၅ ခုနှစ် ချင်းအမျိုးသားနေ့တွင် ချင်းပြည်နယ်ကြီးတစ်ခုလုံး ထောင့်တည်ငြိမ်အေးချမ်း၍ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုများ ရရှိစေရေးနှင့်ပြုပါစေကြောင်း ဆုတောင်းမေတ္တာ ပို့သလိုက်...။



## ဂျပန်နိုင်ငံက ရွာလေးတစ်ရွာလို ဖန်တီးပေးထားတဲ့ ပြင်ဦးလွင်မြို့နယ်မှ Japanese Style Recreation Center



### ယဉ်လား၊ ဓာတ်ပုံ- ပြည့်ဖြိုးကျော်

ဒေသခံများလုပ်တဲ့ တောင်လှေကားမြို့တော်လို ခေါ်ဆိုကြတဲ့ ပြင်ဦးလွင်မြို့မှာ ခရီးသွားမြို့တော်တစ်ခုဖြစ်ပြီး ပြည်တွင်းပြည်ပစည်သည့်တွေ အများဆုံး လာရောက်လည်ပတ်ကြပါတယ်။ ပြင်ဦးလွင်မြို့မှာ သဘာဝရေမြေရာသီဥတုအေးချမ်းသာယာတဲ့အပြင် မြို့ပေါ်မှာ လေ့လာစရာတွေ၊ လည်ပတ်စရာ နေရာတွေ များပြားလာခဲ့ ခရီးသွားစည်သည့်တွေရဲ့ စိတ်ဝင်စားခြင်းခံရတဲ့ မြို့တော်လည်း ဖြစ်ပါတယ်။

ပြင်ဦးလွင်မြို့မှာ ယခင်ရှိတဲ့ သဘာဝခရီးသွား နေရာတွေအပြင် ခရီးစဉ်နေရာအသစ်တွေကို ဖန်တီးဖော်ထုတ်ကြတာတွေလည်း များပြားလာ ပါတယ်။ မတူကွဲပြားတဲ့ စိတ်ကူးကောင်းကောင်း များနဲ့ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံချင်ကြတဲ့ လုပ်ငန်းရှင်တွေလည်း ပေါ်ပေါက်လာခဲ့ပါတယ်။ အဲဒီလိုဖန်တီးထားတဲ့ ခရီးစဉ်နေရာတွေအနက် ဂျပန်နိုင်ငံရဲ့ ရိုးရာအငွေ့ အသက်တွေနဲ့ လွှမ်းမိုးထားပြီး ဂျပန်ရွာလေးတစ်ရွာ

လို ဖန်တီးပြုလုပ်ပေးထားတဲ့ Japanese Style Recreation Center ကို ဒီတစ်ပတ်ရဲ့ ခရီးသွား လမ်းညွှန်အနေနဲ့ ဖော်ပြပေးချင်ပါတယ်။ ပြင်ဦးလွင်မြို့ရဲ့ ၁၀ မိုင်ကျော်အကွာမှာ တည်ရှိ ပြီး မန္တလေး-လာရှိုးလမ်းမကြီးအတိုင်း သွားရောက် ရင် ပိတ်ချင်းမြောင်းဘက်သွားတဲ့ လမ်းမကြီးဘေး မှာ Japanese Style Recreation Center ကို ဖော်ဆောင်ထားတာ ဖြစ်ပါတယ်။ မြေအကျယ်

ငါးဧကအပေါ်မှာ တည်ဆောက်ထားပြီး ဂျပန်ရွာ လေးတစ်ရွာကို ရောက်ရှိ သွားသလို ခံစားမှုမျိုးကို ရရှိစေအောင် ဖန်တီးပေး ထားတဲ့နေရာ ဖြစ်ပါတယ်။ “စိတ်ကူးမိတာက ဂျပန်လိုမျိုး Themes တစ်ခု လိုအပ်မယ်ထင်လို့ အခုလို အကောင်အထည်ဖော် ခဲ့တာပါ။ လက်ရှိမှာတော့ တစ်နေ့ကို ဧည့်သည် ၃၀၀ ကျော်လောက် ဝင်ရောက်လေ့လာကြပါတယ်” ဟု Japanese Style Recreation Center ရဲ့ ဒီဇိုင်း



ဂျပန်ရိုးရာအငွေ့အသက်များဖြင့် ဖန်တီးထားသော ဂျပန်ရွာအတွင်း မြင်ကွင်းများ။



ဂျပန်ရွာအတွင်း လည်ပတ်နေသော ပြင်ဦးလွင် ခရီးသွားများ။

ပရောဂျက်တာဝန်ခံမန်နေဂျာကိုအောင်ကျော်ကျော် က စာရေးသူကို ပြောပြပါတယ်။ ပြင်ဦးလွင်မြို့နယ်ရဲ့ တစ်ခုတည်းသော ဂျပန် အငွေ့အသက်တွေနဲ့ ရွာလေးတစ်ရွာအဖြစ် ပြင်ဦးလွင်မြို့ကို အလည်ရောက်ခဲ့ရင် မဖြစ်မနေ လည်ပတ်ရမယ့်နေရာတစ်ခုအဖြစ် ဖန်တီးထားတဲ့ Japanese Style Recreation Center ရဲ့ Soft Opening ဖွင့်ပွဲကို ဖေဖော်ဝါရီ ၉ ရက်ကမှ ကျင်းပ ဖွင့်လှစ်ခဲ့တာဖြစ်ပါတယ်။ ဝင်ကြေးအနေနဲ့ တစ်ဦး ကို ကျပ် ၅၀၀၀ သတ်မှတ်ထားပြီး ငါးနှစ်အောက် ကလေးတွေကတော့ အခမဲ့ဖြစ်ပါတယ်။ ကင်မရာ တစ်လုံးကို ကျပ်ငါးသောင်း သတ်မှတ်ထားပြီး မင်္ဂလာဆောင်ပွဲတွေအတွက်အကြို (Pre wedding) ဓာတ်ပုံရိုက်ကူးမယ်ဆိုရင် တစ်နာရီကို ကျပ်ငါးသိန်း သတ်မှတ်ထားပါတယ်။

လက်ရှိမှာတော့ Japanese Style Recreation Center ထဲကို အလည်အပတ်နဲ့ ဓာတ်ပုံရိုက်ခြင်း သီးသန့်ကိုသာ ဝန်ဆောင်မှုပေးထားပြီး ဂျပန်ရွာ ထဲက ကုန်းမြင့်သာ Resort မှာညအိပ်တည်းခိုခွင့်ကို ခွင့်မပြုပေးဘူးလို့ သိရပါတယ်။ မကြာခင်မှာ ကုန်းမြင့်သာ Resort ကို ဖွင့်လှစ်ဖို့ စီစဉ်ဆောင်ရွက် နေပြီး ကုန်းမြင့်သာ Resort ကို ဘန်ဂလိုပုံစံနဲ့ ဘန်ဂလို ၁၀ လုံး ကနေ ၁၂ လုံးအထိ ဆောက်လုပ် သွားမယ်လို့ သိရပါတယ်။

“ဂျပန်မတီမြို့မှာ အခုလို လည်စရာပတ်စရာ နေရာတစ်ခုကို ဖန်တီးပေးလာတော့ ဝမ်းသာပါ တယ်။ စိတ်ကူးလည်း ကောင်းတယ်။ ချယ်ရီပင်ကို တောင် နိုင်ငံခြားကနေ သိန်းတစ်ထောင်ကျော်ဖိုး မှာပြီး စိုက်ပျိုးထားတာလို့ သိရတယ်”ဟု Japanese Style Recreation Center ကို အကောင်အထည် ဖော်တဲ့ ဒေသခံလုပ်ငန်းရှင်နဲ့နီးစပ်တဲ့ ပြင်ဦးလွင် မြို့က လုပ်ငန်းရှင်တစ်ဦးက စာရေးသူကို ပြောပြ ပါတယ်။

မန္တလေးကနေ သွားရောက်လည်ပတ်ခဲ့တဲ့ ကိုပြည့်ဖြိုးကျော်ကတော့ ဂျပန်ရွာထဲမှာ ဓာတ်ပုံ ကောင်းကောင်းရိုက်နိုင်တဲ့ နေရာတွေများစွာကို ပုံဖော်ထားပြီး ဓာတ်ပုံရိုက်ဝါသနာပါတဲ့သူတွေ လည်ပတ်သင့်တဲ့နေရာတစ်ခုဖြစ်တယ်လို့ စာရေးသူ ကို ပြောပါတယ်။

ပြင်ဦးလွင်မြို့မှာ အမျိုးသားကန်တော်ကြီး ဥယျာဉ်၊ ဘုရင်ခံအိမ် (ခေါ်) Governors House၊ ဓာတ်တော်ချိုင့်ရေတံခွန်၊ Fame Organic Project ပိတ်ချင်းမြောင်း၊ ဒီဇင်ဘာမြို့ ဘန်ဘွေးကျင်းရေတံခွန်၊ ဒိုင်နိုဆော့ဥယျာဉ်၊ ပွဲကောက်ရေတံခွန်တို့ဟာ ခရီး သွားစည်သည့်တွေ မဖြစ်မနေ သွားရောက်လည်ပတ် ကြတဲ့ အထင်ကရ ခရီးစဉ်နေရာတွေ ဖြစ်ပါတယ်။ အခုအခါမှာတော့ ပြင်ဦးလွင်မြို့နယ်ရဲ့ ခရီးသွား နေရာသစ်တစ်ခုလည်းဖြစ်ပြီး ဂျပန်နိုင်ငံက ဂျပန် ရိုးရာရွာလေးတစ်ရွာလို ဖန်တီးပေးထားတဲ့ Japanese Style Recreation Center လိုတော့ ဂျပန် ရွာကို သွားရောက်လည်ပတ်နိုင်စေဖို့ ဒီတစ်ပတ်ရဲ့ ခရီးသွားလမ်းညွှန်အနေနဲ့ ဖော်ပြလိုက်ရပါတယ်။

## ငှက်မျိုးစိတ်များအကြောင်း လေ့လာနိုင်မည့် လှော်ကားဥယျာဉ်မှ ငှက်ကြည့်ခရီးစဉ်များ

ရန်ကုန်မြို့ လှော်ကားဥယျာဉ်၌ အရောင်အသွေး အမျိုးအစားစုံလင်စွာ တွေ့နိုင်သည့် ငှက်မျိုးစိတ်များအကြောင်း လေ့လာချင်သူတို့အတွက် ငှက်ကြည့်ခရီးစဉ် (Bird Watching Tour) ကို အနည်းဆုံး လူဦးရေ နှစ်ဦးမှစတင်ကာ အသင်းအဖွဲ့နှင့် ကျောင်းများအတွက်ပါ စီစဉ်ပေး နေကြောင်း အဆိုပါဥယျာဉ်မှ သိရသည်။ ကမ္ဘာဝင်ရိုးစွန်းဒေသတွင် နေထိုင်ကျက်စားသည့် ငှက်အချို့သည် ဆောင်းရာသီတွင် ၎င်းတို့နေထိုင်ရာအရပ်မှ ပူနွေးသောအရပ်ဒေသ နှင့် အီကွေတာရပ်ဝန်းဒေသများသို့ နှစ်စဉ် ခေတ္တပြောင်းရွှေ့နေထိုင် တတ်ကြရာ လှော်ကားဥယျာဉ်သည်လည်း တွေ့ရခဲလှသည့် ဆောင်းခို

ငှက်များ လာရောက်ကျင်လည်ကျက်စားရာ နေရာတစ်ခုဖြစ်သည်။ ဖေဖော်ဝါရီ ၁၁ ရက်က BIN- Birds in Nature နှင့် WWG- Wild Wings Group တို့ ပူးပေါင်းပြီး လှော်ကားဥယျာဉ်အတွင်း ငှက်လေ့လာ ခြင်း / ငှက်ကြည့်ခြင်းအစီအစဉ် (Bird Watching Tour at Hlawga Park) ကို ပြုလုပ်ခဲ့ရာ ဆောင်းခိုငှက်များနှင့် အခြားငှက်မျိုးစိတ်များ ကို လေ့လာကြည့်ရှုခြင်း၊ မြင်တွေ့ရသည့်ငှက်များကို မျိုးစိတ် ခွဲခြားပြသပေးခြင်းနှင့် မှတ်တမ်းတင်ခြင်းများပါဝင်ခဲ့ပြီး ငှက်ကြည့် ဝါသနာရှင်များ လာရောက်လေ့လာခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။ လှော်ကားဥယျာဉ်၌ ငှက်မျိုးစိတ်များ မှတ်တမ်းတင်စာရင်းပြုရ

ခြင်းပြုလုပ်ရာတွင် ငှက်မျိုးစိတ်ပေါင်း ၄၁ မျိုး မှတ်တမ်းရရှိခဲ့ပြီး ငှက်ကြည့်ဝါသနာရှင်များအနေဖြင့် မြန်မာ့မျိုးရင်းငှက်များ၊ ရာသီ အလိုက် သားပေါက်ရန် လာရောက်ကြသည့် ငှက်များနှင့် ဒေသရင်း ငှက်မျိုးစိတ်များကို အဝေးကြည့်မှန်ပြောင်းဖြင့် ကြည့်ရှုရင်း ငှက် နှာမည်၊ မျိုးစိတ်နှင့် ကွဲပြားခြားနားသည့်အရောင်အသွေး အသွင် အပြင်များကို လေ့လာခွဲခြားအမြဲရှုကာ ငှက်မျိုးစိတ်များနှင့်သာသာဝ ဂေဟစနစ် ဆက်စပ်ပုံကိုလည်း မှတ်တမ်းတင်လေ့လာနိုင်မည့်ဖြစ် ကြောင်း လှော်ကားဥယျာဉ်၏ လူမှုကွန်ရက်စာမျက်နှာမှတစ်ဆင့် အသိပေးထားသည်။



### MNL Cup ပြိုင်ပွဲအပါအဝင် လာမည့်ရာသီသစ်အတွက် ပြင်ဆင်နေသည့် ရှမ်းယူနိုက်တက်အသင်း

ရန်ကုန် ဖေဖော်ဝါရီ ၂၄

၂၀၂၄ - ၂၀၂၅ ရာသီအတွက် မြန်မာ့အလင်းနယ်လိဂ် ကလပ်အသင်းများ အပြိုင်အဆိုင်ပြိုင်ဆင်နေသလို ရည်မှန်းချက်ကိုယ်စီအကောင်အထည်ဖော်နိုင်ရန် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။ ချန်ပီယံဖျောက်ခံရမှုနှင့်အညီ အသင်း၊ ထိပ်ဆုံးငါးသင်းစာရင်းဝင်ရန် ကြိုးပမ်းနေသည့်အသင်း၊ တန်းမဆင်းရရန် ကြိုးပမ်းနေသည့်အသင်းများသည် ရည်မှန်းချက်ကိုယ်စီဖြင့် ကစားသမားသစ်ခေါ်ယူခြင်းအပါအဝင် ရာသီကြိုပြိုင်ဆင်မှုများ ပြုလုပ်လျက်ရှိသည်။ ယခုနောက်ပိုင်းကာလတွင် MNL Cup ပြိုင်ပွဲ၌ ကြိုးစားသည့် စံချိန်တင် လေးရာသီဆက် ချန်ပီယံ ရှမ်းယူနိုက်တက် အသင်းမှာလည်း ကစားသမားသစ်ခေါ်ယူခြင်း၊ နည်းပြချုပ်အဖြစ် ခန့်အပ်ခြင်းနှင့် နည်းပြအဖွဲ့ဝင်များ အင်အားဖြည့်တင်းခြင်းအပါအဝင် ရာသီကြိုပြိုင်ဆင်မှုများ စနစ်တကျပြုလုပ်လျက်ရှိသည်။

#### စံချိန်တင်အောင်မြင်မှုများစွာ ပိုင်ဆိုင်ထား

ရှမ်းယူနိုက်တက်အသင်းသည် MNL အမှတ်ပေးပြိုင်ပွဲ နောက်ဆုံး ခြောက်ရာသီ၌ ၂၀၁၇၊ ၂၀၁၉၊ ၂၀၂၀၊ ၂၀၂၂၊ ၂၀၂၃ ရာသီတို့တွင် ငါးကြိမ် အထိ ဗိုလ်စွဲထားသလို MNL ပြိုင်ပွဲသမိုင်းတစ်လျှောက် ပထမဆုံး အဖြစ် ၂၀၁၉၊ ၂၀၂၀၊ ၂၀၂၂၊ ၂၀၂၃ (၂၀၂၁ တွင် ပြိုင်ပွဲမကျင်းပဖြစ်) လေးရာသီဆက် ချန်ပီယံဆုရယူနိုင်ခဲ့သည်။ ထို့ပြင် ၂၀၁၉၊ ၂၀၂၂၊ ၂၀၂၃ ရာသီတို့တွင် သုံးကြိမ်မြောက် တစ်ရာသီလုံးရှုံးပွဲမရှိစံချိန်၊ ၂၀၂၂၊ ၂၀၂၃ ရာသီတွင် နှစ်ရာသီဆက်တို့ကို ရှုံးပွဲမရှိစံချိန်ကောင်းများ ပိုင်ဆိုင်ထားသလို ၂၀၂၁ ရာသီကတည်းက တင်ရှိထားသည့် လိဂ်ပွဲရှုံးပွဲမရှိစံချိန်မှာလည်း ၅၆ ပွဲအထိ ရှိလာပြီဖြစ်ပါသည်။ စံချိန်တင်အောင်မြင်မှုများစွာ ပိုင်ဆိုင်ထားသည့် ရှမ်းယူနိုက်တက်အသင်းသည် လာမည့်ရာသီတွင်လည်း အောင်မြင်မှုအစဉ်အလာကောင်းများ ဆက်ထိန်းထားနိုင်ရန် ကြိုးပမ်းနေသလို ရေရှည်အောင်မြင်မှုရစေရန် လူငယ်စိမ့်ကန်နီများ အကောင်အထည်ဖော်မည့်အပြင် အသင်းရည်မှန်းချက်တစ်ခုဖြစ်သော မြန်မာ့လက်ရွေးစင်နှင့် သက်တမ်းအလိုက်လူငယ်လက်ရွေးစင်အသင်းများအတွက် ကစားသမားကောင်းများ မွေးထုတ်နိုင်ရေးကိုပါ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။

ရှမ်းယူနိုက်တက်အသင်း၏ ရာသီကြိုပြိုင်ဆင်မှုများနှင့် ပတ်သက်၍ အသင်းဥက္ကဋ္ဌ ဦးခွန်နောင်မြင့်ကောကော “ကျွန်တော်တို့အသင်းအနေနဲ့ မတ်လမှာ စတင်ယှဉ်ပြိုင်ရမယ့် MNL Cup ပြိုင်ပွဲအပြင် လာမယ့် ရာသီတစ်ခုလုံးအတွက်ပါ ပြင်ဆင်နေပါတယ်။ ကျွန်တော်တို့အသင်းက ပြည်တွင်းပြိုင်ပွဲတွေအပြင် ပြည်ပပြိုင်ပွဲတွေပါ ယှဉ်ပြိုင်ရမှာဖြစ်တာကြောင့် နှစ်ခုစလုံးအတွက် ပြင်ဆင်နေတာဖြစ်ပါတယ်။”



နည်းပြအဖွဲ့ကိုလည်း အင်အားဖြည့်တင်းထားပြီး နှစ်ရာသီဆက် ရှုံးပွဲမရှိ စံချိန်နဲ့အတူ MNL အမှတ်ပေးချန်ပီယံရရှိခဲ့တဲ့ ဦးဟန်ဝင်းအောင်ကို ပိုမိုအရေးပါတဲ့ရာထူးဖြစ်တဲ့ ရှမ်းယူနိုက်တက်အသင်းအားလုံးရဲ့ မန်နေဂျာအဖြစ် ပြောင်းလဲတာဝန်ပေးပြီး နည်းပြချုပ်သစ်အဖြစ် ဦးမျိုးလှိုင်ဝင်းကို ခန့်အပ်ခဲ့ပါတယ်။ ဒါ့အပြင် အားကစားဒါရိုက်တာအဖြစ် ဂျပန်နိုင်ငံသား နည်းပြကို ခန့်အပ်ထားပါတယ်။ သူ့အနေနဲ့ လူငယ်စိမ့်ကန်နီတွေကို အဓိကလုပ်ဆောင်မှာဖြစ်ပေမယ့် စီနီယာအသင်းက ကစားသမားတွေရဲ့ ပြည်တွင်း၊ ပြည်ပပြိုင်ပွဲတွေ ယှဉ်ပြိုင်တဲ့အခါမှာ စွမ်းဆောင်ရည်တွေကို တစ်ဦးချင်းစီအလိုက် ဆန်းစစ်ပေးရမှာဖြစ်ပြီး နောက်ဆုံးပေါ် နည်းပြသားတွေ၊ နည်းပြအဖွဲ့ဝင်တွေကိုလည်း နည်းပြအဖွဲ့တွေနဲ့ ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ပေးရမှာပါ။ ဒါ့အပြင် ကျွန်တော်တို့အသင်းက ဦးစီးလုပ်ဆောင်မယ့် အကယ်ဒမီကျောင်းနဲ့ လူငယ်ဘောလုံးသင်တန်းတွေမှာလည်း အားကစားဒါရိုက်တာက ပြီးစီးလုပ်ဆောင်မှာပါ။ လူငယ်ဘောလုံးသင်တန်းတွေကို ကျောင်းစားပွဲတွေပြီးတဲ့ မတ်လလောက်မှာ စတင်ဖို့ ရည်ရွယ်ထားပါတယ်။ အသင်းလည်ပတ်ဖို့အတွက် စနစ်ဆာရီအောင်လည်း ဆောင်ရွက်နေပြီး လက်ရှိမှာ ရင်ဘတ်စဖွန်ဆာရီထားပါတယ်။ ကျွန်တော်တို့ တွေ့ရတာက အကုန်အကျခံဆောင်ရွက်မှာပါ။ ဒါ့အပြင် ဝင်ငွေရရှိဖို့ စီမံခန့်ခွဲမှုအဖွဲ့က လုပ်ဆောင်နေပါတယ်။ ကျွန်တော်တို့အနေနဲ့ လာမယ့်ရာသီအတွက် အသုံးပြုမယ့် ဘတ်ဂျက်အပေါ်မူတည်ပြီး အသင်းနဲ့အဝင်မယ့်လို့ လိုအပ်တဲ့နေရာတွေကို အင်အားဖြည့်တင်းထားပါတယ်။ နိုင်ငံခြားသားကစားသမားတွေလည်း ခေါ်ယူထားပြီး ပြည်တွင်းကစားသမားတွေ ခေါ်ယူရာမှာ ရေရှည်အတွက်ရည်ရွယ်ပြီး လူငယ်ကစားသမားတွေကို ဦးစားပေးခေါ်ယူထားပါတယ်။ ပြည်ပ

ပြိုင်ပွဲတွေမှာ ရလဒ်ကောင်းရယူနိုင်ဖို့အတွက်လည်း သေချာပြင်ဆင်ထားပါတယ်။ ကစားသမားသစ်ခေါ်ယူရာမှာ အသင်းအမှုဆောင်အရာရှိချုပ်၊ နည်းပြချုပ်နဲ့ နည်းပြအဖွဲ့ကို လုပ်ပိုင်ခွင့်အပြည့်အဝပေးထားပါတယ်။ ကျွန်တော်တို့အသင်းအနေနဲ့ လက်ရွေးစင်အသင်းနဲ့ သက်တမ်းအလိုက်လူငယ်လက်ရွေးစင်အသင်းတွေ ရလဒ်ကောင်းလာဖို့ ဒီအသင်းတွေအတွက် ကစားသမားကောင်းတွေ ထွက်ပေါ်လာဖို့ ကြိုးစားနေပါတယ်။ မြန်မာ့အလင်းနယ်လိဂ်ကလပ်အသင်းတွေကလည်း လက်ရွေးစင်အသင်းတွေ အောင်မြင်မှုရဖို့ ပိုင်းဝန်းကြိုးပမ်းပေးနေကြတာ ဖြစ်ပါတယ်”ဟု ပြောကြားခဲ့သည်။

#### ခြောက်ကြိမ်မြောက် ချန်ပီယံဆုရရှိအောင် ကြိုးစားမှာပါ

ဆက်လက်၍ ရှမ်းယူနိုက်တက်အသင်းဥက္ကဋ္ဌ ဦးခွန်နောင်မြင့်ကောကော လာမည့်ရာသီ ရည်မှန်းချက်နှင့်ပတ်သက်၍ “လာမယ့်ရာသီမှာ ပထမဆုံးယှဉ်ပြိုင်ရမယ့်ပြိုင်ပွဲက MNL Cup ပြိုင်ပွဲဖြစ်ပါတယ်။ ဘောလုံးပြိုင်ပွဲမှာ ဘာမှကြိုမြောက်ဖို့ မလွယ်ပါဘူး။ အုပ်စုအဆင့်ကစပြီး ပွဲတိုင်းကို အကောင်းဆုံးကြိုးစားယှဉ်ပြိုင်ရမှာပါ။ အသင်းတိုင်းက ပြင်ဆင်ထားတဲ့အတွက် အသင်းကြီး၊ အသင်းငယ်ဆိုတာ မရှိပါဘူး။ အောင်မြင်မှုရဖို့ ကြိုးစားရမှာပါ။ လာမယ့်ရာသီမှာ MNL အမှတ်ပေးချန်ပီယံဆုကို ကာကွယ်နိုင်အောင် ကြိုးစားပါမယ်။ အောင်မြင်ဆုံးအသင်းဖြစ်လာဖို့ ခြောက်ကြိမ်မြောက် ချန်ပီယံဆုရရှိအောင် ငါးရာသီဆက် အမှတ်ပေးချန်ပီယံဆုရယူနိုင်အောင်လည်း ကြိုးစားယှဉ်ပြိုင်သွားမှာပါ။ ပြည်ပပြိုင်ပွဲတွေမှာလည်း ရလဒ်ကောင်းရရှိဖို့ အားထည့်လုပ်ဆောင်နေပါတယ်။ အသင်းတိုင်းကလည်း သေချာပြင်ဆင်နေတဲ့အတွက် ဒီရာသီက ပိုပြီးခက်ခဲမှာပါ။ စီမံခန့်ခွဲမှုတွေများပြီး ပြိုင်ဆိုင်မှုပြင်းထန်တဲ့ဘောလုံးရာသီဖြစ်လာမှာပါ။ ဒါပေမယ့် ကျွန်တော်အသင်းရဲ့ အုပ်ချုပ်မှုအဖွဲ့၊ နည်းပြအဖွဲ့နဲ့ ကစားသမားတွေကို ယုံကြည်မှုအပြည့်ရှိပါတယ်။ အောင်မြင်မှုတွေ ရယူနိုင်မှာပါ”ဟု ပြောကြားခဲ့သည်။

ရှမ်းယူနိုက်တက်အသင်းသည် ရာသီသစ်အတွက် နည်းပြချုပ်အသစ်အဖြစ် နာမည်ကြီး မြန်မာ့လက်ရွေးစင်တိုက်စစ်မှူးဟောင်း ဦးမျိုးလှိုင်ဝင်းကို ခန့်အပ်ထားပြီး အားကစားဒါရိုက်တာအဖြစ် ဂျပန်နိုင်ငံသား ဟိရိုကီအိုနိုကို ခန့်အပ်ထားသည်။ ကစားသမားသစ်ခေါ်ယူခြင်း ပြည်တွင်းကစားသမား ကိုးဦး၊ ပြည်ပကစားသမား နှစ်ဦးခေါ်ယူအားဖြည့်ထားသည်။ မတ် ၁ ရက်မှ ဇွန် ၁၉ ရက်အထိကျင်းပမည့် ၂၀၂၄ MNL Cup ပြိုင်ပွဲတွင် ရှမ်းယူနိုက်တက်အသင်းသည် အုပ်စု (ခ) ၌ ရန်ဒီယူနိုက်တက်၊ ကချင်ယူနိုက်တက်၊ Rainbow Glory Goal အသင်းတို့နှင့် ကျရောက်နေသည်။

ရဲရင့်လွင်၊ ဓာတ်ပုံ-သော်လေး

#### ကျောပုံးမှ

၁၅၅ ဆက်တိုက်အနိုင်ရခဲ့သဖြင့် ရမှတ် ၄၅ မှတ်ဖြင့် လက်ကျန်သုံးပွဲ လိုသေးသော်လည်း ထိပ်ဆုံးတွင် ရပ်တည်ရန် သေချာခဲ့ပြီး MIU အသင်းမှာမူ ရှုံးပွဲကြုံတွေ့ခဲ့သဖြင့် ဒုတိယနေရာမှ ဖယ်ပေးခဲ့ရသည်။ ပွဲစဉ် (၁၅) တွင် M2K အသင်းက Futsal-19 အသင်းကို သုံးဂိုး - တစ်ဂိုး၊ VUC အသင်းက Dream Team အသင်းကို လေးဂိုး - ဂိုးမရှိ၊ Generations အသင်းက MIU အသင်းကို ခြောက်ဂိုး - သုံးဂိုး၊ Winner Soccer အသင်းက လက်ဝဲသုန္ဒရအသင်းကို သုံးဂိုး - နှစ်ဂိုး

ဖြင့် အနိုင်ရပြီး လင်းလက်အသင်းနှင့် ဖူဆယ်ချစ်သူအသင်း တစ်ဂိုးစီ သရေကျခဲ့သည်။ ပွဲစဉ် (၁၅) အပြီးတွင် VUC အသင်းက ၄၅ မှတ်၊ Generations အသင်းက ၃၂ မှတ်၊ MIU အသင်းက ၃၁ မှတ်၊ Winner Soccer အသင်းက ၂၉ မှတ်၊ M2K အသင်းက ၁၇ မှတ်၊ Futsal - 19 အသင်းနှင့် ဖူဆယ်ချစ်သူအသင်းတို့ သုံး မှတ်စီ၊ Dream Team အသင်းက ၁၅ မှတ်၊ လင်းလက်အသင်းက ၁၁ မှတ်၊ လက်ဝဲသုန္ဒရအသင်းက ခုနစ်မှတ် ရရှိထားသည်။

ကိုညီလေး၊ ဓာတ်ပုံ-MFF

#### ကျောပုံးမှ

အနီးကပ်ဆုံး ထိပ်တိုက်တွေ့ဆုံထားပြီး လီဗာပူးအသင်းက နှစ်ကြိမ်စလုံး ပယ်နယ်တီအဆုံးအဖြတ်နဲ့ အနိုင်ရရှိကာ ဖလားဆွတ်ခူးထားနိုင်တယ်။ ဒါ့ကြောင့် ယခုအကြိမ် တွေ့ဆုံတဲ့ဗိုလ်လုပွဲမှာရော လီဗာပူးကို ချယ်ဆီးအသင်း နိုင်ပွဲရယူကာ ရှုံးကြေးပြန်ဆပ်သွားနိုင်မလား သို့မဟုတ် ရှုံးကြေးထပ်တင်သွားမလား စိတ်ဝင်စားဖွယ်ရာကောင်းလှပါတယ်။

ချယ်ဆီးအသင်းက ကာရာဘောင်ဖလားကို ငါးကြိမ်ဆွတ်ခူးထားပြီး နောက်ဆုံးဆွတ်ခူးရရှိထားတာက ၂၀၁၅ ခုနှစ်မှာ ဖြစ်ပါတယ်။ ယခုဗိုလ်လုပွဲကို လီဗာပူးအသင်းမှ အလစ္စဆန်ဘာကွာ၊ ဂျီတာ၊ ကာတစ်ဂျိုး၊ အာနိုး၊ အယ်ကန် တာရာ၊ ဂျိုးမာတစ် စတဲ့ကစားသမားတွေ ပါဝင်လာဖွယ်မရှိဘူး။ ယခုအကြိမ်တွေ့ဆုံမှုက ဗိုလ်လုပွဲဖြစ်ပြီး ဒဏ်ရာအနာတရများပြားနေတဲ့ လီဗာပူးအသင်းက ကာရာဘောင်ဖလား ဆွတ်ခူးကာ ဒီရာသီဖလားလေးလုံးဆွတ်ခူးရေး အိမ်မက်ကို ဆက်လက်မက်ခွင့်ရသွားမလား သို့တည်းမဟုတ် ချယ်ဆီးအသင်းက ခြောက်နှစ်ကြာ ဝေးကွာနေတဲ့ ပထမဆုံး ပြည်တွင်းဖလားကို ဆွတ်ခူးသွားနိုင်မလား စိတ်ဝင်စားဖွယ်ရာ စောင့်ကြည့်သွားရမှာ ဖြစ်ပါတယ်။

အောင်ဇော်

### မန်ယူကို အကြိတ်အနယ်ကစားပြီး ဖူလ်ဟမ်အသင်း အနိုင်ရ

ပရီမီယာလိဂ်ပွဲစဉ် (၂၆) မှ ဖေဖော်ဝါရီ ၂၄ ရက်ည ၉ နာရီခွဲက ယှဉ်ပြိုင်ကစားခဲ့သည့် မန်ယူနှင့် ဖူလ်ဟမ်အသင်း ပွဲစဉ်တွင် ဖူလ်ဟမ်အသင်းက နှစ်ဂိုး - တစ်ဂိုးဖြင့် အနိုင်ရရှိခဲ့သည်။ အဓိက အားထားရသည့် တိုက်စစ်ကစားသမား ဟိုက်လန်း ဒဏ်ရာကြောင့် ပါဝင်လာနိုင်ခြင်းမရှိသော မန်ယူအသင်းသည် ရက်စွဲကိန်းအားပြုကာ ၄-၂-၁ ပုံစံဖြင့် ဖူလ်ဟမ်အသင်းကို ရင်ဆိုင်လာခဲ့သည်။ ပထမပိုင်း ပွဲချိန်တွင် တစ်ဖက်နှင့်တစ်ဖက် အပြန်အလှန် ဂိုးကန်သွင်းချက်များ၊ ဂိုးရရှိရန် နီးစပ်သည့် အခွင့်အရေး ဖန်တီးမှုများပြုလုပ်နိုင်ခဲ့သည့်အတွက် ပြိုင်ဆိုင်မှု ပြင်းထန်ခဲ့သည်။ ဒုတိယပိုင်းတွင် အိမ်ရှင်မန်ယူအသင်းသည် သိသိသာသာ ကစားအားကျသွားခဲ့ပြီး ပြိုင်ဘက် ဖူလ်ဟမ်အသင်းက တရုတ်စီအားပေးတိုက်စစ်ဆင်မှု

ပြုလုပ်နိုင်ခဲ့သည်။ ပွဲချိန် ၆၅ မိနစ်တွင် ဖူလ်ဟမ်အသင်း ဦးဆောင်ဂိုးရရှိခဲ့ပြီး ဘတ်စကော သွင်းယူခဲ့သည်။ ပွဲချိန် ၈၉ မိနစ်တွင် မက်ရှိုင်ယားက ချော့ဂိုးသွင်းပေးနိုင်ခဲ့သော်လည်း နာကျင်အချိန်ပို ၉၅ မိနစ်တွင် အီပိုဘီက ဖူလ်ဟမ်အသင်းအတွက် အနိုင်ဂိုးကို သွင်းယူပေးနိုင်ခဲ့သည်။ ဖူလ်ဟမ်အသင်းသည် ယခုနိုင်ပွဲကြောင့် ၂၆ ပွဲကစားပြီး ရမှတ် ၃၂ မှတ် ရရှိလာပြီဖြစ်သည်။ မန်ယူအသင်းက ယခုပွဲရှုံးနိမ့်ခဲ့သည့်အတွက် ၂၆ ပွဲကစားပြီး ရမှတ် ၄၄ မှတ်ဖြင့် အဆင့်(၆)တွင် ရပ်တည်နေသည်။ အခြားသော ပွဲစဉ်ရလဒ်များတွင် အက်စ်တန်ဗီလာက နော်တင်ဟမ်ကို လေးဂိုး - နှစ်ဂိုး၊ ပဲလစ်ကတန်လီကို သုံးဂိုး - ဂိုးမရှိဖြင့် နိုင်ပွဲရရှိပြီး ဘရိုက်တန်နှင့် အဲဗာတန်အသင်းပွဲစဉ်တွင် တစ်ဖက်တစ်ဂိုးစီ သရေကျခဲ့သည်။

အောင်ဇော်



မန်ယူနှင့် ဖူလ်ဟမ်အသင်းတို့ အကြိတ်အနယ် ယှဉ်ပြိုင်ကစားစဉ်။

























❖ စားရေရိက္ခာသည် လူတိုင်းအတွက် လိုအပ်ပြီး လက်ရှိကမ္ဘာပေါ်တွင်လည်း စားနပ်ရိက္ခာ လုံခြုံရေး (Food Security) မှာ အကြီးမားဆုံး စိန်ခေါ်မှုဖြစ်နေ...

❖ မိမိတို့နိုင်ငံအနေဖြင့်လည်း စားနပ်ရိက္ခာ လုံခြုံရေးအတွက် စားရေရိက္ခာ ပေါများရေးကို အလေးထား ဆောင်ရွက် လျက်ရှိ...

(နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်၏ ၂၀၂၃ ခုနှစ်၊ ဩဂုတ်လ ၈ ရက်နေ့တွင် ပြည်ထောင်စုအဆင့်ပုဂ္ဂိုလ်များနှင့် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးဌာနများမှ တာဝန်ရှိသူများနှင့် တွေ့ဆုံအမှာစကား ပြောကြားမှု ကောက်နုတ်ချက်)

### နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဦးတည်ချက် (၉) ရပ်

- ၁။ နိုင်ငံရေး
  - (က) စစ်မှန်၍ စည်းကမ်းပြည့်ဝသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီ စနစ်ခိုင်မာစေရေးနှင့် ဒီမိုကရေစီနှင့် ဖက်ဒရယ်စနစ်ကို အခြေခံသည့် ပြည်ထောင်စုကို တည်ဆောက်နိုင်ရေး။
  - (ခ) တစ်နိုင်ငံလုံး ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးရရှိရေးအတွက် တစ်နိုင်ငံလုံး ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေး သဘောတူစာချုပ် (NCA) ပါအတိုင်း အလေးထားလုပ်ဆောင်ရေး။
  - (ဂ) ပြည်သူလူထု၏ လူမှုစီးပွားဘဝ လုံခြုံရေးအတွက် ပြည်ထောင်စုတစ်ဝန်းလုံး တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးနှင့် တရားဥပဒေစိုးမိုးရေး အပြည့်အဝရရှိစေရန် အလေးထားလုပ်ဆောင်ရေး။
- ၂။ စီးပွားရေး
  - (က) တိုင်းပြည်သာယာဝပြောရေးနှင့် စားရေရိက္ခာဖူလုံရေးတို့အတွက် တိုင်းရင်းသားပြည်သူတစ်ရပ်လုံးနှင့် အကျိုးဝင်သော စိုက်ပျိုးရေးနှင့် မွေးမြူရေးကို ခေတ်မီနည်းစနစ်များဖြင့် တိုးတက်အောင်ဆောင်ရွက်ပြီး အခြားစီးပွားရေးကဏ္ဍများကိုလည်း ဘက်စုံဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် တည်ဆောက်ရေး။
  - (ခ) တိုးတက်ကောင်းမွန်လာသည့် စီးပွားရေးမောင်းနှင်အားကို မဏ္ဍိုင်ပြု၍ MSME စက်မှုလုပ်ငန်းများကို အားပေးဆောင်ရွက်ကာ ပို့ကုန်ကဏ္ဍဖြင့်တင်ရေး။
  - (ဂ) ပြည်တွင်းစားသုံးဆီ ဖူလုံရေးအတွက် ဆီထွက်သီးနှံစိုက်ပျိုးမှုကို အားပေးမြှင့်တင်ပြီး ပန်းတိုင်ရည်မှန်းချက်အတိုင်း ထွက်ရှိအောင် ဆောင်ရွက်၍ နိုင်ငံအတွင်း ဖူလုံမှုမှသည် ပြည်ပသို့တင်ပို့နိုင်သည်အထိ ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ရေး။
- ၃။ လူမှုရေး
  - (က) တစ်နိုင်ငံလုံး အသိပညာ၊ အတတ်ပညာ မြှင့်တင်ရေးတက်စေရေး၊ ကုန်ထုတ်လုပ်မှု အထောက်အကူပြု ပညာရှင်များ ထွန်းကားလာစေရေးအတွက် လူတိုင်းလက်လှမ်းမီသည့် ဘက်စုံပညာရေးစနစ်ကို အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ရေး။
  - (ခ) တစ်မျိုးသားလုံး သက်ရှည်ကျန်းမာကြံ့ခိုင်ရေးအတွက် ပြည်သူ့အားလုံး အကျိုးဝင်မည့် ကျန်းမာရေးကဏ္ဍနှင့် အားကစားကဏ္ဍ မြှင့်တင်ဆောင်ရွက်ရေး။
  - (ဂ) နိုင်ငံ၏ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးလုပ်ငန်းစဉ်များ၌ လူငယ်များ အနေဖြင့် အဓိကစွမ်းအားစုအဖြစ် ပါဝင်နိုင်ရေး ဗလငါးတန်နှင့် ပြည့်စုံသောလူငယ်များဖြစ်စေရန် လူငယ်ကဏ္ဍကို မြှင့်တင်ဆောင်ရွက်ရေး။

### တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး ကော့သောင်းမြို့၏ အနောက်မြောက်ဘက် ၁၉၃ မိုင်ခန့်အကွာ ပင်လယ်ပြင်၌ ငွေကျပ် ၄၅ ဒသမ ၄၃ ဘီလီယံတန်ဖိုးရှိ အိုက်စ်(မက်သ်အဖက်တမင်း) ၁ ဒသမ ၂၉၈ တန် ဖမ်းဆီးရမိ

နေပြည်တော် ဖေဖော်ဝါရီ ၂၄ အကွာ ပင်လယ်ပြင်၌ “မင်းထက်သာ-၃” ကိုရိုတို ၄ ဦးအား ဒေသကာလတန်ဖိုးငွေကျပ် ၄၅ ဒသမ ၄၃ ဘီလီယံတန်ဖိုးရှိ အိုက်စ်(မက်သ်အဖက်တမင်း) ၁ ဒသမ ၂၉၈ တန် ဖမ်းဆီးရမိ

တပ်မတော်(ရေ)မှ ဖေဖော်ဝါရီ ၁၇ ရက် ည ၉ အမည်ရှိ စက်လှေကို သတင်းအရရှိရာမှ ရေပူ ၄၅ ဒသမ ၄၃ ဘီလီယံတန်ဖိုးရှိ အိုက်စ်(မက်သ်အဖက်တမင်း) ၁ ဒသမ ၂၉၈ တန် ဖမ်းဆီးရမိ

နာရီတွင်တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး ကော့သောင်းမြို့၏ အနောက်မြောက်ဘက် ၁၉၃ မိုင်ခန့် (ခ) ကျော်ကြီး၊ လှမြင့်ထွန်းနှင့် ရဲကျော်သူ(ခ) စာမျက်နှာ ၁၉ ကော်လံ ၄ ❖



မြစ်မှကျူးလွန်သူများအား သိမ်းဆည်းရမိသည့် အိုက်စ်(မက်သ်အဖက်တမင်း)များနှင့်အတူ တွေ့ရစဉ်။

### ယနေ့ သတင်းအညွှန်း

မြန်မာပြည်သူ့လူထုကို စိုးရိမ်ထိတ်လန့်စေရန် လုပ်ဆောင်နေသည့် ပြည်ပျက်မီဒီယာများအကြောင်းနှင့် ၎င်းတို့၏ လတ်တလော လုပ်နည်းလုပ်ဟန်များအကြောင်းအား မိဘပြည်သူများ ပိုမိုသိရှိ သတိပြုနိုင်ရန်အတွက် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ သတင်းထုတ်ပြန်ရေးအဖွဲ့ခေါင်းဆောင် ဗိုလ်ချုပ် ဇော်မင်းထွန်း၏ ပြောကြားချက်

ပြည်တွင်းသတင်း ၈ ၇

ဂျပန်နိုင်ငံက ရွာလေးတစ်ရွာလို ဖန်တီးပေးထားတဲ့ ပြင်ဦးလွင်မြို့နယ်မှ Japanese Style Recreation Center

ရွှေနိုင်ငံမြင်ကွင်းကျယ် ၈ ၁၈

ပူတာအိုတွင် တောင်ကျချောင်းရေတက်၍ ရေလယ်သောင်ပြင်ရှိ တဲအတွင်း၌ ကလေးငယ်တစ်ဦးပါ ခုနစ်ဦးကို မီးသတ်တပ်ဖွဲ့က သွားရောက်ကယ်တင်ခဲ့ရ

ပြည်တွင်းသတင်း ၈ ၁၉

### MFF ဖူဆယ်လိဂ်-၁ ပြိုင်ပွဲတွင် VUC အသင်း ၁၅ ပွဲဆက် အနိုင်ရ



ရန်ကုန် ဖေဖော်ဝါရီ ၂၄ MFF ဖူဆယ်လိဂ်-၁ ပြိုင်ပွဲ ပွဲစဉ် (၁၅) ကို ဖေဖော်ဝါရီ ၂၄ ရက် က MFF ဖူဆယ်အားကစားရုံ၌ ဆက်လက်ကျင်းပရာ ဇယား ထိပ်ဆုံးမှ VUC အသင်း ၁၅ ပွဲဆက် အနိုင်ရခဲ့သည်။

ပွဲစဉ် (၁၅) တွင် VUC အသင်း က ဒုတိယအကျော့အပြီး ထိပ်ဆုံးနေရာရယူနိုင်ရန် သေချာခဲ့ပြီး ချန်ပီယံဆုအတွက် Play-off ဝင်ခွင့်ကစားရမည့် ကျန်ဒုတိယနှင့်တတိယအကျော့အတွက်အသင်း သုံးသင်း အပြိုင်လှစည်အနေအထား ဖြစ်လာသည်။ ဇယား ထိပ်ဆုံးမှ VUC အသင်းသည် စာမျက်နှာ ၂၀ ကော်လံ ၁ ❖

### လီဇာပူးကို အနိုင်ယူပြီး ခြောက်နှစ်ကြာဝေးကွာနေတဲ့ ပထမဆုံးပြည်တွင်းဖလားကို ချယ်ဆီးဆွတ်ခူးသွားနိုင်မလား



လီဇာပူးနှင့် ချယ်ဆီးအသင်း ယခင်တွေ့ဆုံမှုတွင် အကြိတ်အနယ် ယှဉ်ပြိုင်ကစားစဉ်။

ချယ်ဆီးနဲ့ လီဇာပူးအသင်း တို့ဟာ ၂၀၂၂ ခုနှစ်က ကာရာဘောင်ဖလား ချယ်ဆီးအသင်း ဗိုလ်လုပွဲမှာ စာမျက်နှာ ၂၀ ကော်လံ ၄ ❖